


Fost Office Box &l%
Saint Paul, Xinnesota

Jupe 30, 1936
/ | 7-30 v ' _ =
4 ' ﬂ'..'f 8’.0131 ‘-"“ u Gh.rat . ‘i\i < ".‘._. K - ',f,::‘ : .
- Chieago, Illimols ¢ . T , .
Dear Bir: a BRIXID
Y
' ‘ Reforence is made to report of Specisl aAgent

V. E. Criss Aate® June 12, 1936, wharein s lea? is set out
) %0 objain photograph anA eriminal record of G.iﬁillor. alias
J. J.J¥iller, alias 7. i]Korgan, allege? to be sunted by the -
R linnupon-. Minnesota, pollco in their ciroular of April 1931,
InQuiry at the mnnuponu Police Dopnrtult
has failed to locate any recor? of this party either in the
fingerprint recor4s or on any eirculars issue? dy thet Aepart-
ment, It is reyueste? that, if possidle, further information
be supplie® this office so that a*2itional inquiry may be rmafe
if esire? of the Linneapolis police for the purpose of locat-
ing the eriminal recors an® photograph of thh party. -

_Very truly yours,. c_.
. v

]
xk‘_‘

C. W, STAIN
Specisl agent in Charge
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e¢ Burean
Cincinnati
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July 1, 1936,
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Mr, C. ¥, Stein, —7
Yederel Bureau of Investigstion, ‘
Us 3¢ Depart=ent of Justioe,
232 Uptown Station and Federal
Courts Building, .
8%, Fuul, Minnosotae
Re: BXJP,
Tear Sirs ¥
1&: roferense %0 the latent fingerprint fdontiffise~
tion of Paullikirngn in eonneotion with the sbove~entitled cuse,
you are adviged that if fingerprint Sestimony eonce Ahis
identirfoation will de dosired in the trial of
et al,, 18 will be nocessary for yoaur office to sulzit to thw
Bureay the originnl nemtives of the photogruphs of latent
prints whieh were subnitted t0 the Bureau from your offioce
under @ate of Merch £7, 1934, Tihwse photogrephs wers of latent
frpressions developed on articles found ag £04 Yernon avemms,
8te Paul, kinnesotas and were sulnitted in connsction with the
BREKID ease,
Vuv mly ms.
Ry i _S__Z(a__ -z.am%
o John Kdger Noaver, - - - ! -
Direstore 1y 2 1936 ¢ i
eo-itr, 3. 7. Commllsy, Chicage _L___,__,______-_,’. .
Cinocinmtd g FoE
Claveland : ‘ i R ”
AIR ¥\IL « BPRCY.L DYLIVERY
Nl
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
Form No. 1
THIS CASE ORIGINATED AT Cincinnati, 0. Cleveland FILE NO. <1
REPCORT MADE AT O DATE WHEN MADE ;EHRI?D-?D:::: REPORT MADE BY . j
Cloveland, Ghio ™ | 6/30/36 6/23-29/36 | C. B, SMITE . . ®JB \- \
D rvazes, liases; DR, JOSKEH P. | KTDNAPING; OBSTRUCTION OF JUSTIC
MORAN, with aliases, FUGITIVE, I. O. 1232. et al; HARBORING OF FUGITIVES: NATIONAI.
-V t K . 3
EDWARD GEORGE EREMER - Vietim . o o PINRARMS AOT
' s"i";’:s's OF FACTS: Detective James Spear advised that Nate Ieiunborg T
S / [ is generally considered head of slot machine racket
N in Cleveland, Bennie Mason and Frank Hoge are re-
R :P puted heads of numbers racket., Al Page is suspected
L PO of having interest in houses of prostitution. Spears
RN} -, advised he hed heard rumor of a pay off in 1934 raids
b }}/ . at Cleveland, Eliot Ness, Safety Director, Cleveland,
" “‘; " will secure names of police matrons on duty 9/5/34. i
S Manager of Public Hall reputed to have been offered
< $250,000 by gamblers for concession at Exposition,
e S Miss Esch advises informant related to her that guns

used on Garrettsville job were .same guns used by
Harvard Club to repulse raid by County Prosecutor.
Negative information obtained through check of
steamship ticket found on bod,y of u.nidentiried man
at Painesville. L

’}‘\ b . i i - P - .j»._-‘-’. * w
- REFERENCE: Report of Special Agent C. E. Smith, Cleveland, Ohio,
N~ dated 6/23/36.

~ L. aprrOVED AN ] [ AsoeT
T ORWARDED: M ool DO NOT WRITE iN THESE SPACES
IR (/
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- ing a gardener to kesp his yard in oondition, and it was rumored that

7=1

DHAILS: Agent‘ 1nterﬂevz§d—1mJ Spear, detective, Poliee Depart-

ment,' Shaker Heights, Ohic, relative to conditions in
e 1eve1and. and vicinity, and he stated that he was S
' willing to help the Bureau in any way he could, but re~ .
quested Agent to keep his name confidential inasmuch as information ke

might supply would necessarily be whatever he might pick up in his eon- . "%

versations with other otficere fron various precinete and stationa. .

Dotective Spear was questionod relative to the idontity
of the individual who was behind the slot machines in the city of
Cleveland and Cuyahoga County, and he advised that Ratef eisenbarg,
whom he thought lived at 3558 ond Road, Shaker Heights, Ohio, was
the man, who during Mayor H. L sDavis' term of office, was generally
understood to be the go-betwesn; if not the actual doss of the racket.
According to Detective Spear, Harry L. Davis, who resides near the
Shaker Heights police station, was generally thought to be in poor
financial circumstances prior to his election, but since his term as |
msyor he appears to have sufficient money even to the extent of employ-

each Monday mo e senbe '
desk in consideration for allowing the slot machines to run. Detective
Spears was Unable to state where or from whom he heard this rumor.
Spear further stated that Harry|Berner was considered Nate Weisenberg's
wgiz" with the Sheriff of the county, however, Bermer has not been se
for several months and & rumor is goipg around that he was "taken for a
ride,"

Continuing, Detective Spear stated that after Mayor
Davis' defeat, and the election of Ray Ty Miller to the mayorship, -
Weisenberg became very' friendly with Captain Emmett JJ Potts of the .
Cleveland Police Department, who was given the newly created rank of
Assistant Chief of Police by Mayor Ray T. Miller, however, since
Haroquurton has become mayor. loiaenbers is rarely seen around police
hoadquartorl. ) . : .

According to Spoar, at the proaent time the village
of Beechwood, ®which is adjacent to Shaker Heights, is overrun with
slot machines, however, he did not know the identity or the individual
who placod thenm thors. - : . ", ;. .

' +

. lith referenee to the nmnbers and policy racket,
Detectiva Spear stated that it was well known throughout all the police -
departments that BenniefMason and !‘n.nkrﬂoge were the individuals in
control, however, sinc ‘Elfot Ness was made Safety Director, the
police and numbers racket men had changed headquerters from Cleveland,
Ohio, to Garfield Heights. Detective Spear had no knowledge of any
pey off in this racket, ,

v
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pay off in reference to Karpis, and he stated that he bad heard that
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- . With reference to houses of prostitution, Detective Spear .
stated that while he knew that plenty existed, he had no personal -
knowledge of any, nor did he know who was the ¢ontrolling individual, :
however, he d1d advise that on one occasion Al{Page, a known hoodlum,
who hangs out in the vicinity of 55th Street and Woodland Avenue,
and is suspected of having interests in prostitution, gambling and
bookie houses, had offered Captain Fred{Clarke and him $1,500 for .
the privilege or ‘operating one house in Shaker _Heights.

—— . -

With reference ‘to the ao-canea)(’nmnem Roed, * oerntop-

| gang, which is composed of mostly Italians, Spear stated that thoy

were primarily a "muscle"™ mob, shaking down the operators of the
various rackets,

Continuing, Detective Spear advised Agent that he had
recently found out that Horrigan, Inspector of Police, had purchased \ .

a garage loceted on Center Road, from a Georgef{Mighten for §l15,000

cash and had put $3,000 more into it in the ¢ of alterations, and

that he had also purchased about the same time, & home in Shaker

Heights (exact address mot known) for $28,000, one-half cash and the

belence in six months,

Continuing, Detective Spear advised that he talked with \/
Mr. Flynn, administrative assistant to Director Ness, and ¥lynn intimaly -
ted that approximately five more captains and inspectors were to "go"
however, no action would be taken until after the Exposition ended, as
it would be poor advertining for Cleveland. : A

Durins the interview Detective Spear atatod he also talked
with Jack Raper on occasions. (Jack Raper is a Press columnist) and
shortly al‘ter mentioning this fact, Spear stated he had heard that the
Press had photographs of Inspector]Hughes taking bribes, but could not
use them as Hughes had "something®'on some "big ones" of the Press.
Detective Spears would not, or eould mot, advise Agent of the idontity
of the individual, who gave hinm that information.

Agent asked Spears if he had ever heard any rumors of a

at the time of the raid, a sergeant, who was in charge, ordered the
oerulisers to meet on a street next to the one that the mob was living
on, and also sent one cruiser to stop in front of the correct address,
which was the signal for the mob to leave. According to Spear, two

detectives in the cruiser which stopped in front of the house, had no
knowledge of the set up. According to Spear the pay off was & diamond
bracelet. Upon questioning Spear stated that the two detectives in tke

R TN g
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eruiser werejHugo and lIacobs. Jacobs is now dead. The sergeant in
charge of the detail was Bernard“iolf. In this connection Spear ctate
thet he had heard that Attorney Edward)Stanton also had a "finger" in
it somewhere, however, he could not recall whet he had heard,

: Detective Spear also advised that a Lieutenant fi"erril of
the Pittsburgh, Pennsylvania Police Department had been placed in jail,
the result of a double cross by Sergeant Bernard Wolf, the trouble
arising out of the murder of Councilman wnliam\ otter, and it was
generally known that Ferrie bad no use for Wolf; this is being set
forth in the event it later is deemed advismable to contact Lisutenan

Ferrise.

Safety Director Eliot Ness was interviewed reletive to the
nemes of the matrons and detéctives on duty on September 5, 1934, and
he agreed to furnish Agent with the informetion. He also stated that
he would cobtain the e of a prostitute yho was in jail at the time
Glady:%awyer, Wynona{Burdette, and Paul n were picked up, and
who, he understands, was given a diamond bracelet or pin to give to
someone else, »

Director Eliot Ness was questioned as to the identity of
the gamblers who offered $250,000 for the gambling concession on the
SS{Moses Cleveland, a show boat tied up et the dock and operuting in -
conjunction with the Exposition, and Ness stated they had not come
near; him. Agent then advised him that Lincoln{Dickey, menager of
thoﬁ’ublic Hall, bad been approached and the hewspapers had carried
an article on it. Ness said that Dickey might advise Agent who the
gamblers were, however, from his actions Agent gained the impreasion
that Dickey might not have the best of reputations, however, Mr, Dickey

‘will be contacted in the near future.

\

Miss Leona MIJEsch, Assistant Operating Director of the
Cleveland Association for Criminal Justice, advised that she had re-
ceived information that Detective{Cowles was one of the officers who
took part in the reiding party in September, 1934, and who obtained
some of the draperies from Karpis*' house before Agents errived there,

Miss Es¢h also stated that an informent of hers told her, the
evening that tha;Harvard Clud was reided the machine gun used by #atton
was the same one used on thig‘Gg;;_g_‘qtpv_ille, Ohio mail train robberye
Miss Esch, not attaching any'significance to it, had not mentioned it
at the time and Agent requested ber to agein ocontect her informant

for the purpose of ascertaining the present whereabouts of the guns,
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Miss Esch stated that she would endeavor to bhave the informant come
to the Cleveland Bureau officee. An eftort will be made to aecertain
the identity of the 1n1'omant., oLt i e

According to Miss Esch, Detective Lisutenant Charles %avole

was the contact th Mayor Davis, She also intimated that Cevola o

Pleyed with thelC 1eve1and Newe, a local newspaper.

-

AT PAINBVIIIE. GIIO B

Dr. J. CJ{Powell, 1117 Main Street, Painesville, Ohio,
Coroner of Lake County, Ohio, was interviewed relative to the unknown
person found on September 23, 1935, who had apparently been drowned,
and advised that in s0 far as he was able to ascertain the dead man
was approximately fifty years of age, 5'4" in height, 160 pounds,
light sandy bair, slightly bald on top, and slightly gray at the
temples, In his opinion the body bad been in the water for about
three weeks, The collar band of the shirt bore the initials JEM
and the shirt was size fifteen The body was ¢lad in a dblue suit
and tan shirt., The only property saved was a pearl-handled, four
blade knife, bearing a coat of arms and the name, "Coblenz"™, and
a D, & Co Navigation ticket stemped September 8, 1935,

Inquiry at the office of the Detroit and Cleveland
Nevigation Company revealed that the ticket was a one-way receipt
for passage from Cleveland to Detroit, Michigan, and was s01d between
the hours of four P. M. and eleven-thirty P. M. on September 8, 1936,
The names of passengers are not tabulated and there was no record 1n
the file of any passengers missing.

In the event it is later deemed advisable to exhume the
body in order to remove the possibility that it may, or may not de
Dre Joseph Ps Moran, Dr, Powell adviged that the statutory fee for
a post on the body would be $40,00, and the charge; for exhuming uoula
possibly be in the neighborhood of $10.06(9r $15,00.

.t.)
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The CLEVELAND OFFICE at Gleveland. 0ni3, will aguin contact

Miss Esch for the purpose of securing any.additiogal inrormation she

obtains relative to the disposition of the mchi,ne guns at the Harvard
CIIlbe c—

~WAVBDET

Will interview Eliot Ness, Director of Public Safety,
and obtain the names of the matrons from him who were on duty on

September 5, 1934,
= PENDING =
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st Office Box 5185
nt Paul, Minnesota
June 12, 1936

pirector
Federal Bureau of Inveatigatlon 1014 87 ‘ .-
Washington, . €. ok

PERSONAL AND CON AIL
. [ v ~?

Dear 8ir: | | .

7

/

On June 11, 1936 SBpecial Agent R. T, Noonan of this
office contacted Mr. Richard C, Lilly, President of the v
First Netional Bank, St. Paul, Minnesota, in the Hanap case, ;
and during this interview Mr. Lilly discussed conditions in N
St. Paul at length. FHe advised that in the Fall @f 1933 he
started a fund which was contributed to be ten persons, o~
including William Herm, Jr., each person tontributing -

\

-/«:i-/.,;

<

$10,C00, meking & totel of $100,000, to be used for the purpose
of condenting an undércover investigation of the Police
Department in St. Paul. Mr. Lilly advised that these »
persons were picked after due consideration, and he made

- speciel mention #f the fact that the Bremers would not have been cone- v
: tacted for this purpose under any cArcumstances.

P VAN

It was at that time that this group of men secured the
soervices of Wellace Jamie end arranged for the installation
of the telephone taps in the Police Department. Mr. Lilly
- stated that the organization did not desire to be uncovered, \
s0 they arranged to work through Mr, Kahn, Editor of the ~
\ St. Paul Daily News. This undertak$ng was believed by
\2 Mr, 1tlly to have been highly successful, in that it broke ‘

AN AR
7,

up a bed situation existing in St. Paul, principally the

gambling interest, and servéd to rid the Police Department

of a number of crooked policemen. Mr. Lilly stated that the
organization had in mind bigger things than the petty gamdbling
which it eventually stopped, inasmich as that was during the
kidnaping period in 8t. Paul, but it was recognized that where
gambling was running frel hand it ;onded to demoralixe the . _..._. .

wole plisswmien. . I~SD6- /2170

]

' According to Mr., Lilly, it was known at the tim of . ¢he 1/ i t

© ’ organization of this undertaking that Thomas Brovn was i
{

|
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June 25, 1936

e oles)

PERSONAL AND CONFID: AL

Mr. C. W, Stein,

Fedoeral Bureau of Investigation,
U. S, Department of Justice,
Post Office Box 519,

8t. Paul, Vinnesota.

Dear 8Sir:

Reference is made to your letter of June 12,
1936, with reference to certain contridbutions made
by prominent families in 8t. Paul to a fund to be
used in conducting an undercover investigation of
the Police Department of St. Paul,

You may advise Mr, Richerd C., Lilly, President
of the First Netional Bank, 8t. Paul, Minnesota,
that any activities in attempting to obtain con-
fidential information with regard to the condect of
the St. Peul Police Depertment will in no way
interfere with the investigation presently dbeing
conducted by this Bureau in the Hamm and Bremer

- kidnaping cases,

Very truly yours,

John Bdgar Roover,
Director.

e
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June <€, 19326.

MExOLnNDUM FOR Mh. B. J. McCLURE,
GENET..L aGENT,

charges for expenses incurred in connection with a chartered airplane
+ S+ Y

Minnesota, and return to New York.

for chartered plane service provides for the payment of all expenses

plane, pilot, co-pilot and hostess expense, telegrams, telephone calls,
et cevera. .

and properly payable by the Bureau.

Very truly yours,

John Edgar Hoover.

Director.
Encl. #1123298. RXCORDED 7 - ﬂ
i~ - ”“,‘” 0= .[_22_._
? PR LUSTIGATION
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There is trensmitted herewith a voucher in favor of Transconti-
nental and Western Air, Incorporated, in the amount of ¥25.23, representing

flight from New York, New York, to New Orleans, Louisiana, to St. Paul

In explanation of this voucher, you are advised that it concerns
certain expenses in connection with the above mentioned flight which were

inadvertently omitted from the original voucher submitted by the concern.
The Burezu's agreement with Transcontinental and Western air, Incorporated

incurred curinz the period of charter such asg hanzur rental, servicing of

The charzecs reflected in the attached voucher are therefore just

ST pp QI TR
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Federal Burean of Infestigation
H. 8. Brpartnent of Justice

Chicago, Illinois

v e el
S

/ Federsl Buresu of Investigation

I am transmitting herewith an article which appeared in the
YChicago American for Wednesday, July 1, 1936, purporting to
reflcct an interview with Dr. Williem R,{Cubbins, 425 Arlington
Place, Chicago, Illinois, relative to the surveillance main-
tained at that address over the gQccupants of 439 Arlington
Place, the address where MildredjKuhlman was living at the time
of the investigation looking toward the locetion of DocDBarker.

‘ It is noted that Dr. Cubbins mentions the wire tep and that
T Y diagrams are contained in this article showing the manner in
- . which the telephone was tapped. It is also noted that the names
‘ of severel of the Agents working on this case are referred to
therein.
Lheredr

This article indicates that there ere to be further articles

relative to this matter and copies thereof will be promptly
forwarded to the Bureau.

‘Very truly yours,

) Speciel Agent in Chérge
%\—Q—; —_1 a T

K -
v AIR MAIL - = . !“ :ﬂé:éa/7gj
‘/SPECIAL DELIVERY e - ..‘ T *—-1

—————— .

; Detr sir: \\

Post Office Box 812 / ;_

July 1, 1956 .- .. /
/( Director

Washington, D. C. o

)
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HOW PROMINENT PHYSICIAN AND WIFE
DARED GANG TERROR IN 4-WEEK SIEGE

Dr. Cubbins Shared
Arlington Pl. Home
"~ With U.S.Sleuths

. G-men, nesting in the North Side home of a highly
‘respected Chicago physician, tapped a wire and waited.
Over that wire, eventually, came the red-hot informa-
tion they needed to bring about the utter annihilation of
the vicious Barker-Karpis gang of murderers, bandits and
kidnapers.

The Chicago American, in a series of articles starting
herewith, presents for the first time the inside story of
how Dr. William R. Cubbins and his family aided the |
government in.a historic war on crime.

In an unprecedented emergency the Cubbinses enacted
the role of good citizens. Read this amazing recital of .
how they worked hand in hand with G-men to confound
a desperate criminal mob. Y

It ‘might happen to YOU!

BY ELGAR BROWN.
(Copyright, 1938, by Evening American Publishing Company)

It was the middle of December, 1934. 4

The festive yuletide was approaching. Dr. William
R. Cubbins—eminent physician, world war major, affable
clubman, well-to-do North Side home owner—Ileft his of-
fice at 104 S. Mlchxgan av. and strolled over to the Uni.
versity Club.

His sole concern as he lolled in an armchair at the
5 club was the illness of his good wife, Cora Brmdley Cub.
i bins, who was confined to her bed in the spacious Cubbins
Sy home at 425 Arlington place. .
-+ His meditation on this matter was interrupted as a'
page boy announced a caller. The newcomer was young,
ilert, keen-eyed. He_came to the point directly, He said,
;ln effect:
. %I, sir, represent tbe Umted Shtea Depn'tment of Jus-
Hce.”: . ¢—- - —




0

Eﬂu n.oetely mystified, Dr.]
bbins examined the prof-
fered credentials and found
them authentic. The young
man continued:
- “The federal govern-
ment wants your aid. In
_ short, I wish to quarter a
group of my men in your
home. We will desire to

make necessary wire con-

nections.
“There are certain indi-
viduals we wish to appre-
" hend in connection with se-
rious crimes. I believe there
is a woman living at 439

s

é-‘_?;_ﬂ.i

Arlington place through
whom we can make the de-
sired contacts.

“We have considered us-
ing quarters at Nos. 2450
and 2440 Lake View av.
But we have concluded that
425 Arlington place—your '
home—wxll be the ideal lo- %
cation,”

That is all the young man_
told Dr. Cubbins at the time. ;

Striving to collect his scat-,
tered thoughts, the doctor |
considered what compliance
with this amazing “request”
entailed. _ _ .

e e ——— =

G-Men, Phone Tapping

Meant Public

Enemies?

Federal agents — that
meant G-men. Wire connec-
tions—that meant telephone
wire tapping. Certain indi-
viduals in connection with
serious crimes—that meant
public enemies!

The placid, well-ordered
life of the Cubbins household
was about to be rudely dis-
turbed, Dr. Cubbins knew.
His quiet, :tastefully fur-
nished, stone-fronted home
was to become an armed cita-
del. He was to be embroiled
in the war.on crime. His
womenfolk might even be
endangered. - -

But Dr. Cubbins is a good
soldier and a good citizen. He
accepted this “request” from
his government as a specific
order. There was only one
answer—obey. He turned to
the young G-man chief and
said. .

. ‘.‘Sir, our facilities are at
your full disposal.” :
Then he went home to

break the astounding news
to Mrs. Cubbins, her sister;
Miss Alma Brindley, and the
faithful housemaid, Mina,

PATRIOTS CONSENT

That patriotic decision—
concurred in, albeit with
timid reluctance, by Mrs.
Cubbins, her sister and the'
excited Mina —had results
vastly more far-reaching
than the G-men, much less
the Cubbins menage, could
have foreseen.

It meant the downfall,
the utter routing, the blast-
ing into oblivion of the no-
torious, terrifying “Doc”
Barker - Alvin Karpis mob
of kidnapers, bandits and
killers.

"It led directly to the
bloodless capture of Ar-
thur (“Doc”) Barker, then
leader of the cut-throat
gang, with his inevitable
“moll,” one Mildred.

Karpis, Cam pbell Taken,

Now Story Can Be Told }

It . brought about the
now-famous siege of 3920
Pine Grove av., with death
to Russell Gibson, alias
Slim Gray, and the cap-

ture of Byron Bolton — .

- both central figures in the
outlandish $200,000 “tor-
ture” kidnaping of Edward-

* G. Bremer in St. Paul,

; It turned up informa.
.. tion which spelled death to

i the calloused Kate (“Ma™

Barker and her boy, Fred-
die, in their secluded Flor-
ida hideaway.

And, through one of the
strangest circumstances in
the annals of the G-men, -
it supplied the means of
trapping Alvin (“Old
Creepy”) Karpis and his
No. 1 henchman, Harry
Campbell, in an Atlantic
City hotel—a trap through
which this eel-like. pair
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14
dignified, gray - haired citi-
zens had read of crime and
.gangsters in their newspa-
'pers, to be sure; but never
had it affected them directly.

WHY THEIR HOME?

They tried to surmise why
this home had been chosen.
It is a solid, three-story, gray
'stone residence, roomy and

icomf.ortable, almost lavish in
.its splendid appointments. It

is on the south side of Ar-
lington place, midway in the
block just east of Clark st.
Similar buildings nudge it
closely on either side.

The neighborhood had al-
ways been considered emi-
nently respectable. Could
hoodlums have gained a
foothold nearby? The won-
dering family recalled the
'G-man’s mention of No. 439

and the girl who, living
there, might supply a val-
uable clue.

G-MEN APPEAR

No. 439 is also a three-
story residence, very much
like the OCubbins home in
outward appearance, save
that it is built of red brick.
It is the fourth structure
to the west of the Cubbins
place, with only a parking
lot standing between it and
Clark st. .

Like its neighbors, it bore
the stamp of respectability.
(In the light of subsequent
revelations concerning No. !
439, Dr, Cubbins emphasizes |
the fact that decent, upright
tenants once more occupy
this property.) Nothing in
a casual survey of No. 439
to satisfy the mounting curi-
osity of the Cubbinses,

Federal Agents Take Up

Long, Ceaseless Vigil

So they waited —but not |bins, who was confined to
for long. Within two days |her second-floor room, it de-
& pair of gentlemanly, hand- |volved upon " fiss Brindley
some young men presented |and the slightly flustered
ithemselves. They were Mr. |German maid, Mina, to quar-‘




slithered as if by black

magic.

The fact that these men
did escape that trap, and
until recently have roamed
the countryside as objects
-=0f an epochal nationwide
**4search, afforded reason
:Jenough for Dr. Cubbins and
his family to seal their lips.
~ But now Karpis and
#/ampbell have been cap-
=tured. Now they have gone
‘Zto prison for life, which is
the only alternative to death
for the persistent evil-doer
sNow the story can be told,
"s0 on .with it.

“ Repressed excitement
<. gripped the Cubbins trio on
""_-the night the doctor broke
£ his unbelievable news. These
“"McDade, tall and dark, and
.7 . Mr. Tihlmann, tall and

. ; blond. They were quiet, re-
~tiring, said virtually nothing.
-+ Each carried a briefcase,
wper:--ignd the Cubbinses — partic-
=——=ulazly the womenfolk — got

their first thrill when it was
learned these contained the
regulation weapon of the
G-man—a .38 special on a
45 frame, capable of drill-
ing through & steel vest or
wrecking an automobile
motor.

Subsequently the family
learned that their tall, dark
guest was Thomas N. Mc-
Dade, who during the pre-
vious November had played
an important, perilous role
in the battle of Barrington,
wherein Inspector Samuel P.
Cowley and Agent Herman
E. Hollis were killed and
Gangster George (“Baby-
Face”) Nelson was mortally
wounded. .

In the illness of Mrs. Cub-

VIGIL IS STARTED

ter the newcomers. Said
Tihlmann, humorously:
“Lady, any place is good
enough for us. We've slept

in cow-barns, coal bins and
out in the open. Just any
old place!” '

The agents were more
than satisfied, then, with
their comfortable, airy, third-
floor room, with deep, easy
chairs and soft beds. Each
was given a key to the house,
and it was arranged at their
own request that they come
and go by a convenient rear
stairway.

Efficiently they set about
their task. The work of cut-
ting in on the telephone line
that served No. 439, obviously
the goal of their surveillance,
was child’s play. The line
was directly back of the Cub-
bins home!

For a solid week Agents
McDade and Tihlmann were
at their tedious routine work

indefatigably. Toiling in re-.

lays, the telephone was cov-
ered night and day. One
man " would slip down the
back stairs, vanish, return

quickly with food. The other

would hurry out for a breat}
of air. But always an eal
was glued to the head phone

FORCE INCREASED

After a week the staff was
augmented by two newcom-
ers. One was a little man of
German descent, whose name
the Cubbins group never did
learn. He was by way of be-
ing a poet in his off hours,

His companion was one
“Doc” White, and mark that
name well—for “Doc” White
is an heroic figure among
G-men. He ‘was to play a
dramatic part in the series
of death-dealin}gsforays that
evolved from this wearisome,
prosaic procedure on the
third floor of Dr. Cubbins’
home.

“Doc” White is 55, but the
Cubbinses took him for 35.
He is a graduate of the Texas
Rangers. He is small, wiry.
Presenting himself at the

Cubbins threshhold, he wore
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a sombrero, long boots with
high heels.

ter it developed that he
not only had a wicked-iook-
ing knife tucked in those
boots, but that he spurned
the usual G-man shooting
irons and toted an old, sin-
gle-action, white bone-han-
dled Colt’s revolver. It wasa
typical frontier weapon—
and “Doc” White is a typical
frontiersman. :

With the doubling of the
crew, the Cubbinses assumed
that the furtive inquiry was
progressing. But they didn’t
know. Nobody told them
anything. The G-men were
true to their code of silence.

DETAILS LEAK OUT

Yet, inevitably, little de-
tails leaked out and became
the property of the family
which tiptoed about its busi-
ness downstairs, fearful, curi-
ous, anxious, ever plagued
by the tension of this
strange, unfamiliar, under-
cover atmosphere.

For instance, Dr. Cubbins
learned to his astonishment
that No. 439 Arlington
place was at that time a
rendezvous for “party”
girls, and that they had re-
ceived phone calls from

several more or icu widely
known hoodlums,

Mina, the maid, who fre-
quently ventured to the third
floor headquarters with tasty
little treats for the G-men
from her kitchen, turned up
almost hysterical with the
announcement that the place
was ‘“a regular arsenal.”

Miss Brindley acquired
information that the
“madams” at No. 439 were
known as Barbara and Pa-
tricia, and that the girls of
“that awful place” were al-
most daily in communication
with felons at Joliet prison.

The family, sworn to se-
crecy, became aware that G-
men, other than their guests,
were swarming into the dis-
trict; that, indeed, one group
was maintaining day-and-
night vigil from the vantage
of a third-floor apartment at
No. 442, directly across from
the house at No. 439.

Small wonder that the ten-
sion increased among the
peace-loving, sedate members
of the Cubbins family. Small
wonder they found it increas-
ingly difficult, when social
guests called, to “explain™
the presence of strange men
in and about their home—
without, indeed, explaining
anything. )




Agents Keep Terrifying

Facts From Household

The strain would have
been far greater, of -course,
had they known the identity
of the “big game” for which
the G-men were sleuthing; or
that “Mildred,” the wanted
girl at No. 439, already had
been located and was being
trailed relentlessly—

Or that Mildred, in fact,
had been for 'years and was
still the ever-loving sweet-
heart of the swashbuckling
gang chief, “Doc” Barker!

But these things were not
revealed to them as Christ-
mas and New Year's came
and went, and the strangely-
assorted quartet of G-men
stuck to their post, and the
afternoon of January 6, 1935,
came placidly to hand.

WATCH THAT GIRL!

It was near dusk of that
day when Mrs. Cubbins, sit-
ting up for a few minutes in

her sick-room, second floor
front, was startled by the
breathless entrance of Agent
Tihlmann.

By his perturbation she
sensed that a message of
vital import had been flashed
over the tapped wire. His
words verified this:

“If youre interested,
Mrs. Cubbins, keep your

eye on the pretty little

woman who soon will be
swinging down the street
in a mink coat!”

Before she had time to
question him, G-man Tihl-
mann was gone. Quite liter-
ally, he was off to the wars.

ST T T LAY T

T e T L a e TG T FET L RTE AR A b A
5 LTI E A e i

e R R AT T




5
-
.

i 'Braving gangland’s vengeance these brave and gahg. They are (left to right):
"y patriotic persons gave aid to the government agents seek- | Mrs. Cubbins and Miss Alma Brindley, Mrs. Cubbins’
ing to trap the notorious and murderous Karpis-Barker | sister. (Chicago American photo.)
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Dr. William R. Cubbins,
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 HOW G-MEN KEPT TAP ON 'DOC' BARKER'S GIR

H

ey

HOUSE USED BY
BARKERS MOLL"

o
e S
S B o e e o

TAP WIRES
LEADING TO
HOUSE OF
BARKERS GIRL

RS G e Y For
' View of Arlington place, looking west to Clark st.
: : and showing No. 425, the home of Dr. William R. Cubbins,
&‘._____ _where G-men camped; No. 439, at that time a rendezvous
‘for “party girls,” one of them the sweetheart of the gang
chief, “Doc” Barker, and No. 442, where other G-men held
‘vigil. The agents in Dr. Cubbins” home tapped the tele-
phone wires leading to No. 439 and the agents at 442 kept
‘the house at No. 439 under constant surveillance. They
heard and saw important things?! -~~~ — "~
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HN EDGAR HOOVER Tolson. o.......
. DIRECTOR T Mr. Brurhmas ... ..
P

B - - ir. Clegg ..
- Federal Burems of Intrestiadion MY {M, Coty .
B 8. Bepactment of Juntce YN A e -
Edwgrds ...
KRM/AFK Blushington, B. @ ' . . Egan . ---------
7-576 6 *i. Fryworth ..
July 28, 1936 ,! Nr. GIaviR cemae.. ..
- ; Lar. Horbo oo,
{ e Joseph oo, ...
MEMORANDUM FOR THE DIRECTOR !»h Lenter ...o.......
\ ; »r. Nichols ..........
) ;Mr. Quino .....
/.j Re: Bremer Kidnaping Case { e Ebider
Ir. Tenm ..........
,% : Lo T ooey.nnna..
; There bave recently appeared in the Chicago American’ &+d7----...
certain articles written by ElggiBrown disclosing the prominent-----ee---
. S part which Dr. William R. Cubbins of Chicago, Illinois, playe.d_m_

in the apprehension of Arthur Barker and the slaying of Russell
Gibson in Chicago, Illinois, on January 8, 1935. ~

The article discloses that Dr. Cubbins generously .
provided his home for the purpose of installing a telephone tap
on a certain apartment located at 439 Arlington Place, where
Mildred Kuhlman, alias Clark, the paramour of "Doc® Barker was
allegedly residing.

-

This will advise you that Mildred Kuhlman in fact
did not live at 439 Arlington Place, but the apartment at that
location was occupied by one BarbaraXLonc 8

-

14

the month of December, 1954 at the Morrison Hotel in Chicago.
The telephone calls from the room occupied by the Kuhlman woman
were ,traced and she was found to be in commmication with one
John/Borcia at the Commonwealth Hotel. Information had likewise
been disclosed that Borcia was a contact for Russell Gibson.
By tracing the telephone calls of Borcia the Bureau was able to
learn that he was familiar with Barbara Longuist, located at
439 Arlington Place. Barbara Lonquist has a sister, Patricla

[ ]‘.,cmquis'l:J who it was known was a close associate of Mildred

RECORL LD CUFY FILID U1C-

Consequently, it was deemed advisable to place a
telephone tap on the telephone of Barbara Lonquist at 439
Arlington Place, Chicago. No suitable place for the installation
of the telephone tap could be located except the apartment

ik “Ois occupied by Dr. William R. Cubbins, located at 425 Arlington
= 5 L Place. This telephone tap was established on December 25, 1934.
5 < 'J) f - k.
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Director -2 - 7/28/36

None of the information alleged by feature writer
Elgar Brown was obtained over this telephone tap. In fact,
at this time Mildred Kuhlman was residing at 432 Surf Street,
on Chicago's North Side, with "Doc" Barker.

The above mentioned articles first commenced appear-
ing in the Chicago American under the title ®"Doctor's Secret"
on July 1, 1936. On July 10, 1936 the Bureau received a
teletype from the Chicago Office informing that Edward Reticker,
City Editor, Chicago Evening American, had advised that after
the appearance of the last article elong this vein, Dr. Cubbins
had received numerous mysterious telephone calls.

It is likewise alleged that a man posing as one
Dr. Xennedy of New York attempted to gain admittance to
St. Luke's Hospital in Chicago, at which time he was accompanied
by several other individuals, attempting to locate Dr. Cubbins.

From reading the articles, it would appear that a
small amount of information was furnished to the feature writer
‘ by Dr. Cubbins, his wife and his sister, and that the writer,
B s Elgar Brown, had indulged liberally in the use of his imagination
s in supplying the details of the story. It is noted, however,
that Dr. Cubbins, his wife, and his sister posed for large
pictures which appeared in the Chicago American. It would appear,
that the mysterious telephone calls received by Dr. Cubbins
resulted from his indiscretion in furnishing certain of this
information to the Chicago American, and also in permitting his
photograph and that of his wife and sister to appear therein.

Respectfully,

E. A. Tamm.
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July 1, 1936.

Time = 10:50 i.U.

e nvm Kerpis.

During a telepionlc conversation which I had with SAC Stein
at the St, Paul 0:fice, b3 reported tie following results of the inter-
view with Alviy Karpie which was ecnducted yesterday by the Post Office
Iaspectors in ths preseace of Specizl Agent Jack Brennan of the St.
Paul Offices S ,

The Inspectors were Hessrs.Hettrick and Cordrey. The pur-
pose of thelr interview wes to see if Ksrpis would give thex any
inforagii-n which would teud to exonerate G,qugs! Sargent in the
Farrenjm:il robbery stjrarren, 0:le. Karpis refused to discuss
tiat caee st all unless hp coud Le assured that{Fred Hunter would
not e prosecuted for the)Garrettsvilld Mhil robbery. The Inspectors
£01d him they could give bla mo such assurance, and Karpis told them
he would not mske a steteucsnt as to Sargent inksauch as he had
leecrned taat Surgent =t ons tise w:g gunnin: for h!{. and was reported
to be atiempting to secure inforusiion as to his whereabouts to turn
him over to the Govesrnameut. Karpis furtuar refused to discuss the

Garrettsyille ma kbery with thea at &ll. ' ) "y ~ § =

IUL M‘ﬁ» RECORDED & INDEXED 7 b 76 - (21 TZX
After the interview wita Karpis, Hettrick and Cordrey -~ - -

talced with Agent Brennan,sdviasing hia that they had all of the

inforastion they meeced in connection with the Garrettsville mail .

robbery. The Inspectors weant on to claim that they had golten the

original inforantion ehich led to the ap rehonsion of both Karpis 70

snd Campbell, further claiming that they had been double-crossed - 43 . )~/

by the Bursauj that they had mothing againat the Agents of the Bureai ) -

as such, since they were merely following instructions from their .\v

superiors; that the ststement which kr. Hoover Issued erftictising ™ - -

theJPoast Office Inspectors for &oirﬁ_ﬁk of oooperation was done '

for the purpose of ®jumping the gun® on theam. Another thiag they

eritigiged was that when they wers working with Agents of this Bureau,

the A ents felt that it wes incusbent wpon thea to motify the Director

N~ of overythin; they did., The Inspectors continmed that they hed spent

- eonsiderable time and effort developin:| confideatial informants, and

el - ene of thea was interviewsd by iir. Connslley im such a smanner that he

was thereafter afraid to furnish thy Inspectors with any sore informstion.

= \ This undoubtedly refers to Clayton{lall.
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NMemo for the Director -2w 7/1/36

The Post Office Inspectors then criticised !r.{/c_gnngllm
steting that he was an egotistical sort of a person who was rumning .
eround the country sticking out his chest and making it known that
he was E. J. Connelley of the Federal Bureau of Investigation, U, 8.
Departaent of Justice, sad that he w:s freguastily mentioned in the

papers, eto. k

They then referred to cial Agent E. J. Dowd as a
®ssmoothie®, and criticized Azent n for securinz the ldentity
of th® nurse vho treated Sam ok They said they Iad this in-
forastion tefore %ynn did, and that after Wynn secured it, he and
sons more Bureau Agents picked up the doctor and the nurse end held
thea incommunicado so that they were not available for interview by
the Post Office Inspectors.

xnmict further stated that six Post Office
Inspectors had Be: shinzton zhen thare was a rusor of &
Con:ressional investigation ¢f the lack of cooperation detween the
two a~encies, and that the purpose of their being in Washingtoa was
to urge the investigstion. HNettrick continued that there is nmow ‘
soae person in Toledo whose identity and location he knows sho is
beins sourht for questioming by the Bureau, and that h: was re-
quosted to furnisn this imfornation :io the Agenis of the Bureau
working in Toledo, but that he had refused to do so. He likerise
knows the location of ;;Lm‘x..n, but will not furnish the in-
formation to the Bureaun. .

411 of the sbove information, in more detall, i= being fur-
aished to the Buresu in an air mail, special delivery letter didrted
by Agent Breonan. I sugjested to Mr. Stein thet he get from Mr, Brennan
a aigzned gtetement setting forth the fect thst Hettrick inforwed him
he knev the locstion of a person or persons fer whom the Buresu is
looking and would mot advise us in the preaises.

Nr. Btein said that while the maia purpose of Agent Brennam
in his talk with Hettrick was just to let him talk to see what he hed
to say, h2 did not take all of this criticisa sitting dowm; that he .
fought back at them om vurious occasions with incidents whieh have coae,
“to our attention involving the Post Office Inspectors and their in- A\
efficiency, ste. - \

Respectfully, o .\\
R

E. A, TAMM | \
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JOHN EDGAR HOOVER
DIRECTOR

Federal Burean of Inirestigation
H. 8. Brparhment of JYustice

Blushington, B. €.
KRV LF June 26, 1936

MEMORANDUM FOR THE

Re: D. H.,AStolz

/<(9 At 2:40 P. M., on this date, Mr. D. H. Stolz eppe
my office. ir. Stolz resides at 1200 6th Avenue, Post Office Box
526, Altoona, Pennsylvenia.

: , The files disclose that Stolz has communicated in person
a4 ;7 4 \ ené by letter with the Pittsburgh office on several occasions snd
. : (\f\f has informed that through his psychic powers he ascerteained several
( - months sgo that Kerpis was in Cleveland; that Campbell wes living
on L Avenue in Chicago; that WilligfHarrison was in Toledo; that
Edn@fﬁurray was in Chicago, and that William Mahan was in Butte.
This informetion was furnished during September, 1935. Similer
D informetion was furnished at various times by Stolz.

\

The reason for his appesarsnce was in regerc to the rewverds
, offered bty the Buresu for the location and apprehension of Kerpis
! end Cermpbell. I expleined to him very courteously that the appre-
kensions were effected entirely through the work of Special Agents
of this Bureau, for which reason it would be impossible for the
Bureau to pay him any pzrt of theyrewards. He stated he was
- positive hie information was corfect, and releted that some time
' during August or September, 1935, after having learned of the loca-
tion of Kerpis through his psychic powers, he proceeded to Clevelend,
v * Ohio, where agsin through,his psychic powers he was able to locate
{7 Kerpis and William Elmer?ﬁead at & Chinese resteurant in the vicinity
‘¢ of & number 281/~-neme of the street not recalled. He steted that
he personally sav Karpis at that time. He was willing to admit to me
o/ that he has never been asked to furnish the Buresu eny information
nor has he ever been caslled upon to perform any investigation by
kgents of thie Bureau. I told him that possibly he could have been
—~ mistaeken and that his psychic powers could have betrayed him. He

_ admitted he has been wrong on occasion, but dic not feel that he could

., have been wrong in this instance. I asked if he was certain of his

N {.; informetion regercing Edn~ .'urray, ana Willie Herrison, and whether
— V' he was &lso accurate in the oral information he furnished me as to
cw the point where JohnAfamilton might be located. He stated he thought
S he was correct. I then advised him that Hamilton had been dead many

months; that Edna Kurrey was serving time in .the Missouri. State Peni-
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iiemo for the Director. -2- June 26, 1936

tentiery and that VWillie Herrison had been dead for many months
before he presumably succeeded in locating him.

I was able to point out to ir. Stolz ciscreetly and to
his satisfection the reasons why the Bureau would not be able to
pey hian any reward in this instance. He left this office apparent-
ly in complete understending and fully satisfied concerning the
Bureau's position.

[

Respectfully,

K. R. McIntire.




MEMBERS:

RAY L. HUPF

ARTHUR D. WOOD, CHAIRMAN PAROLE ExzcuTive ;
CHARLES WHELAN, M. D. : !

T. WEIBER WILSON

: K

Bepartment of Justice o
Hnited Stutes Board of Havole ;fj,
Bashngon

June 29, 1936.
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Le v ve v ke o,

Hon. J. Edgar Hoover, Director,
Federal Bureau of Investigationm,
U. S. Department of Justice,
ﬁashington, D. C.
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Dear Sir:
Re: Wynon/(grdette, #r-36-M, .

~

Your letter of June 26, in reference to the above
naned subject, has been received during Mr. Wood's absence
from the city and has, therefore, been referred to the writer
for acknowledgment.

This supplemental report has been placed with the
other records in the case, and you may be assured that the
matters set forth therein will receive careful consideration
at such time as subject's application for parole comes before
us for disposition.

Very truly yours,

(2_&414. 4—-«\

Cha.rle{( Whelan, M. D,

7576121 2
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thst bureru have booz fdentifiod witk the automesitc piztal tzken

from Herry{lumpbell, end that photabraghic nviue«co of Lhe id.nti-
fie:tirn hee been mrde,

: nettricz nue szeused
Ci . BN O

he tailed Lnd eertridge
AL v lil e e orocehsted 48 you will howe Lhe phianoure hile
) ovideaco tranalitted t3 tnie of:ice. - -
Very truly ysura, o
: E ~ v s ) '
: ; For the Poa etsr Gensra., ‘
7 . K4 A

-

(Slgned) K. P A\dnci‘

Chie‘f Imnvcctor.

X ' ' REOORDED 7 -.-5.:?._,»__./2[ g./
AUBS qgoe T

2T ST I Lo @ e B L TN I Ky e
g L e TR TS T

;) l‘; . (/{_A)

e

(/ ';)J

ORIGTNAL FILED IN



djpierg

RSS2 S N Ly

The Honorable, - B ,
The Postm:zter General, s e .
#nuhington, De Co '

Astantion: Mr, K, P’ Aldrieh,
Chief lnapector,

Ky dear Mr, Yostmuater General:

Hefersnce i{s m-de¢ to your lettor dated
July 1, 10:6 in connection with the Gurrettaville,
Uhio mnil robbery, your reference 93¥ileD,
M¥LK3LED,

In accordance with your requeat, I am

siucloaning herewith a photogruph of the bulles
und curtriiye onse which were submitied vnd were

returnad to lnspector ., J. Hettrick und alaso &
potomicrograyd of the ecompn 1son of evidance
and test buliets,

YAV AN el IR

Gincerely yours,

Joan Edgar Hosver,
Director,

Enclosure ¢1046£8%7
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Form No. 1

‘THIS CASE ORIGINATED AT

-~

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

CINCINNATI, OHIO

£

~

| REPORT MADE AT

DATE WHEN MADE PERIOD FOR REFPORT MADK BY - . . - —l
WHICH MADE ) . .
CHICAGO, IILs June 27,1936 |6/11 to 83/36 | V. X, CRISS VEC: s

CHICAGO Fl'ENo- .82

- ALVINKARFIS with aliases; DR, JOSEPH Pe
/ MORAN with alieses FUGITIVE, I.0, 1232 et al| FUGITIVES; OBSTRUCTION OF

Edward Georg?.}Bre:ner, Victim
\¥ 4

CHARACTER OF CASE

KIINAPING; HARBORING OF
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SYNOPSIS OF FACTS:

DETAILS:

Mead,

Confidence men in ‘l‘oledo,Ohio have arranged
"fixing" of Police through Sam .
paid bribes to Police Sergeant William<Culver i

Ky

who ie alleged to be collecting for Captain

g ,-:) S George~ Timineye Tax lien case hearing of Mrs.

i8S A ~ Mead get over 6 monthse Attorney representing
S ,

MrseMead now in Jacksonville,Fla. attempting
to straighten ouf case pending there against
Charles Osfong still endsavoring to ob- oy
tain informat ion as to whereabouts of Mead,
through Mrs.Keed, Long also gave additional
informat ion concerning probable eontacts of
Meade -

P.

Bureau letters of June 12 and 15, 1936; report
of Special Agent V. X, Criss, Chicagoy, Illinois
June 12, 1936; report of Special Agent He Ae
Snow, Phoenix, Arizona June 8, 1936,

AT (HICAGO, ILLINOIS:

Charles 0O, Long, informmant, edvised upon re-interview that
in 1933 and prior thereto confidence men working in Toledo,Chio arranged
Ten percent of all swindles, called
It was understood at the time that
Sergeant William {Bil1)XGulver collected for Captain Ceorge Timineys
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their &fixes™ through Sam Hesslere
"soores"™ weré paid for "fixes%s
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At_that time Sergeant Culver was in charge of the confidence squad .
 qupposed to do the investigating, Captain Timiney was in the offise ~
an

charge of confidence, gambling and pick-pocket apd similar
quEUE, Long olaimed that in the fall of 193 he “steered” Hjalmar

~ XNelaon, a road contractor from Muskegon, Michigan into Toledo,Ohie -
end swindled him out of $70,000600; that he paid between $10,000,00 o /
and $15,000,00 of this to Hessler for "fixing"; that just after com-
_pletinz that sw ¢ he was sitting in a restaurant and Sergeant Culver
ceme in and started dbragging a w was cleaning up the eity,

whereupon Long laughed out IOud at Culver, which made ? ver engry and
-he made Long get out of edo, long stated that Nibg Cellshan was
__%he 8fixer® in Toledo prior to Hemsler; that Callehan died in 1931,but

before he died he told a glose friend of his named BilYMormon, almost
unknown in Toledo, that he "oould have the city", but Hessler claimed

Yo Hesaler and Mormon went intg partnership, then dis-
agreed over the sp of ocuts from confidence game proceeds, and :

Hessler had Mormon run out of Toledoe Long claimpd he last hearg of
Mormon being in Minneapoliss He stated that the)Fort Meigs and XCommo-
dore Hoials used to ha the places whasevictims were taken to be swindled
O ¥"played for" in canfidence games; that Bennie Harris who operates
seveTal bookivsEnd ganmbling esteblishments presently in Toledo,Ohio,and
referred to on pege 6 in the letter of Speciel Agent in Charge E. Je
Connelley dated May 28, 1936, was with him and Williem Elmed Meed when
they swindled W. FoNHamilton out of §30,000400 at Lima,Ohio in 19293
%’m Tighas 8 ITTER] Who 18 @ Teporter on the . lade; that
Xhis friend writes up article nbling places and really csused

the killing of Geralsrﬁi_ layes, {true name D, Jo'Hayes) who at one time had
control of gamblIng in Toledo. The killing of Hayea is referred to in
the report of Special Agent E, J. Wynn, Cleveland,Ohio May 5, 19364 page
6e 4

Long atated that 1t is his information that eonfidence memn
have completed a swindle in Toledo about the first of Juns, 1936, and
also one at Mount Clemens:,Michigan about the same timee Long identi-
fied the picture of G.\Miller alias J, Js.Miller alias F, AMMorgan
thought to have been with Mead at San Antonio in March 1936, as a man
known to him as\(Feno Red”, and stated he hed heard that same time last

year Reno Red was thrown off a balcony of the Radisson Hotel in Minne-
apolis , . ' Lo . : '

Long further advised that he had been seeing Mrs,Mead daily
and assisting her in streightening out her income tax trouble; that e

tentative agreement of compramise had been entered into with the Inter-
nal Revenue department whereby she wes going to settle her case for $500
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plus the 31,9?0.00 alrez..dy colleeted as ront from her apartmant house.

: Mr. H. D¢ Thomae, Speeial Assistant U. S. Attorney tron
‘Washington, D.C. handling Internal Revenue cases wam interviewed and
atated that the above compromise was being eonsidered, and pramised to
notify the Chicago office before the pepers were filed, Mr. Thomas
sucsequently advised thet be had refused the compromise, and incoms tax
heering had been postponed approximately six months, or until the next
field hearings are held in Chicagoe

Mre Thomas Doddgealy, attomeyi%hialh Street,

the offioce of former United States Attorney Dwight BEAG is represen-
ting l{rs.Meado | '

g Long eubsequently advised of the failnre of the eompromise
and stated that MrseMead had hired John J}Midiehon, attorney, 120 South
LaSalle Street, Chicago, to go to Jacksonville end see what he could do
about Mead®s ease, long stated that MnsMead hm=d hinted that her hus-
band would turn himself in anéd plead guilty to the substantive offense,
if the conspiracy charge at Jecksonville fs dismissed., Long mcintained
that MrseMead had promised to notify him of her husband's whereabouts
wher she hears from him, though Long contends he is beginning to doubt
Mra.Mead's ainoerity, as she is corresponding with Mead, which long

" eontends is through several parties, names unknown to him, end that Mead
goes for the mail at a place also unknown to him (Long)es He also said
that Mrs.Mead spoke avoat going to a telephone boothy plece not mention-
ed, at a certain time on a definite date, and waiting for a telephone
cell, He stated that MrseMead is trying to make him think that Mead is
undoubtedly out on the road lining wp a vietim. end has not returned in
order to get in econtact with her,

On June 13, 1936 Bam:fgertacho, 5908 lagnolia Avenue was
re-interviewed and stated that Mrs d had called him on the previous night
by telephone and had told him about the pending compramise settlement

of her income tax case for & total of $2,5600400s Bertsche upon infer-

ence thet Mrs.Xsad has been shadowed, stated that on ome occasion he met
her on Sheridan Road at about 5900 North, and on enother occasion had

moet her down in the loop district of Chicagoe BEe denied that she had

ment ioned being with or seeing her husband while she was away from Chi-

cago during the winter, or had made any mention of Mead's whereaboutss
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Bertsche, who bears the reputation of being s "“fixer", stated he did not
went Mrs,Mead to talk to him about Mead, and he stated he would turn Mead-
in if he knew where he -aa. and that he hoped Mrs.Mead would atay away

from him, .
L ) - . \ : ‘l . '\ PR
Charles Os I-ong had previoﬁal edvised that Bertsci killed
a Police Officer in Chicag by the name of in an argument over the

settlement of an amount due on e "fix™,

On June 14, 1936 Mras.Meed was trailed to the Catholic church
at Forth Paulina and West Lunt Streete The previous sunday she was trail-
ed to the sames churche Agent Jerame Doyle attended the church and observe
ed Mrs, Meed and the congregation throughout the Mass at 12 noon, Pre-
viously she had attended the 10 A.,M. Massey She also took different routes
to and from the church, On going to the church she came out from her house,
walked through the alley to Jarvis Street under the elevated causeway to
Ashland Avenue, thence south to Lunty and west on Lunt to the church,

entering through the side doore She ceme out of the church through the b7c

front entrance and went north on Paulina,. b
A review of the Chicago file reflects that the first informa-

tion on Sam Hessler appears in a memorandum written by Special Agent in o .

Charge E. J. Connglley dated September 10, 1935, ?;rein he stetes that an
1nfomant*advised thet Sam Hessler,™Secor Hotel, Toledo,
Ohioc a pa confidence man, might have information on Karpis end
Campbell, The next informetion appears in & report of Special Agent Re Co
Suran, deted Pebruary £6, 1936, Chicezo,Illinois, wherein it is indicated
that Helen\Kirah alia)\-uarka, reputed contact of confidence men in Chicago,
3848 Wilcox Avenue, telephono Nevada 5563, made three long distance calls
to Sam Hessler, '.lbledo,Ohio as follows:

10/31/35 - Adams 3010
11/ 3/35 = L,Ds 64, room 6111
11/22/35 - Adams 1231, Room 613

Helen Kirsh received a long distance call from Toledo,Ohio
on November 11, 1935 from MsA, 0059 - Grahams Report of Special Agent
J. B, Dickerson, New York, dated March 1B, 1935, pages 7 and 8, sets out
interview had with Post Office Inspector Herbert Graham, who edvised that
W. Bsdead might hang around with Georgi\xohler alias Fred:Kohler, confi-
dence man who would undoubtedly return Yo Toledo,Ohio fram Florida and
attempt to operate during the summer through his connection with Sam
Hesslers
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Report of Special Agent E, J, Wynn, Cleveland,Ohio May 5,
1936 reflects en interview with Detectives Johm Mullen end Johm Connor,
Hotel Detail of the Toledo Police Department, who advised that Sam Hess~
ler had lived in Toledo for about eight yeers and waes a permenent resi-
dent of the Secor Hotel and a known contact for confidence men in Toledo
but was not thought to be a econtact for men in other racketse b?U

‘ The Chicago Police Department, Bureau of Identification, b7d
Fecords eontain umhmm
the Newark,NeJe Police Deparimernt giving the names L.AiBates a 1-
bert a :I.aaXMathes alias Jo Gates alias
M. Co¥Brandt, ingerprint classificetiom:

¢ n
29 I0 I 22

— ——

20 00 I

The record of Gates is as follows:

,‘—
el ——
—

Description
. Ages A 40 years (in 1926)
) Weight: - . 160 pounds
Complexions Fair
Hair: 4 Dark
Eyes: Brown
Appearance: English

At Newerk, NoJ. worked with Jack Penny aliases: Joepenick,
Joe&ucker, OMrlesMuela.
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Charles O¢ Long was re-interviewed on June 26, 1936, and ad-
vised that the two men who were working with Mead at North Hampton, Masse
when he was arrested there in July, 1935 were, Farrell (Frederick P(Farrell
with alieses), end George-Rennedy (George D (Kennedy);.that it is his in-
formation that both of these men are in Bostom or vicinity now, The
attempted swindle at North Hampton on July 12, 1935 end the nemes of the
above two men are referred to in the swmery report of the Boston office
dated January B2, 1936, lLong advised that George L?@any alias George.

XFerry, elias "Mile a minute™, who was with Mead and Iong at Mead's fishing
carp on the Madison River in Montena in 1933 is now operating a chicken
rench near Petalume, Californias It will be noted in the above sumary Te-
port that Farry is said to be very olose to Mead and was his adviser. Iong
added thet Semmie Gates who wes with Mead at Sen Antonio in March 1936 is
aleo a trout fishing enthusiast as is Mead, and that Mead and Gates only
fished in the west heretofore, mostly in northern Montenae Long stated he
hed heard that Pittsburgh is now "open" meaning thet there is a store or
fictitious bookie in operstion there where confidence men take their vic-

o tims; that as far as confidence men are concerned the "fixer" in Pittsburgh

. is Harry’m tin; that the Police officer through whom they worked ves &

: _MicDermott or !'cDugall, formerly Chief of Detectives and head of the confi-

" dence squad and also formerly a Special Agent with the Pernsylvenia Rail-
road; that the ocontact is a Hungarian Jew named Ha othy known as “the

ount” and who was a former Crooked real eastate deeler., He advised that
Allentown, Redding and Bethlehem, Pennaylvania are all good towns for
confidence men, and if they cannot work in Pittsburgh they will go to one
of these other towns. Harry Roth would know where the store is in opera-
tione ‘ ) ‘ .

Iong further advised that Herry Martin ucuelly lives in a oot~
sage on the outskirts of Pittsburgh or about ten miles oute The Fort Pitt
Hotel waes formerly used by eonfidence men in Pittsburgh, He stated that he
had Just learned that John)Brady is operating a store of fioctitious bookie
office at Mount Clemens, Michigan. Note: As set forth in reference report
of the writer John Grady is wanted at Sandwich,Ontario for a swindle.

Grady is alsc & reputed friend of Mcad. Long continued by stating he under-
stood that rredkﬁondorf with eliases also desoribed in the above mentioned

sumnery repors of ‘?a Boston office was operating a store at Cleveland,Ohioj
ithat Loui eet oriBleit who operates a roadhouse known as the Xog Cabin
SR ‘about 5 or 6 miles out of Cleveland and who formerly had a restaurant across

from t he Stattler Hotel is the "fixer" in Cleveland for confidence men; that
confidence men also go out to the Log Ccbin at night when they are in Cleve-
land,
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At the request of Special Agent in Charge D. M, Iadd, the

§(Illinoia Policeman, official publication of thé' Illinda Polics Assosia-

tion inserted @ one third page mted notice for lilliam Elmer Mead in
{¥a June 1936 issue.

-

The following meil tracings of mail addressed to C. PXBertacho
5908 Magnolia Avenue, Chicago,nlinou have been received. which might be
of value:

Letter postmarked St.Paul, Minnesota June 12, 1936 with raturn
address H."ﬂar 513% Wabaah Ste .Paul, Minnesota, 4

Letter postmrked Pittsburgh, Pemsylvania Juns 15, 1936
with return addroas of Mrs, Anbele?, 64 Arlington Avenm.

Letter postmarked Pittaburgh, Pennaylvaniu June 11, 1936 lith‘
return addreas of 826 Warrington Avenue, Pittaburgh,

tter postmarked New York, New York June 12, 1936, return
address I, JX Wernes, The Belvedere, 48th St. West of Broedway, NeYe

Legter postmarked St.Louis, Missouri June 15, 1936, return
eddress Michael Kinney, attorney at law, Calumet Bldge SteLouis, Moe

Posteand pbstmrked» Staples, Minn, dated June ’1, 1936, and
bearing message: "Is this a berg and,the fish 13 1ike nll places as they
say. 660 miles north - Minn" signed Jack, . "

Williem RAQSkidmore was interviewed at his serap iron yard
2840 Bouth Kedzie Avenue, Chicago,I1linois but denied having any infomma-
tion concerning the whereabouts of Meades He stated MracMead had contacted
him relative to getting en attorney in her tax lien case; that he did not
want anything to do with the Meads, and if he knew where Mead was he would
sey 80, which is very questionables Agent advised him of the warrants
outstanding for Mead's arreste ; . : -

- Bureau letter of June 15, 1936 requests that Robert Carville
)\bmiaton be

T e e,

located and interviewed to determine definitely w hether he
is identical with Doctor Joseph Po Morans A review of the file reflects
in rerort of Special Agent R, C. Suran, Chicego,Illincis Januery 27,1936 4
that Rickard H, Jhornton,Njedivale Athletic Club, 540 North Michigan Ave.
was interviewed and stated thet Walter Raymond Ammstrong who has beeh
identified as Doctor Robert Carville Ommiston is well known to him, and
thet in 1928 he located Armstrong at the Us S. Veterans Hospital at Fort

'?-
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Schmelling,Minnesota; that he believed Armatrong was then a Captein in .
the Army and had a wife and son in Indiana; that Armstrong while working
for the Durant Motor C in Cleveland,Ohioc in 1923 was under the dir-
eoct supervision of charle "Pucker, who is now employed in some autamobile

¢ agency in Omaha, Nebraaka. that Schifer, who was general menager of the
Durant Motor Company in 1923 at Fort Wayne,,indieana under whom Armstrong
worked waz also a very good friend of hise /Schifer is believed to be
presently at Fort layne, Indiam. -

Agent made a eheek at the Veterana Adminiatrat ion Facility
Hospital,Hines,Illinois without obtaining any informetion eoncerning
Walter Raymond Armstironge
UNDEVELOPED LEADS:

P
14

DETROIT OFFICE: At Mount Clemens, Michigan will meke investigation to
ascertain if a confidence swindle was recently effected there, and as-
certain if possible if William Elmer Mead was one of the confidence mens

CLEVEIAND OFFICE: At Toledoy,Ohio if deemed advisable will interview Bemnie
Earris for ell informetion oconcerning William Elmer Meade Harris worked
with Mead and Long at Lima, Ohio in 1929, and is undoubtedly a contact
for Mead in Toledoe - S

: At Cleveland,Ohio will ¢ry to locate Fred Gondorf eand
Louis Bleet or Bleit and meke tho necessary :anestigation to see 1if Mead
is contacting thm. ,
ST.PAUL OHICE: At StePaul, Minnesota 1111 check to ascertain if Helen
Merks, 6513 Wabesh Street is in contact with Mead, Helen Merks is & re-
puted contact of oonfidence men and rumored to be the wife of onee

At Minneapolis, Minnesote will check at the Raddison
Hotel for information concerning the identity and present whereabouts of
the man thrown from the baleony of this hotel same time last yeare This
man is supposed to be G,Miller with eliases, who 13 aaid to have left San
Antonio,Texas with Mead in Merch 1936,

. At Staplas, llinnesota will cheok to ascertain if Mead
is knowx there,

‘ Will elso attempt to locate William (Bill) Mormon end
question him relative to his trouble with Sam Hessler at Toledo,0hio and also
about the ellience of Police and eriminsls in Toledo,Ohio as well es any
informa tion he might have concerning William Elmer Xeade
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TRENTON OFFICE: At Newark, New Jersey obtain all information possible
concerning G. Le¢ Gates with alieses; also obtain a picture of Gatea,
William Elmer Mead wes withAGates et San Antonio in March 1936

JACKSONVILLE OFFICE: At Jacksonville,Florida, will check and ascertain
outcome of conféerencé between Mrs.Mead’s attorney, John J, MclMahon, and
the United Stetes Attorney therees . :

PITTSSURGE OFFICE: At Pittsburgh,Pemnsylvania, will meke investigation
to'determine if the persons residing at 64 Arlington Avenue and 826 Warring-
ton Avenue are in contact with or have any information comcerning Meeds

Will locate Harry Martin and Harry Roth end make the
necesrary investigation to see if Msad is in contact with them.

At Allentown, Redding and Bethlshem, Permsylvenia
will check and circularize the principal hotels to ascertain if Meead has
been therese : : ' ’

WASEINGTON FIELD OFFICE: At Washirgton, D.C. through the Veterans Admin-
istration Facility obtain the last kncrm address of Valter Reymond Armsirong
and set out the necessary lsads for an interviews

NEW YORK OFFICE: At New York City, will ascertain if possible the
identity of Is J. Warnes, the Belvedere Hotely, 48th Street west of Broad-
way, and if thought advisable interview him for informatiom concerning
Meads - : '

SAN FRANCISCO OFFICE: At Petaluma, Califormie will try to locate George

L. Farry with alieses and make the necessary investigation to ascertain
if Mead is or has been in ocontact with hime If located place a thirty day
cover on his maile .

BCSTON OFFICE: . At Boston, Mess, will try to locate Fred Farrell and
George Kemmedy and make the necessary investigation to see if Mead is
contacting thems A ~. : ¢ -

- ' PENDIXKG
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" parsgryuh thereo{y'herein mention is made thet & LieutenzntfFerris
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144% topderd Suilding
Clevelsnd, Ohic

July 1, 13%C,.

Speciel Agent im Oharge, '
Pittaburgh, Pcnnsylmu. ST LT

You will pleaa- ttnd nttacbaa heroto [y copy of the report

of Special Agent C. K. Smitkh, dsted at Clevolani, Okio, June 30, 1976,
your sttenticn being specilically invited to pege four, the gecond v

\

Y

A

of the ittsburgh
uergsant Sorasrd)l

‘0lice Depart:ient presunsbly hes nc regcard for
.0lf of thle ‘1ove1av ‘0lice Tepartrent.
L )

As indicetions are thst Sergeant Tolf my be implicated u
possible Barboring echsrces, it is desircd that your affice confidentisl-
1y intervicr lLieutenant .errls, securing all ipmformstion in his poseession
releting to Sergeant Yolf, especiclly relative to any frregulsrities the , f"
s2i4 lieutenant msy be cognimant of on the pert of Sergeesnt “olf, cither
in thic cess, or in eonnection with eny other matter,

.
twv'ﬂ

-

-....,,.

13K}

;atn esieccially relating to any eorruption upor the purt of
tre 8.1¢ .ergecnt olf stoull be secured in such Jetefl =8 will Jermit
of venfxcatl:m, e8 wll ng inforaation concerning ti:e m=ild sergecit's
cainection with organized erime, or other affiliatfions that make it
possible for rackets and lew wvicletions to eyiet {n CIGYQLQDd -itbout
molestation wpon tho part of t\ro autboriuu. RN ~

s d ) 3\
, \ S
7 . 7/

Very tﬁxl} yurs,

Ie/ETB . . . -
. Enelosurs (1) L " Je Fe MacTARLAKD
¢ - murean . Spacial Agont {m Charge
= Chise=go ’ o -

« Cincinanti

et R ' -
-?t.hul = éCiRP,ED__ -5 _‘a‘zjf

' AP './- . re . - L

ORI imDEXED FEL O LBty O

- e o :..; N Sy ‘ Ul\_; L
. b

L JUEY 1333 !

‘
.

-——-T.‘ w
b
/ .

P

: d

3




[ ,

\ . —_— *——‘~~. ..é-_
1448 .tenderd Suilding / - "~, / i~
Gleveiend, Ghto I hnf[ E“"L* 3 A
Lol or T N
. REUORDED i vee £ 0,936
& L
¢ INDExF; |Junal 30, 19364 - 1
’ ’ v
Special Agent in Charge, - JUL 7 anne
)~f' Fhiladelphia, Pennsylvenim, ™~ ‘ IJJU
'"‘/‘ nesr Sir: L mm mxm

Refereace is made to 7your lettsr dnted June 3, 19 6, and the rnport,xxv,
(0 of special icens JFe L. Fallom, ihiladelphia, Fennsylvenia, deted June 18,  °
1530, n the sbove antitled mattar, wher2in the regulte of {nterviow with
Arohi Sbgleman are reeorded, g,ccifically, that portivn Telatins to ttc bi-
jecking of a load of liquor im this territory on Hay 29, 1936.
~ Flease be advisad that the iavoestigation ia tho above rararraﬁ to
Q‘}'ﬁ) Hi-j‘z/ix <111 b3 reoortod 07 tiis urlice urder a ca.e entiti=d, + .|
?\ ' . Za\J s Ty with 'dizse:, 2t 21; 0T Lawt T0L ow Tl L IruTY, and 1nta~
' 2stad ~ffiezs vill be faralahed with 2opies of that opurt. Zrie?ly, tro
. rfacts ieveloged to Jate in thcot cese indicute that a wotor truck of the
{ - 4{uotor ~“xpreas, Imc., emr route froam Oasnton, Chio, to Youngstowm, Chio, with a
e load of liquor consigned to points withim Chio, and also contsining three
interctatc chipments of other merchandise, was hi-jreked outside ory.qnton,
Ohio, on May 29, e The individualp who hi=j=cked the X ars ¥ {0IT
BARL O RDOMg ZTAV-XJT:0098, TJOMH LORAIMICAITILLA, and 50,0 -450:2s The first
p*med t:ree are pre ently im custody im default of 3,000 dond, each swaiting
kanring bdefore the Us Gs Coomissicner at Youngctown, Ohfio, om the hie=jrcking
charge. The lart namad, George Yoore, is rtill at lar-e and this office is
scexing his s prehension, All of the hi-jacked lo2d, with the erception of
i o §DOUt ten cases of liquor has bsen recovered and mas concealed im & darn sbout
,53\‘ . §en niles outside of Toungstown, Ohio, Im North Zpringfield Towas:ip, <The
=A?{N?§\ ‘ner of the dbarn is Johny¥alepa, of Folish mationality, and d»e is also in
117 fa:tody awalting a hearing defore the I. Se coanianioner on & obarge of ecn-
'ealing the hi-Jacked cerck nndlao, ‘ : - N , g

-‘E - <l
O

r

. - .. Nona of the 1n41v!dnalt involved !a Syrian, and there 1s no barbecue

staad or re:uvutad srocerty on the prenisas where the morchandise wes located,

» Mo nearest t 9 inforastion furnisted by Meglewen jézgi to deing correct s
“*st the ""aff ortsn” ke raforrs4 tg My M3 Tt Xinpdar, R0 {2 qlvereirerd

. RECORDED COPY FILED IN G 4

e32 nisst se celled Tedfordont, elttouTh he datied it. Tirica en} Teeads
teve nrfe written sivtercnts 7dzi:ting thelir rart in *the -f=f-c%in- s} in-
Stwire Nglepn, aad “'nore, and Tassellz, o reniiin =8 —aie ff A o faiiviogel
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- . A gopy of this letter is boing direeted to the rittsburgh
otriee for its information {» earmylng out the lead set out in rator—
enco rnporig e LT S :
R N RTINS IRER ¥
o . ! } ."‘ " Very truly yours,

T¥/ETB / : S :
CC = Bureau IR B . Je Po NmcFAKLA'™M .

« Pittedurgh o " 8pecitsl Apent in Charge

e« CLicago

‘= Cincinmatl

- Ete Paul

;
=
=: 2 3 -~
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‘o avis, and nojy ileun,

n-mebl Nreno-h and subjects deny kno~igg anyonre by thet name, ‘'the
driver of the truck wra nnoed Joha .Q
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Federal Bureau of Inbestigation A
H. 8. Bepariment of Justice j

~,

501 Healey Building
ACB:SL Atlanta, Georgisa
T=3 July 1, 1936 .

Director
Federal Bureau of Investigation
Washington, De Ce

0
RE: ALVIN KARPIS, with alias, et al;
EDWARD GEORGEBREUFR = VICTIM
KIDNAPING

Dear Sirs

Reference is made to Bureau letter of May 21, 1936
wherein it was advised that the offige of the Ue S. Marshal
had been unable to oontact Mre. Frank Yennings for the purpose
of serving a subpoena upon him, It was further stated that
his most recent address was Rame, Georgia but that he was not
presently residing in that community.

You are here advised that Mr, Frank Jennings was
personally contaoted by Special Agent Albert C. Bise of this
Office on June 15, 1936 at the Jemnings Funeral Hame,
located at 1148 North Broad Street, Rome, Géorgia. Mre
Jennings said that he was the person who had made the written
statement as set out in the report of Special Agent Louis
De Nette, Nashville, L=5-36 and that he would be pleased to
render assistance in any way possible, He further stated that
he had never left Rame, Georgia since he first established his
residence there and that he could be found either at 1148
North Broad Street or 902 North Broad Street, Rome, Georgiam.
He also said that he had no intention of changing this address
in the near future. RECORDED

INDPkED,,7’ 57.(2, i \&j q)\o

Very tru

Eo E. Conroy.
Speocial Agent in ﬁhnrgo ey
oo Trenton Cincinnati : Qﬂ"
[ AocEpmsT e e e

Nashville  Jacksonville o
Ste Paul Mr, E. Jo Connelley, Chicago
Cleveland




. ) £ Mr Kalien .
JOHN EDGAR HOOVEI i Me Telar
DIRECTOR e Faurhn e
EAT:CDW : T e e
' oeteral Bureau of Jnﬁz..w._.,-. O
M S, Bepartment of Jnstics .
Bashington, B. €. |
June 30’ 19360 : D
|

ORAN FOR_THE DIRE

/‘ . Re: Alvinoxa.rpia.

I telephoned SAC Stein at the St. Paul Office with reference .}«f",
to the proposed interview which the Post Office Inspectors are going to IV "
have with Alvin Karpis in the Ramsey County Jail at St. Paul. I told = "
Mr. Stein that while there is nothing we can do to prevent the P. 0. - ~—
Inspectors from interviewing Karpis, we can take appropriate steps to v
have one of our Agents present at the interview. However, in this con-
nection, I told lMr. Stein the Bureau wants to make sure that the Agent
who is present does not assist or participate in any way manner in the
interview and interrogation; further, that we want to make sure the
P. 0. Inspectors use no threats or promises and no duress or third-
degree tactigs.

Mr. Stein said that the Post Office Inspectors are already
there and are at this time interviewing Karpis in the presence of
Special Agent Jack Brennan of that office, who will follow the in-
structions set out above. Incidentally, Mr. Stein said that one of
the P. O. Inspectors up there to interview Karpis is Mr. S. JyjHettrick
of Cleveland, Ohio. This is the individual who is mentioned freguently
and conspicuously in the lack-of-cooperation memorandum relating to the
Post Office Inspectors.

While discussing the situation with reference to Karpis, I S
told Mr. Stein that it might be well to have the date of sentence as
to Fitzgerald set over until the case as to Karpis i1s disposed of by -
plea or trial. I pointed out to Mr. Stein that if Fitzgerald goes into e
court on July 7, 1936 and gets a stiffer sentence than a life sentence, =
it might have the effect on Kar:.is that he might as well go to trial
since he is going to get the stiffest possible sentence in any event.
Mr. Stein concurred with me, and said that he did not believe he would
have any trouble in getting the date of Fitzgerald's sentence set. over.
He 8aid that after the P. 0. Inspectors have finished interviewlng Karpis,
. they want to see what the psychological effect is, end it is entirely pos-
e sible that Karpis will get disgusted with the attitude displayed toward him

e by the Inspectors and tell us some more regarding his activities.
REC [ D espectfully. A —rr: ke
Respe ;,'7’7'7 STe-\2\ 0|
| TR o, , ‘
A ; HINF E YRT
JUL 71538 E. A. TAMM. Vet “) prov |
ST Tr : P SN
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION E

pém No. 1

len, former paramour of Timiney, states Tim.iney big-
\Q gest grafter in police department and on'dhe.occasion

Y she was with Timiney and saw Ted Angus at one housse of-

' f - prostitution presumably collecting graft; {that Timigey

had 1ist of ninety-three houses of prostitution given -

him by Ted Angus; that graft wes collected. ‘at rate of
$5. per each inmete in each house of prostit/uhione"

'Timiney reported to be presently associating with Mrss.

L J imiSHayea, widow of former Toledo gambler and racketeer.
. . Miss Allen identifies Harry Campbell as friend of Goulet

. .*+ . family; identifies photograph of DoctBarker as frequenting

‘r"m%; ~._Place of \'Push-Em-Up Tony", Toledo, in fall of 1933,
FORWARDED: ; AamT DO NOT WRITE IN THESE SPACES

suscaseoricinaTED AT Cincinnati, 0. Cleveland riEno. 7=l
REPORT MADE AT V DATE WHEN MADE PERIOD FOR \ REPORT MADK BY
7/ WHICH MADE
Cleveland, Ohio 6/27/36 6/17-24/36 R. C. SURAN EJB
e o7 vINCKARPIS, with eliases; DR. JOSEPH P. cxamacrE o case |
CMORAN, with alisses, FUGITIVE, I. O. 1232; et al; | KIDNAPING; OBSTRUCTION OF JUSTICH;
EDWARD GEORGE,BREMER - Victim. HARBORING OF FUGITIVES; NATIGNAL
_ 1) FIREARMS ACT
SYNOPSIS OF FACTS: Franeis EkHosier, wat chman aix:rovial Club, ledo, O.
_ . and Mrs. Dorothy MASmith, who reside next toJLittle
. ' - Club; - -dény knowledge of Barker-Karpis gang; Hosier oS
! , v partially identifies photograph of RussellUGibson as - |}
. S being at{Casino Club in 1934, also presence of Timiney [
Y <. 1in club on one otéasion talking and drinking with Angus )
R brothers; furnishes further details of operation of ¢
, Yo v Ji N8 Jovial Club. Bert Angus lived afjlayfair Apartment s I
i N t from §/7/34 to 6/15/35 but no indicetion that members ae
l - . e \\\ of gang visited there. Johnf{:lurray former entertainer
N at Casino Club, questioned by police officers following ™
SRS 1 interview with Agents, the officers desiring to know if §
o N 3 he hed been questioned about Karpis gang and Angus oM
N .\Z‘. {\ : brothers. Russxoth (phonetic) reported to have been
O3iy f3L <y entertainer at Casino Club iu 1934, EstheriGoulet
A E&: X. introduced Harry and Gerti€”Campbell es Mr. and Mras.
v Q Campbell in November, 1935, to FrankRadel. ‘One” B J
% & e -7 \Fisher reported to have been ini’slot macii_nq racket
,ji X b{ / '.:’ in past, s no new information, - Deane
N
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T Mabelisrgen residing at 715 Stickmey St., Toledo, O;
Johnn a‘rhomas, husband of laxineYBelmont, resides at
2105 Warren, Toledo, Oe; SadielDan recently resided

'=with‘Harr2*Bernstein who is reported to be connected
with collecting from houses of prostitution in Toledo. = -
Detectives’Fisk an?{Kline also reported to be collectors,
Further information obtained from reliable police officers
and informants concerning flagrant violations of vice and
gambling laws in Toledo., Zvidence obtained that Opal
]FJackson, inmate of Kitty#Diamond's assignation house,

. transported in interstate commerce in violation of
White Slave Traffic Act from Toledo, Ohio to Battle
Creek and Saulte Ste, Marie, Michigan at various times;
that Walter\Steinhagen reported vice lord of Battle Creek,
Michigan, induces women to travel in interstate sgrmerce

in Violation of White Slave Traffic Act. CeceliajStumpf
and Thelma)XCharles of Saulte Ste. Marie, Michigan, also
involved in the transportation of Opal Jackson from
Toledo, Ohio, to Saulte Ste. Marie, Michigan, Pin dall
and similar types of slot machines operate at Toledo to
date returning tokens which are teken up for cash,

2
)

-
Lo

«P =

REVERECE: . Reports of Special Agent R. C. Suran, Cleveland, Ohio,
: - dated 6/19/36 and 6/20/36. ‘

DETATLS: AT TOLEDO, OHIO

In continuing the investigation concerning the individuals

who harbored members of the Barker-Kerpis gang in Toledo,

Ohio, during 1934 and 1935, continued consideration has been
given to the possidbility that Geprge}Timiney, former head of the vice and
hoodlum squads, and Ted and Be;ngn s, 80 controlled the vice and gambling
rackets in Toledo, that a situation eiisted in Toledo during 1934 and 1935,
which made it possible for these individuals to harbor the fugitives in this
case without interference. During the course of this investigation viola-
tions of the White Slave Traffic Act have been discovered and details con-
cerning these are being set forth in this report.

]

This report covers the remlts of investigation conducted by
Special ;igents Z. Je wynn, He B. Dill, J. V. 'urphy, D. o Sullivan, Z. Je
Dowd, and R. C. Suran.

-2-
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The following investigation was conducted by Special 2gents
H, B, Dill and 1, J. Wynn on June 23, 1936: N
It 1s to be recalled that Mrs. M. BO\Duffy, who is engeged
in the real estate business at Point Place, in an interview with her,
. . stated that she engaged a !frs. Smith to clean the house af 2831 131st
) Street, Foint Place, just after Harry Campbell and Wynona~Burdette, as
Mr, and Mrg, GeorgeOiinfield, in Merch, 1934, rented the house, but
before the “infields moved in, and that lrs. Smith came to Mrs. Duffty
and told her that Mr, Hosier, with whom Mrs, Smith was having a love
affair, and who lived pnext to the Casino Club, advised Mrs. Smith
against cleaning the house, and as a result Mrs. Smith declined to do
the cleaning.

Agents located lr, Francis E. Hosier and Mrs. Dorothy M,
Smith in a house next door to what is now the Little Club, but was formerly
the Casino Club operated by Bert and Ted Angus. They were brought to the
temporary established in Toledo for interrogation, o

Special Agent E. Jo Wynn interviewed Mrs., Smith who stated that
her full name is Mrs. Dorothy M, Smith; that she is 43 years of age; that
she was born in Toledo, Ohio; that she has a husband, Charles C.{3mith,
who is residing in a house boat at Point Place at the foot of Sumit,
near 131st Street; thet she and her husband are not living together,
having separated more then a year ago; that she has known ¥rancis E.
Hosier for many years, and visited his house alone during the time she
was living with her husband, doing so0 in 1934, at which time he resided
in the house next door to the Casino Club, the same house in which she
and Hosier are now living; that when she left her husband in about May,
1935, she moved in with Hosier and has been living with him since; that
Hosier is employed at the Jovi reted b fi
Clair Street, Toledo, Ohio,~fis a watchman from seven Y. M. to 3 A. Ms;
that Warndke permits Hosier to live in the house next to the Little Club,
rent free; that it is her understanding that Warndke owns the/Dixie Imn,

a saloon and roadhouse located on the Dixie Highway a short way from
Toledo, Ohio; that Warndke has stored tebles, dishes, chairs, pool tables,
and other odds and ends at the home of Hosier in the past,

She stated further, that in 1934 the Casino Club was operated by
Bert and Ted Angus; that she was in the place on only one occasion; thet
the Angus brothers moved away in about May, 1935, and the place was taken
over by Charlfe»Haymaker and the name changed to the Little Club; that she
has never made a practice of visiting the club, and therefore knows little
of what goes on inside the club,
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- With reference to the incident of Irrs. Duffy having engaged
her to clean the house on 131st Street in 1934, she stated that she
drove her car to the house, this being in March, 1934, and tried to get
in the house, but having no keys she merecly looked in through the window;
that she tclked with Zosier about the job, and he told her that she should
not go out and work, but to let her husband support her, end that. he 4n
no way warned her not to clean this house; that, too, she was feeling 1ill
and discouraged at that time because of troubles with her husband, and so
did not clean the house, but called Mrs. Duffy and told her that she was
not feeling well. Mrs. Smith described the house on 131st Street in such
a manner that there appears to be no doubt but that she referred to 2831
131st Street, the house occupied by Harry Ceampbell and Wynona Burdette,
as previously reported in this investigation.

While Mrs. Smith was being interrogated by Special Agent ®, J.
Wynn, Francis E. Hosier was being questioned by Specisl Agent H. B. Dill
and stated that he originally came from Columbus, Ohio, but has been -in
Toledo, Ohio, for many years; that he is a sign painter by trade; that
about five years ago, because of the depression, he was given a job in
the Jovial Club by Zd Verndke, and has worked there since; that he wes
never employed in any capacity at the Cesino Club, except to paint a few
eisns,

He was interrogated by both Special AgentsH. B. Dill and
Be Jo Wynn at some length, and furnished the following signed statement,
the original of which is being retained in the Cleveland office file:
» . i X K
“nToledo, Oe A
*June 23, 1936 ' ’

®T, FTRATIICIS E. HOSIER, make the following statement to
He B. Dill and E. J. Wynn, who I understand to be Special Agents
of the Federel Bureau of Investigation, United States Department
of Justice, freely and voluntarily: B '

"] am 48 yesars of age, and live on Summit Street, next to
the Little Club, in Point Place. I have lived there for a little
better than five years. The Little Club used to be known as the
Cesino, and in 1934 Bert and Ted Angus ran the Casino. Bert end
Ted ingus moved from there in about Mey 1935, and opened another
place known &8 the¥New Casino. Shortly thereafter Charlie Hay-
makar opened the Casino Club, but changed the name fo the Little
Club,

»I have been employed by the Jovial Club for about five
yeers, at night, generally working from 7 pm to 2 am. ily duties
are those of a watchmen, that is, sittins in a beoth which is
ncer the ceilinz of the Jovial Club, and from vhich bteoth all

-4 -
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persors in the elub cen be seen. This club is loceted upsteirs

et 631 Ils Ste Clair in the city of Toledo, Onioc. In tkis bootk
is a shot gun and a .45 revolver in a holster. The revolver is
kept loaded but the shot gun is not kept loaded, but there ere
shot gun shells for the gun in the booth.- I have never been
given any instructions as to what to do in case of trouble, and
my opinion is that this booth is for *bluff' purposese. . There it
sheet iron at certain spots in this booth.

»Ed Warndke hired me for this job almost five years agoe
Ed Warndke and JoaXMbrrissey seem to be in charge of the Jovial
Club, that is, they hire and discharge employees, and give orders,
and all of my orders come from themes The place in which I have
been living for the past five years, that is, the place located
next to the Little Club on Suimit Street, was occupied by me with
the permission of Ed Warndke who told me to move in and look after
the place and be has let me live there withput paying rent., I
understand that the place belongs to JimmiefHayes' estate, Hayes
having been killed in Detroit, Michigan, two years ago. Warndke
has used the premises to store various articles, such as worn out
tables and chairs and o0ld crap tables. I receive three dollars
per night et the Fovial Club. ‘

marndlce never asked me if I knew how to use a shot gun,
but did 2sk me in a joking way if I kXnew how to use & pistol, and
I seié¢ I did. Theyaverage crowd of persons in the Jovial Club
at any one time is from forty to fifty persons, but I have seen
a3 low as fifteen people and as many as one hundred and fifty
persons in the place. .The entire crowd can be seen from the
booth. The gambling room is about thirty feet by thirty feet.
There are three crep tables in the room, and one poker table,
There are no other forms of gambling. '

"T estimate that there are between twenty five and twenty-
eight men employed in the gambling room of the Jovial Club, this
including all the shifte, the dealers, end the door men. Each
dice or crap table is menned by three men, with one additional
working as relief. The Jovial Club opens at 11 am and is often
running when I leave there at 3 ame It never closes before
three am. Entrance to the Jovial Club is gained thru the restau-
rant. There is a man on the door to look over the people going
in the elub. The men operating the crap tables get $1.00 per
bour. The door men get $7.00 per nighte.

" wpyuring the almost five years I have been employed at the
Jovial Club, during the times I was present there, it was raided
twice by the city police, the first time Jjust after I started
working there, and the other time in about September 1935,

There were two other raids when I was not there, these being
prior to September, 1935, The first raid I saw was conducted by

—5-
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George Timiney of the Toledo Police Department, who drove every-
body out of the place and Timinsy told Warndke that he 4id mot
want any more gambling there. The next night the club was operat-
~ ing. Several nights Timiney came in with two or three other of-
ficers and looked everybody over, but everything was out of sight,
'‘and no gambling was going on at the time as the crap tables were .
covered and the money out of sight. It is possidble to do this
as the door man puts on the dbuzzer. The Septembder, 1935 raiq,
a police officer by the name of Kline dressed up as a sailor,
and met a regular sailor, and they gained admission to the clud,
and Kline after he was in the cludb flashed his badge and Captain
X‘-Hofrmn of the police department came in with a squad of men and
raided the place, took the eloths off the crap tables and took
all the customers down to headquarters, and most of the employees
also except me. I was up in the booth, and they 4id not come uwp -
there looking for me. As I recall, as stated in the newspapers,
there were 95 people taken to headquarters, I do not recall
seeing Wearndke or Morrissey in the club at the time. Three of ~~
the dealers were fined as a result of this raid, as I read in the
newspapers. The c¢lud was closed up for about two weeks following
this raid. '

"I have stated above that poker and craps are the only forms
of gambling at the Jovial Club. I do want to state that they play
the horses there, using the ¢lub room for this purpose. I do mot -
meke a habit of going into the clud room.

*puring the time I have been employed at the Jovial Club, it
has been common practice for the vice and hoodlum equads of the
Toledo Police Depariment to 4drop in, but everything would be
cleaned up because the door man would put on the buzzer. When
Chief Allen went in as Chief of Police in January, 1936, the
squads would drop in every two hours or so, Now the squads come
in two or three times a week and look the crowd over, but there
is never any gambling while they are there, «

*It is my understanding that the Jovial Clud is a chartered
elud, with pepers on file in the Capitol at Columbus, Ohio., The
majority of men who ocame to the clud have cards., I never saw any
person charged a fee for a card, S S

' "One morning in the spring of 1934 I noticed two men and a
woman come out of the Casino, just after I had arrived home from
work, about 4:30 or $:00 AMe The weather was cool at that time,
and I noticed a girl pull her coat up around her neck, The men
had two Gledstone bdags, and a case that looked like a tool kit
which had the appearance of being very heavy, It was not quite
daylight, therefore, I could not see these people's faces. They
put the Gladstones and the other case in the trunk of the car
they were driving, which was either a Ford sedan or coach, and
had Ohio license plates.

-t
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_ "A few weeks later at about noon one day I saw a group of four
or five men shooting clay pigeons with shotguns in dback of the - .
Casino Cludb, One was a tall man the others called "Slim.® I have -
Just looked at a photograph marked, Mo, State Pen. 32487', and
another photograph full length of the same person who appears in -
the Mo, State Fen, photogreph, and desire to state that the photo-
graphs are some resemblance to the man 'Slim’, but I cannot be sure
about this. There was also another men in the group who they called
!'Shorty.' He had a scar on the left side of his face, from the
bottom of his ear to the point of his chin., I have been shown
numerous photographs but have been unable to identify any of them.
These men asked me to shoot with them dbut as I know nothing about
shooting a shot gun I 4id not do so. Each men in the group had
his own shot gun.

. . "I recall that shortly after J'ackie(lennedy was murdered -in
Point Place, I was in the Casino, and I saw George Timiney, sitting
on a swivel stool at the bar, and Ted Angus was sitting beside him,
and Bert was behind the bar, that is Bert Angus, I heard Bert and
Ted Angus and George Timiney talking about going hunting. Ted
Angus, George Timiney, and some other man who was with them each
had a bottle of beer. I was only there about ten minutes. All I
can recall about the date is that it was shortly after Jackie Kennedy
was killed,

"] recall that in the spring of 1934, Mrs., Duffy who is in
the real sstate business in Point Place asked me what kind of a
man Bert Angus was as he wanted to rent a house. Later I drove out
to the Point, turning right off Sumit Street on 1351at Street, and
in front of about the fourth house, left side of 131st Street, a :
large two story house with a two or three garage in the rear, which
house was painted a cream color, and I saw Bert Angus'! eutomobdile.
Several other times I saw his car parked in front of the house. I
knew the license number of his car at that time, but have since
forgotten it,

*In the sumer of 1934, I picked ap Bert Angus' boy, who was
about fifteen years of age, at the Casino c¢ludb and drove him to tom.
He said his father was living in Point Place om 131st Street.

*T have had the above statement read to me by Special Agent H, B.
Dill, in the presence of Special Agent E. J. Wynn, and have signed my
initials on the bottoms of pages 1 and 2, and my signature to this,
page S. - This statement is true to the best of my knowledge.

i ‘ Witness: /s/ FRANCIE E, HOSIER
- H. Bo Dilland!. JO mn h o o
Special Agents, FBI, U. S. Department of Justice,

1448 Standard Blag.,

Cleveland, Oe"
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The photograph referred to by Hosier in the above statement

.. is a photograph of Slim Gibson. .

With rereronce to tha omployeu ot the Casino Club u 1954.
Hosier stated that he was able to recall only an 0ld4 Dutchman who was
a general handyman, and who frank freely, and if he could be contacted

. and under the influence of liquor, would talk freely; that he has no

idea as to the present yreabouts of this mn, and knows ot no other
name for him excopt, "rh Dutchmen. o B . N

He further otatod that so rar as he obsemd. Bert Angus
did the cooking at the Casino Cludb, With further reference to Bert
Angus, he stated that Bert always treated him, Hosfier, very cooly, and
that he belisved Bert's reason for doing this was to keep him, Hosier,
away from the Casino Cludb, for fear that he would see too much; that
Bert was a "bully®, and for this reason he, Hosier, has no desire to

be a witnosa, as he fears that Bert Angus might do him ham ;

-

Hosier stated that he reads detective magazines. and that when
the publicity came out about the Barker-Karpis gang, and some mention was
made about the Angus brothers, either in magazines or newspapers, he re-
called that he thought to himself how glad he was that he d4id not fre-
quent the Casino Clun. With respect to this, Hosier, when first contacted
by Special Agent H. B, Dill at his home, asked, "What is this nbout, the
Karpis gang that was next door"™ (meaning the Casino Club,)

Be stated that so far as he has been able to learn, Tillie
Broadway, owns the building in which the Little Club (formerly the Casino
Club) is located; that the o0ld cottage which is joined to the cludb, and is
behind a large billboard, is owned by T04Worlud. He said that this was
general information. (Tillie Broedway jis'the wife of Jackﬂ%roaduy,
sister-in-lew and brother-in-law of JoejRoscoe.)

With reference to Mrs. Duffy's statement that Hosisr told
Mrs., Smity not to clean the house at 131st Street, Hosier stated to Agent
Pill that he had never warned Mrs, Smith against cleaning this house;
that he did recall télling Mrs. Smith that she should depend on her husband
for support; that he made this statement because he thought a great deal
of Mrs, Smith and her health was dbad; that he 414 not have reference to
any specific house that she should not elean but that this advice was
given to advise her against @oing work of any kind.
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The following 1nvestigation was conducted by Special Agents
E. J. %Wynn and H. B. Dill on June 17, 1936: .
In view of the fact that Bert Angus lived at the Mayfair
Apartments, 1802 Cherry Street, in the fall and winter of 1934, a
check was made to ascertain the exact dates of his residence there,
and the identity of his associates and visitors.

Mr. C. E)(Hunsicker, custodian of the Mayfair Apartments,
was contacted and advised that he has been custodien since prior to
the year 1934; that he handles the renting of apartments, and comes
in contact w1th @1l of the occupants in the building; thet Mrs. Bert
Angus arranged for the rental of apartment #80]. He produced his ~
record book, indicating that Mr. and Mrs. BertAAngus lived in this
apartment from September 7, 1934 until June 15, 1935; that so far as
he was able to detcermine they occupied the apartment with their two
deughters and a son, all young folks between eight and sixteen years
of age; that the only visitor he ever observed wes Redjgayes, who runs
& pool room on Adems Street near 1l4th Street; that on dccasions he
observed Mrs. Angus, dressed in a riding habit go out, and she was
sometimes met by another women in a riding hadbit, but he did not know
this other women; that there was never any trouble in the apartment.
so far as he knew. . ; , { . 5

With reference to anv associates or the Anguses 1n the
apartment he stzted that a brtender at the Casino Club, now deceased,
having died about a month or so ago, lived in the apartment for about
three weeks at the time the Angus family lived there; that this bar-
tender was wither SaﬂiLamanto or AlbertyBitker, who was Polish; that
the wife of this barténder, he understahds, now works at the New Casino,
and lives in the apartment building with the family in apartment

- #704; that he thinks her name at present is Mrs¢Ararrensky (phonetic;
that Mr.AInman is a bartender at thQ\Glass Bar, Detroit and Phillips
Avenue, Toledo, Ohio. ‘ -

-

The records of tenants were checked with Mr. Hunsicker for
the period the Angus family lived there, and he was able to account

for various tenants, that is, generslly as to their occupations and

identities, and such check revesled the following:

George‘nesters, nov living in the =)artment building in
apartmnent #101, lived just across the hall from the Angus e:icrtment;

Violg\Nordquist end her sister, whose name he doec not
know, lived in apartment ;/303. Mr. hunsicker stated that the Nerdquist
girls run the Nordquist weight control company in the city of Toledo, but
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he does not know their present address;

Higﬁ%ﬁeed, automobile salesman, lived in apartment #803,.
Mr. Hunsicker stated that he did not know the present whereabouts of
Reed. Mr. Hunsicker explained that there were two aparimenis numbered
803 at that time, and that the Nordquist girls lived in one and Reed
lived in the other during the seme period.

The Polish bartender who lived in the apartment building
for three weeks, as set out above, is believed to be the Polish bar- -
tender mentioned byFn the report of Specisl Agent E. J.
Wynn, 4ated at Cleveland, Ohio, June 13, 1936, page 110, who, accord-
ing to#possessed information with reference to the kill- |,
ing of Dr. Moran at the Casino Club. In view of the fact that Inmen,
the bartender in whose apartment the widow of the Polish bartender is

now living, may, because of certein circumstarnces, ‘
Speciel Agents E. J, Wynn and H. B. Dill talking t it
was not deemed advisable for these Agents to interview Se rrensky,

who, it is thought, should be interviewed for eny information given her
by her deceased husband, and for the possibility she worked at the Casino

Clud in 1934,

wokokokokdokkk
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The following investigation was conducted by Special Agents
E. J’. Dowd and J. V. Murphy at Toledo, Ohio, May 21, 1936.

In connection with the occup tion of apartment #1, 2132%
Monroe Street, Toledo, Ohio, Mr. N. R.fHansen, real estaté department,
Toledo Trust cOmpany, 245 Sumit Street, was interviewved at 112,
Michigan Hotel, where he maintains an ofrice with Mr. George A{\Ford
of the real estate department of the bank, Mr, Hansen stated that
some time in October, 1935 a young ledy came to his office and stated ™
her name was Gertrudepfiller and that she had purchased the furniture
in apartment #1, 2132} Monroe Street, and she wanted to rent the apart-
ment. Mre. Hansen stated he informed her they usually demanded refer-
ences o’ renters, ‘and she seid she would furnish her mother, Mrs,
Gertrude) illeter, and also nemed some other person whom he does not re-
call, and they would guarantee thet the rent would be paid each month,
Mr, Hansen stated he then turned Gertrude Miller over to Mr. George A,
Ford, who had her f£ill out formal application. Mre Hansen stated he
asked Gertrude Miller what her husband did, and she said he was going
to work as bartender at Goulet's Cafe. He stated that Mr. Ford was
present during this conversation with Mrs, Miller. Mr. Hansen stated
the formal application signed by Mrs. Gertrude Miller is at present
in the real estate department of the Toledo Trust Company, 245 Summit
Street, and he is the proper person to subpena to produce this record
if ever needed in court. - T PR

Examination of this original application for lease was made
by Agents, which reflects that it is dated November 7, 1935, is applica-
tion for lease of premises at 21323 Monroe Street, toc be used as a
residence, from November 1, 1935, to December 1, J>955, at $20,00 per
month, On thie form Mrs. Gertrude Miller shows her present address
as - "From Chicago"; that there are two in her femily; that she has
no bank account,;and gives as references HarryArfowler, 109 Melrose
Avenue, and Jim70'Riley, Goulet's Grill, On this original lease is
pencil notetion that rent was paid November 1, 1935 to December 1, 1935.
A copy of this original lease was obtained from Mr. Hansen and samd is
being placed in the Cleveland office file for future reference,

Mr. George A. Ford, real estate department of the Toledo
Trust Company, was interviewed at Michigan Hotel, room 112, and he
stated that when Mrs, Gertrude Miller came to his office and had con-
versation with Mr, Hensen about renting apartment #1, 2132z Monroe
Street, he bad her fill out a formel application, and, to the best
of his recollection, in a day or two Mrs, Miller came in and peid
#20,00, a month's rent in advance on this spartment. He stated lirs.
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Miller purchased the furniture of the former tenant, lirs. Hilda\"Cass,

~and took possession of the apartment without saying enything to the

bank about the transaction, therefore, he could not get any better
reference, and does not believe they checked the references given by
Mrs. Miller before renting the apartiment © her, inesmuch as she was
already in it. Mr. Ford stated that on one or two occasions he went
to Lliller's apartment to collect the rent, and Mrs. Lilller's husband
was there and she introduced him, but he, Mr. Ford, had no conversa-
tion with Miller; that there were no other persons in the apartment
of Miller when he was there on ithese occasions.

On May 21, 1936, Mrs. Hilda,*arad, address 114 Page Street,
Toledoj was interviewed by Agents., She stated that she and her husband,
MikeYYarad, formerly occupied, apartment #1, 21323 Monroe Street, under
the of Mr. and Mrs, mki Cass, as her husband was then employed

. under that neme; that as she and her husband were baving family trouble,

they separated, and in latter part of October, 1935, while she was in
Goulet's Cafe in 2100 block of Monroe Street, she mentioned to Mr. and .
Mrs, Goulet and their daughter, Esther, she intended selling her furni-
ture and wanted to know if they knew of anyone who wanted to buy it,

and Mre Goulet said he knew a young couple who wanted to buy some furni-
ture. OShe stated she advised she would have to sell for cash, as the
rent was past due and she still owed 380,00 on the furniture; that
Esther Goulet stated she would not have to be afraid about the money, as
the young couple had plenty of money, and that I could see these people
that night at the Goulet Grill, Mrs. Yarad stated she went to the Goulet
Grill that night and Esther Goulet introduced her to a young couple,

- stating they were Gert and deiller; that they accompanied her to

apartment #1, 2132} Monroe Stréet, mmd looked et her furniture; that
Bob Miller informed her he would like to buy everything she had in the
apartment, just as it stood with all furnishings, and they agreed on
$250,00 for same, and she went to town and paid off the dalance due on
the furniture, and the following day she took Mrs, Miller to see Mr,
Hansen, the rental egent at the)lichigan Hotel, and introduced Mrs,
Miller to Mr. Hensen and stated Mrs. Miller had bought her furniture
and was going to take over her apartment. Mrs. Yarad stated that Bobd
Miller 4aid not accompany them to see Mr. Hansen; that Mrs. Miller in-
formed Mr. Hansen that her husband worked as bartender at the Goulet
Grill; that Mr, Hansen asked Mrs. Miller for references, and she stated
she was from out of town and did not have anything to identify herself,

Mrs., Yarad stated that at a later date after apartment #1,
21321 Monroe Street had been rented to the Millers, she went to that
apartment to see if there was any meil for her, and at that time Esther
Goulet was in the apartment, but Gert and Bob IZiller were not there.

- ]2 -




The following investigation was conducted by Special Agents
Z. J. Wynn end H. B. Dill on June 19, 1936:

John Patrick %urray, who, 1t is to be recalled, -orked as N
an entertainer at the Casino Club in the summer of 1934, was contected
egain, and stated that upon arriving home after his interview on June 17,
1936, learned that his wife had called the police with reference to his ..
leaving his home in the campany of Agents; e arrived
Jome two uniformed policemen, who he stated were county policemen, came
0 his home, and called him outside and quesiioned him with reference to

t{é Tact _that he Baf bheenm NUEERLIoned by Federal orficers, that they

Jndicated to him that it wag pecessary for him

or they would "t down” for questioning; that t__l_ggxan_nm_tha_‘
Qnames of the men who came for him, and where he was teken; that he told

them th been ridden around in a car; that they asked him whether
gsked e e Angus brothers hafBorlng‘%he Karpis gang. stating

to : B_We AZ z £

ing or that geng and trying to find al he people who harbored them.

H gt the policemen seemed to know him by the name of Pst, and

at he knew the policemen by sight, but could not recall their names.
ther stated t they asked him con 1 Ther the Govern-
ment igents had asked him about them.

With reference to the entertainers who worked with him in 1934
et the Casino Club, Murray steted that Russ Roth (phonetic), 994 Curtis,
Toledo, Ohio, was one of the entertainers; that recently Roth has been

~ working at Joe Roscoe's 42nd Street Cafe, as a piano player, relieving
"Baldy", the regular entertainer; that Roth is considered a "regular
guy", that is, keeps his mouth shut; that he is a close associate of
the Broadways, who it is to be recalled, are closely allied with Joe
Roscoe; that at the time Roth was working at the Casino Club he was
"sweet™ on a young lady who was doing entertaining work with the act
at the Casipgo, and that on one oceasion one of the gang who associated
with Jimmi€“7ilson and Doc Barker made a "pass" at the girl and Roth

‘ got "sore" ebout it. Murray thought that another entertainer was

Roth's brother. ' '

Roth will be interviewed and effort made to secure the names
of any other entertesiners or employees at the Casino Club in 1934, end
all such vho can be located will be lnterrogated.
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The follcwiug investigation wus conducted by Special Agents
He B. Dill and B, J. Wynn: ) T -

On June 18, 1936, Ioe*%emue, 1747 Spencer Street, Toledo, ..
Ohio, who has been mentioned frequently in this investigation, .stated.
that he recently talked with Frank Radel, 1978 Ontario Street, who
told him that on one occasion he, Radel, was out with Esther Goulet,
daughter of Ezggiggd Catherine{Goulet, and that Esther introduced Radel
to Harry CQmpbel and his wife Gertie, as 'Mr. and Mrs, ampbell.

On June 19, 1536, Remue accompanied Agents to the home of
Redel, where the latter was interviewed. He stated that in November,
1935, he was in Goulet's saloon one evening, and that he and Esther
Goulet decided to go for a ride; that while riding Esther saw a couple
she said she knew, who were driving a coupe automobile, and she intro-
Quced Redel to this couple as, "Mr. and Mrs, “ampbell®”; Thet the four
drove to a rgadhouse Whrfthr YY¥om the description furnished by Radel, is
no doud Ji Coleman's Grenada Gardens, where it is to be recalled
Campbell and Gertie often went to drink beer; that he, Radel, and Esther
were with the couple fcr about a half an hovre Radel identified a photo-
graph of Campbell, side view full length, tsken since his epprehension
as the man introduced to him by Esther and Mr. Campbell. He continued,

y stating, that he is positive that the introduction was under the name
of Campbell, becaunse he recalled that at that time he associated the neme
with BillyqCampbell, a grocer, who reeides at Perrysburg, Ohio, and is
known to Mr. Radel. . .

Both Radel and Remue stated that some time before tkLe above
incident, they were both in Goulet*s saloon, 2130 Monroe Street, drinking
beer; that at another table were Sheriff JamesIO'Reilly, Esther Goulet
and a boy friend, Harry Campbell, and Gertie, Fred and Catherine Goulet;
that in the kitchen of the saloon Fred Goulet sells bootleg whiskey to
persons who are known to him to be alright; that it is customary for
such a person when desiring this bootleg whiskey to ask for a bottle
of paint; that on this particular occasion both Reume and Radel noticed
a tall young man go back in the kitchen, and he was followed back by
Sheriff O'Reilly; that about five minutes later O'Reilly came through
the saloon escorting the young man to the front door and physicelly
ejected him through the front door, saying, *You SB get out and stay
out"; that Fred Goulet came over to the table at which Remue and Radel
were sitting and said that the young man was a "spotter™, and that
O'Reilly had taken care of him.

ok 2k ook ok ok ok Ak %k
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The following investigation was performed by Special Agents
He. Bs Dill and E. J. Wynn: )

Joe Remue, 1747 Spencer Street, Toledo, who has been of
material aid, on June 19, 1936, promised to contact a men by the neme
of Fisher, 2756 Monroe Street, a former slot machine operator, with .
reference to the system under which Fisher operated in the past.
Fisher, according to Remue, at the present time has a number of slot
machines stored in a barn, which he has shown to Remue; that Fisher
was formerly & rather large operator, but has not been able to operate
during the past two years. Remue is to endeavor to secure from Fisher
information with reference to pey-offs, and other deteils of the slot
machine racket. Remue will be contacted by Agents Dill and Wynn from
time to time. Because of the reluctance of persons who have been in
the racket to talk, it was deemed advisable to use the above means of
securing information from Msher, in order to provide some foundation
for openly questionins Fiaher in the future, . ¢

P A P

Remue introduced Agent Wynn to "Pop" Greene, vho operatee a
saloon and restaurant at 2955 Monroe Street, Toledo, Ohio, Remue re-
presenting to Agent Wynn that Green had some information with reference
to the pay off on the pin ball machines operating in the city., Greene
is a personal friend of Remue.

Greene stated that shortly before the dete of the interview
(June 8, 1936), a collector for the cigarette vending machine, which
he has in his place, in conversation with Greene, stated that the
present City Manager,‘ Edy, had been approached for the purpose of
putting the fix on him with reference to the continued operation of
these machines, and that Edy told the person who had approached him
that the offer which bed been made was not sufficient. Greene promised
to obtain more definite information, including the name of the collector
who told him about the matter and Greene will be interviewed further as
to this, Greene advised that the cigarette vending machine is distributed
by the Fretti brothers.

Greene stated that Ialter*;rown, former Postmaster General
of the United States, a resident of Toledo, Ohio, was for many years
generally recognized as the power behind the Republican crowd in any
~action in Toledo, Ohio, and that he Greene, suspects that Brown at the
. present has his "finger in the pie" somewhere. He was not able to
give any specific information as to this other than rumor and reputation.
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. The following investigation was conducted by Special Agent b"(é
B. J. Wynn on June 20, °1936: : _ co

? was contacted and stated that the Angus brothers
now have a new Iloor show at the New Casino, end are getting good -

crowds; thst as not recgtiéed any additional informa-

tion since las erviewed, exCept that John]Zetzer of Port Clinton
Oh ntly in his bar talking toXDewey, a bartender, butP
ﬂ was unable to hear much of the conversation, but
king about a boat owned by Joe Roscoe. He further stated
bart at the 014 Casino, who it is to be re-
he murder of Dr. Moran at the
014 Ceasino, in Jacksonville, Florida, receiving his mail et
General Delivery.
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Special Agents E. J. Dowd and J. V. Murphy conducted the

following inves tigation at Toledo, Ohio. June 19, 19..»6' e

In previous reports it has been 1nd:l cated that George Timiney,

~ Captaein of Police, Toledo Police Department, might be involved in harbor-

- ing Alvin Kerpis, Harry Cempbell, et al., and inasmuch as his former -
sweetheart, Deane Allen, now residing at the{Victoria Apartmente, 2050
Monroe Street, is said to have instituted a breach of promise suit a@inst
Timiney, which was settled out of court, efforts were made by Agents to
interview her. In this connection llr. c. M.*T)aso, manager of the Victoria
Apertments was interviewed., . - Y ’ B L

' Mr. Daso stated that for the past eight years he has been
manager of the Victoria Apartments; that Deane Allen and her mother,
MrsJZimmerman, lived in apartment #4, and he has had occesion from
time to time to talk with them about Captain George Timiney, whom he
knows only by reputation, having never been introduced to him, and to
‘his knowledge Timiney has not visited with Deane Allen at the Victoria
Apartments. Continuing, Daso stated that Deane Allen and her mother
rented apartment #4 about two years ago, and Mrs. Zimmerman, Deane's
mother,mseveral months ago, married Bine‘;unn, a farmer living near
Hollend, Ohio, &nd at the present time Deane Allen lives in apartment #4
with a man nemed :‘cAllester, meanager of the]Owl Club, Toledo, Ohio, there
also being in the scme apartment another boarder.

According to Mr, Daso, Deane Allen is a very temperamental
woman, who apparently drinks considerable intoxiceting liquors, after
which she becomes quite remorseful and on a number of occasions she
has related some of her confidential experiences with Captain Timiney,
.in which she very frankly admits that Timiney is ope of the biggest

gr . t she has a iney on a number of
occasions ected Zraft from a number of pla Te
operating illegally in Toledo. Deene ed to Daso that

T{miney promised to merry Ber, BNY arranged for the purchase of a home
~-on Joffre Street, which house had been occupied for a while by Timiney,
Miss Allen and her mother, until the enm discovered that Timiney
was dou\ble-croseing her by visiting Mr&&ilatks, the wife of the late
Chesten‘!‘éarks, a notorious hoodlum of Toledo, Ohio., This resulted in
a breach of promise suit, which Daso advised was settled out of court,
the Allen woman bregging thet she had too much on Timiney to allow it '
to be thrashed out in court.

)7
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lir. Daso stated that e _was

introduced ToHerry Campbell and his wife Fertrude at Goulet's Cafe on
- Moproe Street, under the name of Miller, elthough she never knew his’

real identity. Daso further stated that Deane A

-

. her association with Timine§, visifed

Toledo; that she is also very close to the Goulets, and that 1f1leana, o
nwﬂmmwmm
be able to furnish congiderable information regarding Captain Timiney,

his associations with underworld characters and methods of collecting '
graft from the underworld, In this connection he suggested that the

mother of Deane Allen be first interviewed to ascertain what the attitude
of her daughter might be toward Timineye.

1

Mr. Daso, who eppeared very cooperative, stated that he was
.anxious to have Deane Allen vacate apartment #4, as she has become a
very undesirable tenant, due to the fact that when she arrived home
in an intoxicated condition, ‘she proceeds to break up the rumiture,t
throw the screens out of the windows and annoy other tenants,

. The records of the Clerk of COnmon Pleas Court, Lucas County
Court House werse checked relative to_a suit entered by the Matropolitan

Life Insurance Company sgeinat George Timiney, Deane ATIen, St ale,—
38627, contained in book 27 27, reflects that
wes filed on February 20, 1934 by the Metropolitan Life Insurance Company _
agafrmt{_{r/(}_e_m:gg;rimine}[i Deane Allen, et al,, to recover on notes given
w mortgage on property known as Lot 176 in Par bdivision,
SISk prosasty Gabces FisTaes pacebased fronFroming Zaholy, Tnce.
raal estate dealers, on September 17, 1931, eand assumed payment of the
nQtes; that the lMetropolitan Life Insurance Company had purchased the -
notes from the Ohio Savings Bank & Trust Compeny of Toledo, whIch since
closed, and this insuranc was sulng George Timiney, Deane Allen,
:tr_g_.__t_g_mﬁm:—pmm At the time the suit was filed, Deane
len was occupying this property, located at 1929 Joffre Street, Toledo,
and in the dbrief on motion to vacate, in this case, it states that Deane
Allen, defendant in this suit, has at no time been the tenant of this ,
property; that she entered it under an express contract of marriage with
the holder in fee (George Timiney), the agreement was that as soon as the
marriage was consummated she would receive a deed for one-half interest.
This agreement was later modified, the defendant Allen agreeing to :.
deliver possession of the property on April 1, 1934, After this suit
was_filed a praecipe was issued for summons to George Timihey, 2650
Broadway, and Deane Allen, 1929 Joffre Street, Toledoe '

In this suit, the Proceedings in Aid of Execution recite
that judgment was eptered against George Timiney for $5,290,20, end -
the ®ale of the property realized $4,607.91; that sttorneys for the
lfetropolitan Life Insurance Compeny alleges that Zdithd =rks (2650
Bvoad.vm city of Toledo are indebted to George Timiney, or

- 18 w
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have property belonging to Timiney and they should be ordered to ap-
pear end answer petition, and be enjoined from disposing of same until -
balance of judgment is satisfied, - ‘ ' ' I

: On June 19, 1936, Mrs. Bine%u.nn, mother of Deane Allen, -
was interviewed at her farm residence on the Albion Road, near Holland, .
Ohio., She stated that both she and her daughter have known George Timiney
for the past fifteen years; that her daughter kept company with Timiney
for about thirteen years, and they were to be married, but had a dis-
agreement, which resulted in her daughter suing Timiney for breach of .
prom¥se and which suit was settled out of court. She stated that George
Timiney purchased a house at 1929 Joffre Street, Toledo, Ohio, in Septem-
ber, 1931, and as there was an understanding between Deane and Georgé
that they were to be married in a short time, George had she and her
daughter move into the house at 1929 Joffre Street; that about Thanksgiving,
1931, her daughter, Deane, discovered that George Timiney was staying with
Edith Marks, the widow of Chester Marks, and the disagreement between -
George and Deane followed; that she and her daughter vacated the house
at 1929 Joffre Street on April 1, 1934, Mrs. Gunn stated that when George
Timiney was 2 uniformed officer in the Toledo Police Department he bore
an excellent reputation, but after his promotion to position of lieutenant
he changed considerably. Mrs. Gunn stated that George Timiney has hunilie-
ted both her daughter and herself, and she wants nothing further to do with
him; that she has no personal knowledge concerning Timiney accepting graft,
and if her daughter Deane has such knowledge she will likely furnish same
if Agents will call upon her; that her deughter Deane Allen resides in
apartment #4, Victorie Apertments, 2020 Monroe Street, Toledo. Mrs. Gunn
mentioned that prior to Timiney's purchsing the property at 1929 Joffre
i : Street, he was with Deane, her and a number of others in Cenada, and
v during a quarrel George hit Deane and broke her jaw; that he purchased
o the above mentioned property to meke up for his treatment of Deane, but
thereafter their friendship was rather strained. Mirs, Gunn stated she
never accompanied George Timiney to the Little Casino, or other places
and has no knowledge regarding his contacts and associates,
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Following investigation was conducted by Special Agents E. J.

Miss Deane Allen, apartmant #4, VIctoria Apartmente, 2020
Monroe Street, a former sweetheart of Captain George Timiney, was
-interviewed at her apartment. She stated she is thirty-sight years ,
of age and single. Agents noted that Miss Allen's left eye was dis-"*.‘
colored and her appearance was ‘that of a dissipated person. o

She stated she has known George Timiney ror a period of about
fifteen years and has kept company with him for about twelve years prior
to the fall of 1932, it being their intention to marry, which agreement
was terminated due to his association with other women, and a breach of
promise suit was instituted against Timiney by her, which was settled
out of court shortly after the trial began, Deane Allen inferring she
received several thousand dollars in settlement, She stated the money
paid by Timiney in settlement of her suit, was furnished to Timiney by
Mrse Edith Marke of Toledo, after she had made a trip to Detroit to
secure the same,

: Miss Allen stated George Timiney's people are well known to
her and bear a very good reputation; that when she first started keep-
ing company with Timiney, he was a uniformed patrolman and bore an
excellent reputation, considered honest, supported his mother, now .
deseased, and lived within the salary he received. She stated she
noticed a marked change in Timiney after his elevation to the position
of lieutenant and after his close association with Detective Art
Alangendorf, that they became friends and their work was more or less
together, both of them at various times being in charge of vice, gambling,
and liquor violations. After his association with Langendorf, George ,
Timiney began to spend money freely; that she became suspicious of his
source of income and talked to him from time to time about breaking
away from Art Langendorf, inasmuch as he had the reputation of being
one of the biggest thieves in the police depariment, and who would teke
anything up to a "hot stove.” She stated that on one occasion George
had a vacation and after purchasing a new auto took a trip with her
t hrough Canada, stopping at Hontreal, which cost about $500.00, and
after their return, one day she talked to Art Langendorf and told him
she did not like him and wanted him to quit associating with George,
and he laughed and said George seemed to be getting along all right
working with him, for he could not afford to spend $500 on a wvacation |
if he was still working with old Billi rrol, who is now deceased,
and whom Mies Allen stated was George's partner when he first entered
police service, and who bore an excellent reputation for honesty and

efficiency.
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Miss Allen stated that ueorge Timiney began to visit the -.
Little Casino frequently, and became close friends with Ted Angus;
that a number of times prior to 1932 she would drive with George to
the Little Casino, where he would leave her in the car, go into the
. Little Casino for a short time then return to the car. She stated
that there were rumors that George Timiney was collecting graft money
through Ted Angus; that she never liked Ted Angus, but Bert Angus was
a different type of person. She stated she often questioned George
concerning his association with Ted Angus, in view of the rumors, and
that 'if he was taking graft he had better stop it or he would get into
trouble. She stated that George denied any knowledge of graft, or
that there was anything wrong with his association with Ted Angus,
however, she stated she was convinced that Ted Angus was collecting
@raft money for Timiney for the reason that on one occasion Timiney
drove her in his automobile to the vicinity of the "red light" district,
and while she was waiting in the car on Orange Street, she noticed Ted
Angus come out of a house of prostitution operated by a blonde madam,
and as he was leaving this house he was making a notation on a piece
of paper, which he later handed to Timiney, and some time later she
went through Timiney's clothes and found a list with names of ninety-
three disorderly houses on it. She stated that while Timiney never
told her anything about graft or how much he collected, from other
sources agd cormon knowledge she ascexrtai _ ed Angus collected
only from the ho ution at the rate of $5.00 for each

inmate eek; that from rumors end other sources Timiney persona
collected graft money from - g BCE
has Mo pere Rhowledge, she stated that Timiney evidently has some

interest in theiauperior Sports Centar, a gambling place operated by

Beqfﬁarris at 120, Superior Street, as a cousin of George Timiney by
the name of Jamesjlurphy is employed there, although he has no experience
in the operation a gambling place.

Miss Allen stated that in September, 1%, while she was
keeping company with George Timiney, and it was their intention to merry
soon, he purchased a house at 1929 Joffre Street, Toledo, and had her
and her mother move into same, and Timiney lived with them until about
Thanksgiving of 1932, about which time she learned that Timiney was -
doudle~-crossing her and keeping company with Mrse. Bdith larks, 2650
Broadway, widow of Chester larks, a former night club operator, which
resulted in a breesk between her and Timiney, after which Timiney went
to live with Mrs. Marks, and to the best of her knowledge he is still
living with her today. As previously steted above, this resulted in
"iss Allen's suing Timiney for breach of promise. She stated she sub-
poenaed Ted Angus as her witness in this suit, but Timiney had Ted
leave town and go to Florida until after the suit bed been disposed ofj

“f] -
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that "‘imnev was attempting to blacken her character, and had requested
that = _arvin, who wes convicted in connection with the 1921 Toledo
mail robb Ty, appear at the Court House to testify for him, and as she
was in one of the rooms and overheard Timiney order Emma lMarvin to ap-
pear, she asked Emma if she had been served with a subpena, and when
informed she had not, she told Emma to go somevhere and remsin in hiding
until after the trial, as Ema stated she kmew nothing to testify egainst
her. Miss Allen stated that few days before the date of trial, Timiney
attempted to intimidate her in en attempt to get her to drop the suit,
but she told him she was going through with it,

' Photographa of various subjects 1n this case were exhibited to
Miss Allen, and she definitely identified the photograph of Harry Campbell
as being a person introduced to her by Esther Goulet at the Goulet Grill
as Bob Miller. Also Miller's wife, Gertrude, was intgoduced to her at
the same time. She also identified photograph of SamfLoker as person
introduced to her in Goulet's Grill as "Tormie", end whom she later sew
on one occasion in the Owl Club, a place dwned and rate® by John J,°

)‘Mc.ulester, her present sweetheart, She also partially\identified the
photograph of Doc Barker, to whom she was introduced in Y¥he feall of 1933
by George Timiney as Jimmy Wilson at "Push-Em-Up Tonny's":place, then
loczted on Vashington Street, but since discontinued. She steted she,
Art lapendorf and George Timiney were seeted at e table in tkis place,
and this man Jimmy Tilson came in, and Langendorf end Timiney took him
into another room, talked to him a while, then introduced Wilson to her,
at which time Wilson wore a small mustache, and the next day when she was
coming out of the New Secor Hotel, where she was employed as a manicurist,
Wilson spoke to her, but she 4id not recognize him and he reminded her
he was Jimmy Wilson and had be=n introduced to her the evening before,
and she then noticed he had shaved off his mustache. She gave a fairly.
accurate description of Doc Barker when she described Jimmy Wilson. She
was shown full length photograph of Jimmy Wilson and stated it was too
young & looking person to be the man who was introduced to her as Jimmy
Wilson at "Push-Em-Up Tony's" plece.

Miss Allen stated she heard that George Timiney is dndeavoring
to "play" Mrs., Jimmie Hayes, the widow of Jimmie Hayes, a notorious
gambler of Toledo, who was murdered in Detroit; that last year Mrs. Edith
Yarks, who is extremely jealous of Timiney, went to the home of Mrs. Heyes
and found Timiney's car rerked there, and when she made an effort to get
o ) into Mrs. Hayes' home, the lights were turned out and no one answered the
P s door. Mrs. Marks then proceeded to throw potted plants on the porch
L.zsz.’::‘_‘::;_ through Mrs, Hayes®! windows and departed. She steted thet Mrs, Marks is
e slender, pletinum blonde, while Mrs. Heyes is a heavy-set, red haired
woman., Deene Allen steted it is reported that lrs. Merks received about
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%20,000 from the sale of two night clubs operated by Chester lisrks, and
some $56,000 in insurance money, after the death of her husband; that -
Mrs. Jimmie Hayes, besides other money inherited, has en income from
two or three gambling placea now being operated Bor her 1n Toledo,

* Deane Allen stated that she is well acquainted with the Frettl .
brothers and Joe Roscoe, who are good friends of George Timiney; that
the Fretti brothers at one time were considered the "big shot" slot
machine operators in Toledo, and at one time had things very much their
own way; that they got their start in business from money furnished by
their mother, who, several years ago, operated a house of prostitution
in Toledo under the name of{"Dago Lena.," She stated she does not know
Ben Harris, but mede the acquaintance of Bennie and Joe noff, who
operate a gambling place known as Th ckeye in Toledo, as they often
came to the JNew Secor Hotel to get manicures. 24 ,

Deane Allen could furnish no information as to thé present

\pgy off set up at Toledo, Ohio, although she believes that Timiney is-
still interested in it.

.!iss Allen stated she is very friendly with Fred Goulet and
femily, and she visits almost ailv at the Goulet Grill and drinks beer,
and is also acqueinted with Eq‘\leGraw and his wife, Clara, whom she met
at Goulet's Gril}, and who used to visit this drink ;EI—'" when it was
operated by Ber{’Ford, She stated that Mrs. McGraw used to refer to
Harry Campbell as her cousin, Bob Miller, but the day after he was appre-
hended in Toledo she met Mrs, McGraw at Goulet's Grill, at which time
Mrs. McGraw denied very emphatieally that he was her cousin. Miss Allen
intimated that Ed McGraw and bis wife Clara possibly knew the true
e identity of Harry Campbell, and both of them appear very much worried
since Campbell's epprehension.

In the strictest of confidence, she stated that Fred Goulet
mentioned to her that he does not like Ted Angus, and on the day he,
Goulet, took Harry Campbell, known as Bob Miller, down to register to
vote, he noticed Ted Angus in the room, and watched him very closely
to see if he would recognize Miller, but Angus did not look at Miller,
elthough as Angus was leaving the room he made a signal of recognitio
with his hand to Miller and Miller enswered in the same manner,

During the lengthy interview with Miss Allen, she impressed
upon Agents from time to time that she had no desire to harm George
Timiney in eny way as she felt sorry for him, but she did want to see
Ted Angus and Art Langendorf prosecuted beceuse she attributes Timiney's
downfell to both of these men. She further stated that she does not
want her neme mentiored as having furnished eny informetion, as she and
bher mother have elready suffered enough embarrassment and humiliation &8
the result of her association with Timineye.
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Following investigation was conducted by Bpecial Agente z. J’ -
Dowd and J,. V. Murphy at Toledo, Ohio: , , 137 J

-

' es interviewed on June 10, 1936, -
and state eNfeyerhoff oon operated by Hinié& ien, 339 '
Broadway, has a erep and poker room in the rear of the ealoon, the
entrence being through the door next to the toilet; that

gambling games are being

7 club located outside the city limits on

- Hill Avenue, which place is operated by Tom ..orland for thelVeterans of .
Yoreign ¥ars, but about all the Veterens of Foreign Wars get out of the
Dugout is a place or hall to meet. In a previous interview with Tom
Worland, in his place of business at 129 Maumee Street, Toledo, he
stated the Dugout is managed by him for the Veterans of Foreign Wars,
and that orgenizetion gets all the proceeds or profit derived from
operetion of that place.

%) urther stated that a gembling
place a eiferson Street, over thex,udwig Cafe, is operated by

Harry\\Levine and Herb\Lang, and the Jovial Club at 631 St. Clair Street,

is operated by EdARarnke; that the gambling plece in the rear of the
/'Marintime Cafe, alongside of th*!ort Meigs Hotel, 1s operated by "Red"
)simms, that Joe Roscoe has an interest in all these places and Mrs,

Jimmie Hayes alsc haes an interest in them, but Roscoe is not giving

her a squa ight furnish information regarding
a pay off, that all money teken in at these
places is arnke, who putes seame in the safe and Joe Roscoe

then gets it.

handle the pay off through Joe Hescoe, for the reason that three or

four years ago when he was in the Fretti brothers' place he saw Joe
Roscoe come in, and after he left in a ehort whie, one of the slot

‘machine collectors fo ers endeavored to borrow §l0
from Ben Frett eard Fretti state he d4id
not have any money as he just sent his money out to pay his "nut",

I meening his pay off. He stated he believes Roscoe mekes the pey off
.to Thatcher or Timiney. He further stated that Bennie Aranoff, who
operates The Buckeye gambling place at 229 Superior Street, has e look-
ocut man at The Buckeye nemeda'{:urphy; that lurphy used to be a chauffeur
and beodyguard for Addisox)f\'l‘hatcher, and knows all the officers.

4
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In a subsequent interview on June 12, lgssm I)?J
stated that about five yeers sgo Mazm/Plummer . i
was aped and on payment of $10,000 he was relegsed; that accord- T

ing to informmation he obtained one William "Bill bree, who was
former Street Commissioner and a great friend of Addison Thatcher,
was the go-between on the payoff of the ransom, and he got the money
and had Plummer released. ‘He stated he has never been able to find
out whether or not Dubree kept any of the ransom money.

On June 15, 1936, in interview

Clyde¥Jeakle, a blind, white, ex-prize ﬁgh!er, -

o gperates e saloon in a two-ctory frame house in the 1400 block
op Western Avenue, informed him that a man who goes by the name of
)éeorgia" and .Timmiei’ﬁyan were brought to his place by "Baldy", the
piano player at Roscoe'?\IBroadway Cafe, who told Jeakle to hide him;
that "Baldy" described Q:his?ah‘tb’h&kle as being 45 to 48 years of
age, about five feet ten or eleven inches in height, about one hundr
eighty pounds, gray hair, scars on face. Jeakle inquired
if he knew such a person
hat this person must he "hot" an
nform that this person was wanted, and he does not know why this man
was sent to him to keep; that thkis man hes money and pays for everytlhing

he gets Jeakle steted "Baldy" informed him this
e Toledo brewerys - ' - .
N - .
)(Bernstein, a Jew, is a "fixer" and hangs out at various gembling pltces .

in Toledo; that he is a friend of Clarence R/)’\‘Iena, negro politicien,
who resides at 1706 Glenwood Avenue, home telephone Adams 5582, and
hes an office at 321 Security Bank Building, office telephone Adams
7424, where he is supposed to operate a real estate office; that Vena
i8 a friend of the Fretti brothers, and at one time was the collector
for gambling and slot machines in Toledo, .

.

e b e i — T

He stated further that Detective Ar%rown was & former member
of the Toledo Police Department vice sguad, and a grafter; that he would
teke 35,00 now and then, but was not allowed in on the "big dough"; that
Johnni ’\ lcCarty was on the vice squad under Captain George Timiney, and

" used to be chauffeur for former MayorjBruff; that Timiney and his crowd
. was afraid of McCarty and did not let him in on anything; that George
hy was former member of vice squad under Timiney, and was in on the
graft on vice and during prohibition days; that Chris)trennan and Frank
DHL.ora elso were members of the vice squad and were ruhmored to be teking
graft; that Brennan, DeLora, Ilurphy and Harryi.manson are now members of

§ 3
s
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rime Investigation Squad under Art Langendorf, who ie a big grafter, _
arious members of the police department
rly accepted graft from vice and gambling, he was unable to cite
any particular instances, AT R - ‘

" With reference to big gambling places operated openly in
Toledo by persons closely associated with those suspected of having
harbored Alvin Karpis, Harry Campbell, Doc Barker, and other members
of the gang, it is noted that Toledo newspapere carried a news item to
the effect thet & ILucas County Grand Jury in session at Toledo, Ohio,
June 17 and 18, 1936, was msking an inquiry into vice and gembling in
Toledo and Lucas County, and subpoenaed a number of persons as witnesses,
emong whom were owners of property where gambling was beinz operated,
namely, The Buckeye, Superior Sports Center, The Jovial Club, and 513}
Jefferson Street. The evening editior of Toledo newspapers carried a
story that the Lucas County Grand Jury recessed until September without
taking any action. To ascertein what effect the inquiry of the Lucas

County Grapd Jury had on gsmbling pleces, Special Agents Ei—J»—Dowd-end—
Jo Vo 12 of June 18, 1936, visited t

Je V. Lurphy on the afternoon of June 18, 1836, visited the Supexior
Sports Certes,—Pre—Budkeye and the place at Dliy Jefferson Street, and 1t
gig_ggiad—theyﬁsxpaziencpd no difficylty in gaining entrance, as they were
being openly operated and epparently the Grand Jury inquiry had little or —
_Eg_ggggnt—on—bhe%a-ope:n&lggl§~ e e o

kKKK

.
Y]

In connection with the operation of pin ball machines in the
city of Toledo, which pay rewards in form of tokens, which are exchanged
for cash, Special Agents E. J. Dowd and J, V. Murphy visited the Waldorf
Hotel lobby on June 10, 1936, where it was noted there are four such
machines in operation, under the supervision of the proprietor of the lobdy
cigar stand. Agent Murphy played these machines a number of times to as-
certain that rewards were paid by them in form of tokens and that cash
would be exchanged for them. Agent Murphy received ten tokens from these
machines, which were turned in at the cigar stand in exchange for fifty
cents. At this locetion im one}"Paces Racag", a miniature race horse
machine, and three pin ball (one bell) machines in operation, and all are
five cent machines, :

¥r. K. V;*bixon, proprietorﬂtﬁaldorr Cigar Stend, in lobby of
,‘ﬁaldorf Hotel, Toledo, was interviewed and steted the machines have been
in the lobby under his supervision for a number of months, but as the
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novelty with the public wears off they are chenged and a different kind
put in; that these machines are put in by different concerns, and he
does not know of any working agreement between them; that different col-
lectors for the various concerns collect from these machines, and they.
are placed in the lobby under his supervision, for which he receiges -
fifty percent of the income from each machine, He stated the "Paces
Races" miniature race horse machine was put in by thefAmusement Gemes

& Novelty Company, 504 Monroe Street, which company iB operated by Ben
and JoeXFrettl, and their collector is J. OJ(Sheridan. that the "Digger"
machine was also placed by the Amusement Gemes & Novelty Company, and
the collector for this machine is Bobiﬂbmmey. The{"Digger" machine is
e miniature clam shell derrick encased in a gless case with wvarious
articles of merchandise or premiums lying in a bed of candy beans, and
the player of this machine, for each nickel placed in the meachine, en-
deavors to cause the amall derrick to pick up one of the premium articles
and deposit it in a trough, where it is obtained by the ‘player. Agents
have noticed this kind of machine in operation in various parts of the
country.

Xr. Dixon stated thel"Bglly" pin bell machine was put i
Al*petzer, 2116 Sherwood Avenue, and his collector is & man n=med\risher;
that the~{.ultiple" pin ball machine was put in by the*National Coin
Machine Coe., 2137 Tyron Lane, but he does not remember the name of the
collector for this machine, and the collection tickets do mot show the
name of the collector. He stated that all these machines are operated
on a fifty-fifty basis, the split being made on the dollars; that these
machines pey rewards in form of tokens for which he exchanges cash at
the rate of five cents per tokens He stated that when the collector
mekes collections from these machines, a duplicate collection slip is
furnished him. He exhibited to Agents a number of these duplicate collec-
tion slips, which indicate averages of between $15,00 and §20.00 a day,
and if he 4id not have this revenue he would be unable to successfully
operate his cigar stand.

The pin ball machines and the "Paces Races"" machine ere five
cent machines, The "Paces Races™ machine is & mechanically operated
horese race of seven horses, and has seven slots corresponding with the
horses! numbers, and all seven horses can be Played at one time. The
odds peid are changed at each race and are indiceted on a circuler disk,
and the odds run from two to twenty tokens. There is no proprietor's
name card on this machine, but under the glass on this machine is a
small »rinted cerd stating the machine is for amusement only. The "Belly"
and "Multiple” pin ball mschines are one ball machines, and the player
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endeavors to shoot the ball into one of the numerous holes and obtain .
the reward in tokens, as indicated at each hole., When the ball Arops .
into one of the holes, the machine automstically pays off the indicated
number of five cent tokens. The "Paces Races", the "Bally™ and the '
"fultiple" pin ball mechines are gambling games inesmuch as they pay
rewards, which are exchenged for eash. The "Multiple™ machine has a

card under glass with the neme or the National Coin thhine COmpany

on it, - - s

: Agents visited the corbatt Drug Store, located in the Hillcrest
Hotel '‘Building, where it was noted there are three pin ball machines in
operation. These machines were played several times by Agent Murphy and
eight tokens were paid by the machines, which tokens were exchanged for
nickels, - Ceen S IR
' mr. M. D)?landau, manager}(Corbett Drug Store, was 1nterviewed
and stated that two of the pin bell machines were put in by Al Fetzer,
and the other pin ball machine was put in by the company operated by
the Fretti brothers (Amusement Games & Novelty Co.) and all machines are
operated on a fifty-fifty besis., !Ir. Lindeu exhibited to Agents his
records, which indicete the drug store's revenue from these machines
is about $90,00 & week. He admitted that the reward tokens paid by the
machines are cashed by the drug stores These machines heve no stickers
on them indicating the name of the owner, but 4o have small cards under
the glass stating the machine is only for amusement,

. Both Mre. Dixon and Mr, Lindau stated no effort is made to eon-
deal the operation of these machines in their places of business; that
occesionally a uniformed police officer comes into their places and pays
no attention to the display or operation of the machine. Both state
that 4if there is any pay off by the owners of these machines to allow
them to operate, they have no knowledge of ite . A .

Pin bell machines are being operated in practically a11 public
placea of business in the ecity of Toledo, however, only the two above
places were checked by Agents to verify that rewards are paid by these
machines in form of tokens, which are exchanged for cash. Practically
all pin ball machines in Toledo operate in the same manner, K

ook o ok o ok ik Aok K &
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- On June 20, 1936 Detective J’amss%‘ord advised Agente Sullivan
and Suran that Maxine Belmont is supposed to be married to one Johnnie
Thomas, who runs some sort of a private club oven{Dyers Restaurant in
Toledo; that Madble Green has a home somewhere on Stickey Avenue in .
Toledo, and that he would find out where these women are sently living
and he would also be able to learn the eddresses of Anna¥Flummer end
Sadie Dan. Ford deséribed Maxine Belmont as follows: o "

-~ -,

Age - 35 years

Height - 5" or 7*

Weight - 160-165 pounds

' Build - Stout '

Hair - . Chestnut

Yord furnished the descriptions of Mabel Green and Mrs, Plummer
as follows: - o

1

Name - ‘ Mabel Green

Age - 50=55 years

Height . - 59"

Weight - 180.pounds

Build - Stout

Hair - Dark brown

Rame - ... .. Annie Plurmer

Age - About 50 years

Beight - 55"

Weight - - 140 pounds

Build ) , Stout

Heir - Black (turning gray)

Nationality -

Tewish .

- Ford furnished the further information that Captain Clarence

J} Faudble is probably an honest officer, dbut rather dumb and he has heard
that Fable's men on the vice squad are double-crossing him and probably
taking the graft at the present time; that the pay off has not been
orgenized under the new setup and he does not know just how things will
be running in the near future, but as Timiney is no longer head of the
vice and hoodlum squads it is possible that he will not receive any of
the money under the new setup and if Timiney is left out, Ted s
aleo will be left out. Ford stated that Timiney hangs out at th 0
Hotel and no cooperation could be expected from the management of this
hotel, Ford\fuﬂgg_ggvi sod that Officer F.iHeals, who formerly worked
with Timiney wWds unrelieble and although he £s a married man, Haale has /
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a sweetheart by the name o? Jennia\mlle alias Iennie‘uhitie, who
operates the bouse or proetitution at the}?helby Hotel for Maxine -
Belmont. A .

Ford stated that there is a bartender known aXSmitty. who
formerly worked for the Angus brothers at the Little Casino Cludb and
should be in possession of some information concerning the activities
of the Angus brothers. He stated that Smitty now works at the Glass Bar,
Detroit and Phillips Streets, which place is operated by the{Snyder
brothers; that one of the Snyder brothers whose first name he does mnot-
know, is running around with Mildred’Kuhlmen, aliasfClark, former para-
mour f Doc Barker; that Mildre n spends considerable time at the
Glass Bar,

On June 22, 1936, Detective Ford was sgain interviewed by
Agents Sullivan and Suran and he advised thet he had obteined further
‘information cgncerning Nabel Green, Maxine Belmont, Jennie Miller,
Sadie Dan (o am) and PaulinefNeinstein, confidentially rrom"'llother

B -
e
He stated that the mother of Mabel Green is Ira)i.'roaeph,
715 Stickney Street, Toledo, Ohio, with whom Mabel Green lives at

least part of the time; that the telephone number of the house of
prostitution operated by Mabel Green at 1003 Summit Street, is MAin
0116, Ford stated that he had obtained the telephone number ADams
6496 from "Mother H."™ as being the telephone number of Mrs., Joseph,

and it was possible that if a telephone call was placed under pretext
to that number the address or telephone number of Mabel Green at Point
Place might be secured, if Mabel Green is living at that place, as pre-
viously reported from other sources. Ford suggested that he call Mrs,
Slater nnd request that ghe telephone the mother of Mable in an effort
to ascertain Mabel Green's present address.

Ford called Mrs, Slater without advising her the purpose of
the inquiry and later Mrs. Slater called Ford and advised him that she
had called Mrs, Joseph and Mabel Green answered the telephone; that she
posed as a girl seeking work in a house of prostitution and Mabel Green
advised her to report to work at 1003 Summit Street at two P, M. on '
June 22, 1936, and gave her the telephone number of MAin 0116 which is
the telephone number at that addreas, ) _

Ford advised that John Thomas, the sweetheart of Maxine
Belmont, resides at 2105 Warren Street, Toledo, Ohio, telephone ADams

1556; that Maxine Belmont, Jennie Whitie, aljas Jennie Miller, have a
cottage at Lakeside, Michigan, and that Fred\Haale o olice de - _
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ment spends part of his time at this cottage with Jennie Whit
. . sweetheart; that Hasla is supposed to be divm@i—}'::‘:h}:ﬁ
e teoets was Fennis S‘M&&‘MF—’%%
at when Jennie e

~ . holby Hotel she s st the cottage at Lakesids, Michigen.

= .
Pord daseribod Jennie 'hitie, alies J'annie Miller, as follo'a.

. Age - 45 years
. EHetent - sem
Weight - 160 pounds
¢ Build - Stout
Hair - Reddish brown
Complexion - Light, fredkled prominently.

) v He stated that Jemnie Whitie formerly had an apértmenf in the
vicinity of 12th and Jefferson, or l4th and Jefferson Streets, and her
apartment wes probably located in the Betts A;par'hnents. 135 Fourteenth

Stroet Tolodo.

. rord stated that Sadie Dan recently 1:lved with Barry Bernstein
at 3343 Collingwood Avenue, but is now supposed to be at her house in
Mt. Clemens, Michigan; that Annie\Plummer formerly operated the} Oxfora
Hotel, a house of prostitution, but some time within the past féw months
8014 her interest in the business to Sadie Dan, Ford stated that al-
though the business was apparently dought outright by Sadie Dan, she
agreed to pay the Plummer woman an additional $25 per week from the

' business; that he had heard Sadie had failed to make these weekly pay-

- ments; as a result, oome ®"gquabble” arose between Sadie Dan and tho
Plummer woman,

Ford steted that he had obtained informetion that Annie Plummer
has been staying at Mt. Clemens, Michigan, but was in Toled on the night
of June 20, 1936, FYord here mentioned that Annie Plummer's dece
husband, Max, was a despicable character even for a hoodlum; tha lunmer
during hfe IIfe time had several trucks he rented to the city at §5.00
per hour, Plummer having an "in® with some councilman, Ford stated that

N ‘ this is & type of racket whereby one who is acquainted with a councilman
or other politician can rent 0ld broken down trucks to the city at an
exorbitant price, as above mentioned; that he understands that City
Manager J’oh!;“']sdy is contemplating purchesing trucke for the city in order
to do away wi\th this racket of long standing.
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Further information was obtained from Ford thet Pauline
Neinstein, who operates thQ{Riverside Hotel on Summit Street, formerly
resided at the Mayfeir Apartments at Sherman and Cherry Streets, but
he was unadble to learn her present address, Agents Suran and Sullivan
have observed that the Riverside Hotel apparently was not operating on
the nights of June 20 and 21, 1936, as no lights could be seen in the
Place. Yord Furnished the further information that he had learned from
"Mother :1." that Lona‘ws.nzelberg, who operates a house of prostitution
at 811 Locust Street, Toledo, went tg Detroit, Michigan on Sunday,
June 14, 1936, in the company of inzelberg. From Detroit, Lenma
and Sam proceeded to New York City where they were located as late as
Tuesday, June 16, 1936, Ford stated that Lena and Sam were supposed
to be married; that Winzelberg's father died in Fhiladelphia a month
or s0 ago and Sam attended his father's funeral at that place, Lena
and Sam formerly resided in an apartment in the Northgate Apartmmnts
in Toledo,

14

Further inrormation was obtained that Bul)lCOanan, who
operates a house of prostitution at 628 Ontario Street, resides at the
Waldorf Hotel, 310 Summit Street, Toledo, Ford believes that this man
could be made to talk if vigorously interviewed,

Ford advised that Bennyﬁ)iamond, the "pimp" of Kitty Diamond,
is from Buffalo, New York and is reported to be now in that city; that
Benny and Kitty do not get along well together probably decause Kitty
spends too much money on her own family rather than on hinm,

In connection with J'hmw\ﬂorth. who has been previously
mentioned as a lesser light in the\{;icovon mod, Ford stated that this
men was formerly married to a daughter of Mabel Green, This woman is
supposed to have divorced North about a year and one-half ago. Twin
boys who are now adout oighteen years of age and who graduated from
DeVilbis High School, Toledo, Ohio, this June, were born to this marriage.
North operated & house of prostitution on Nebreska Avenue during the time
he was married, but his wife is not known to have practiced prostitution,

Information has been obtained from Captain Hennessy that a
call house at 124 W, Bancroft Street is frequented by business men and
local politiciens, This house is reported to de operated by a former
nurse. Ford advised that a Miss\Buck, a former nurse, who in the past
wae married to a local business mhn named Miller, probably is the opera-
tor of the above-named house of prostitution, but he had no definite
information as to this, except that the Buck woman has operated houses
of prostitution in Toledo in the past and catered to business men,
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Ford here mentioned that Mildred Kuhlman should be a fertile
source of information inessmuch as she is reported to have trevelled .
with the members of the Barker-Karpis mod in Toledo and formerly kept
company with Ted Angus; that the Kuhlman woman was formerly engaged in
bootlegging and was arrested by prohibition officers and thereafter kept
company with one of the prohibition agents and also acted as a "stool ;
pigeon® for the Prohibition Bureau by making buys of liquor. ¥Ford
stated tbhat he had heard that during the time the Barker-Karpie gang
was in Toledo, a shooting affray arose between them at the Casino Clubdb,
and at leest twenty or thirty shots were fired; that Mildred Kuhlman
was present at the time, but so far as Ford knows no one was injured,
Ford stated that Mildred Kuhlmen/@PER°1BYER Fisher, who is employed as
a bartender at the){Recreation, a dbowling ey and saloon, located at
929 Phillips Avenue; that because of Fisgher's association with Mildred
Kuhlman, Ford believes that Fisher san provide information concerning
the above mentioned shooting scrape. He stated that in addition to
keeping company with Fisher the Kuhlman woman also associates with one
of the Snyder brothers, who operates the Glass Bar located at the eorner
of Detroit and Phillips Avemue, Toledo, Ohio.

In view of the information that ¥red Haala was divorced from
his wife, because of his association with Jennie Whitie, it was believed
that information of value could be obtained from his wife, as Haala was
formerly on the vice squad under Timiney. Agents Suran and Sullivan,
on June 22, 1936, called at 575 Oekwood Street, Toledo, and learned
that Haala is presently residing there with his wife. Haala was not
questioned concerning Jennie Whitie, but was interviewed along general
lines and especially concerning his knowledge of Ted Angus harboring
members of the Berker-Karpis gang, it not being considered advisadle to
press him too strongly at this time concerning the connection of Timiney
with the Barker-Karpis mob until some idea was obtained relative to his
attitude.

Haala stated that he is presently residing with his wife at
575 Oakwood Street and made no mention oconcerning any difficulty he had
with her, except he stated that about one month ego he went on a "drunk"
and his wife made inquiry concerning him at the police department; that
his wife hed taught him a lesson because he was removed as & detective
. and placed in the uniformed ranks at the police department for becoming
intoxicated, Haala stated he was transferred from the vice squad on
- May 16, 1936.
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 Haala stated that while he has visited the New Casino Club
operated by Bert and Ted Angus he never at any time frequented the = -
Little Casino, formerly operated by the Angus brothers at Point Place -
and the only information he had concerning the Barker-Karpis gang ' - .
frequenting that place was the information he obtained by reading the .
newspapers; that he learned by reading the detective magazines that ’
Mildred Clark, alias Mildred Kuhlmen, was in some way connected with
the gang and he recalla sceing her photograph in some detective maga-

-

4 Haala'a oxplanation tor hia hck of 1nfomation concerning
the Barker-Karpis gang was that he had only been a policeman for four
yoars and was first mede a detective in October, 1934; that because
of his lack of experience he was considered a novice and was not kept

- informed of the things that the older detectives might know; that he

| ; intomation of value,

was teamed with DetectivelSandusky and for some time after being made
a detective his duties codsisted solely in making arrests of prostitutes
who tapped on window panes to solicit business and in arresting street
walkers, Haala stated tbat he worked on the vice squad for eleven
months under Timiney after being mmde a detective in October, 1934;
was returned to the uniformed forces after this periocd where he re-
mained for three months, after which he was again made a detective
and served as such until May 16 1936,

Ba stated that some time in April, 1936, he arrested a
man known as{"Chink®™ who formerly worked as waiter at the Casino Clud,
for possession of narcotics; that "Chink™ was turned over to the \
Narcotic agents, but released because of insufficient evidence; that -
"Chink" was arrested with & man by the name o®Druver (phonetic), who
was convieted and sentenced to Leavenworth and was among those prisoners
who rioted on the train em route to the prison during the week of June 14,
1936. He stated the last he heard of "Chink®" the man was working as a
waiter at the Secor Hotel, Haala stated that this is the only person
he knows who might have information concerning Ted Angus; that "Chink"
has served two terms in the Federal penitentiary on marcotic charges
and might not be reliadle. Although Haala expressed his desire to
cooperate in this matter 1t is doubtful whether he will furnish any

. / i i ’ H
Infomation heving begn obtained that Mabel Green was resid-
ing at Point Place with Charle eatman, inquiries were made at the
Point Place post office and no information could be obtained concerning
either the Green woman or Charles Sweatmen. Prior information has been
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to the effect that Charles Sweatman was engaged in the plumbere' supply
business in Tolgdo on Superior Street. The Toledo telephone directory
has listedfJ. E Sweatman & Son, Plumbers' Supplies, 509 Superior Street,
telephone number ADaiis 1782, and this is no doubt the firm to which
Charles Sweatman belongs, A C, C.iSweatman 1s listed as residing at
2053 Calumet Avenue, telephone number FOrest 4147M; further investiga- -
tion will be conducted to ascortain vhether this is the Charles Swea'anan
in question. -

e -

Information having been furnished by 8. {later of the
Women®s Bureau, Toledo Police Department that Cl Miller, who operated
a house of prostitution hear the Hillcrest Hotel, Toledo, was not
friendly with the madams of the other houses of prostitution in Toledo,
it was believed she might dbe willing to furnish information of value,

Clara Miller, 228 Seventeenth Street, Toledo, Ohio, was inter-
viewed on June 22, 1936 at her house of prostitution by Agents Sullivan

l.nd sum. ) I3 ' A 31

Clara Miller stated that about ten years ago ohe operated a
house of prostitution at 522 Ontario Street, Toledo, Ohio, and employed
fourteen girls as prostitutes and also subsequent to that time she had
houses of prostitution at wvarious addreases on Nebraska Avenue; that
she has been at her present location about three years, but has had only
one girl in her house for the past two years; that she at the present time
has one girl there to help her with the house work, dbut this girl eould
if she caréd.to, take care of any customers who might call. The Miller
woman stated that the hotels ruined her business through the Mc&ll" house -
and it was necessary for her to run a ™call®™ house because she could not
afford to beard girls who might work for her. She stated that her "eall"
house business is not through the hotels as she refused to do business
with the negro bell boys as would de neceaaary if she sent girls to the
Secor or Waldorf Hotels.

She stated that if a man wants a date at her house she would
call a girl in and the man would be charged $2.00, the girl getting
$1.00, and she, Clara Miller, would retain $1.00 for the use of her .
room. She stated that the vice squad visits her house frequently, but
as they never find men in the house with girls, no arrests are made.

She clajmed that she knows Ted Angus only by reputation and has never
visited either the Little Casino or the New Casino Club., She stated

the only night cludb she ever visits is the‘?mtch Village and that in-
frequently, She emphatically denied that she ever paid protection money
to anyone. .
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4 In an effort to locate the residence eddress of Jacquelins - -
homas, in order that she and her husband, George, might again inter-
viewed, Agent Sullivan interviewed "Bus ller, son of Edwar 1ler,
owner of th cis Hotel on June 22, 1936. Miller stated that a . .
eouple namedﬁerry. n ckey as previously reported, and her man friend,
- named Smitty, had 1lived at the Francie Hotel off and on for the past two .
years. In verifying the information provided by his father, Bus stated
that some time in February, the exact date deing unknown, Smitty received
a §50 Postal Money Order from his home in Buffalo, New Yorki that the
tollowing night Jerry left for Seulte Ste., Marie, Michigan, by train
and was followed a few days later by Smitty. Bus Miller stated that
about two weeks later Goorgqi‘rhomas received a $10 Postal Money Order
from Smitty; that he recalls the amount because Thomas showed it to him,
Thomas, remarking that it was all the monsy he and Jackie had to get to -
Saulte Ste. Marie on. Jackie and Georgeﬁ%oms then left together in
their Ford sedan, . : '

-

Miller stated that about two weeks ago he saw Smitty at a
wrestling metch, Smitty told him at that time that he had just re-
turmed from Saulte Ste. Marie with George and Jackie Thomas in their
car; that Jerry was still in Saulte Ste. Marie and he had expected her
$0 return to Toledo on June 8th, but she had changed her mind and would
not return until June 20th. Smitty likewise told Miller that he was
working as a driver for the ¥night Cab Company and Thomas expected to
e o g0 to work at the same placet Miller stated that he would attempt to

S - learn the residence addresses of Smitty and George Thomas. He was later
contacted by Agent Sullivan, but Miller advised he had been unsuccessful
in learning these addresses, ‘

1‘

During the interviews with Bua Miller the question of pay offs
and "fixes"™ was discussed. Miller stated that he had no personal knowledge
of these things but he was acquainted with a man who probably would know
who was the pay off man in Toledo. Upon later interview Miller stated
he had talked with his friend, who advised Miller that he d4id not kmow
who the pay off man was at present. Miller was questioned eoncerning the
identity of this person, and he advised that the man was GeorgelQorrigan,
who operatesg’forrigan's Market at Monroe and Central Avenues, This man
1s a former commander of an Americen Legion Post. Each year it is custom-
ary for bim to eonduct a turkey raffle which is open to the public. Cor-
rigan stated that last Thanksgiving he attempted to learn the identity of
the pay off man in Toledo so that he might be able to conduct a turkey
raffle without police interference, dbut he was unsuccessful and, therefore,
414 not hold a raffle; that in previous years Ted Angus was the pay off
man. Miller does not know whether Corrigan is personally acquainted with
Ted Angus or whether Corrigan has visited the Cesino Clube Miller sug-
gested that his name not be mentioned in any interview had with Corrigan,
or in any other investigation to be conducted in this cese.

- 36 =
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Reference is made to Bureau letter to the Clevelend office
dated Jungllz, 1936, requesting all available information regarding - -~
Detectlvé)golver, whom Charles O ng stated had been fixed in the

past by confidence men. Ceptain Charlesjiiennessy was interviewed by
Special Agente R. C. Suran and D. P. Sullivan at his residence, 4109
Kingsbury Avenue, on June 18, 1536, Captain Hennessy stated that the
only Culver who had been connected with the Toledo Police Department,
to his knowledge, was Dete ze william,Culver, uho died about six
months e Culve rOPE -
fidence men, Hennes hat Culver was a he had

ﬁF—atated_I____~ 4,_ﬂI¥_drinken_and___________
'Begn_mmuugﬂgﬂL;ﬂJ&Ljhe_pnlicagdapprtmnnt for may years before his death:

tha1.Ga%ver~w&s_;ealn4s—0t_oihez;;L_lygl;Jy;LigggggﬁT Hennessy stated
that Culver was a policeman of little ability and his record showed

little in the way of accomplishments., Hennessy stated that he knew of
no detective or policeman connected with the police department by the
name of Colver. Undoubtedly the Colver mentioned by Long is identical
with the deceased Detective William.Culver.,» ‘ ,- '

Hennessy stated during this interview that he had received
information that Jeaé‘Ford and her husband, RaymondyPowell, were evic-
ted from their apartment in the‘x.iayville Apartments, 1l2th and Jackson
Str=ets recently. Hennessy does not know their present address. Pre-
vicus informstion has beern obtained that the Ford woman formerly cpera-
ted the most elaborate Louse of prostituticn in Toledo. . -

Further information was obtained from Ceptain Hennessy that
a2 nurse whose name he does not know, had operated a call house at 124
West Bancroft Street for some years. This esddress is occupied by a
large residential house with a private driveway along the side and a
place in the rear where cars may be parked out of view of anyone pass-
ing mlong the street. Hennessy stated that this call house is frequen-
ted by perhaps the best class of trade in Toledo, consisting of business
men and others; that it would not be surprising to find some of the
"City Hell Crowd" at this call house any night, ;

As the conversation turned to "fixes" and "collectors of
graft"” Hennessy stated that he did not believe any policeman, whether
in uniform or not, would go around to the local bhouses of prostitution
as & collector, because he would be too comspicuous, although a police-
man might go into a house to collect a little personal graft for his
own benefit. Hennessy stated that he did not know who was the "fix"
at the present time, nor does he know the collectors. He advised,

however t Art 1o rf had formerl c -
t1i%n mone of i1l feme; during the time Hennessy wee |

o 3 -
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in charge of the vice squad he constantly ran into Langendorf in such
places, which made Hennessy believe that Langendorf was collecting.
Hennessy astated further that beli 4

u though he had no evidence of
}ama._langpndorf is presently head of an investigation squad, the .
duties of which squad are almost identicel with those of the vice and e
hoodlum squads. - = - ST e

Hennessy mentioned that there have been rumors for the past
four years that Timiney and lengendorf have been bitter enemies and
thet Ted Angus and Timiney are likewise supposed to be on the outs,
but it is his opinion that these rumors are purely "bunk" and it is
his belief that these men are still closely associated with one anothers

- Hennessy stated that a couple of days ago George Timiney ap-
proached him and inquired whether "G" men had been around to see him.
Fennessy replied that they hed not., Timiney then told Hennessy that
some "G" men had talked with Kitty Diemond and one of them had accused
Timiney of being the sweetheart of Kitty Diamond, and he, Timiney,
desired to learn the name of the Agent, who had made such an allegation.
Hennessy here renarked that between Edith Liarks, with whom Timiney is
reported to reside, and Kitty Diamond, he believed that the Diamond
woman was preferable,

. Hennessy edvised further that he had found Mrs. Margaret
)/Slater, who is the head of the Women's Bureau of the Toledo Police De-
partment, to be both reliable and honest; that he had dealings with
Mrs. Slater on several occasions and it was his opinion that she was
a very capeble person; that she had a wider acquaintance among women
of shady character and prostitutde then any person in Toledo. It was
Hennessy's opinion that Mrs. Slater would be able to provide valuable

information in the present investigation.

Concerning the squad car bearing 1936 Ohio plates #OR 886
seen in front of 43 Vance Street on the night of June 16, 1936,
Captain Hennessy stated that he would check the police department
records and confidentially advise the officers who were riding in that
car and would ascertaein whether any record wes mede of a visit to the
43 Vance Street address. On Jgne 19, 1936, Captain Hennessy sdvised
that the police car having Ohio license #OR 886 is police car number
155 ang was being used on the night of June 18, 1936, by Officers
Bhrryﬂgieel an®Seaders, Captain Hennessy stated that these officers
would have no reason in connection with their official duties to be
in the house at 43 Vance Street. According to information previously
obteined this is ons of the houses of prostitution operated by “izble Green.
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. The following investigation was conducted by Special Agent
D¢ Pe. Sulliven in connection with the address, 317 Twelfth Street.
Previously reported information has been obtained that Jacqueline "~~~
Thomas is the owner of a Ford sedan with plates registered in her name
at the above address. CarrierABrimm, who delivers mail to the above
address, was interviewed and he stated that he has delivered mail at
various times during the past two years addressed to Jacqueline Thomas
at 317 Twelfth Street, but he cannot recell seeing any such mail for
the past few monthe. Brimm stated that 317 Twelfth Street was occupied
by the Francis Hotel, which was owned and operated by Mr. Edward Miller;
that this hotel, as others in the neighborhood, was occupied by prostitutes
and transients. Brimm stated thet he bdelieved that Miller would provide
any information in his possession concerning his tenants,

Mr. Edward Miller, Francis Hotel, 317 Twelfth Street, was
interviewed. He stated that Jacqueline Thomas and her presumptive:
husband whose name he believed to be George, had been residing at his
hotel off and on for the past two years, or more; that "Jackie" Thomas
is a prostitute. Miller, upon questioning, stated that George Thomas
has been employed by the Knight Cab Company in Toledo as a driver at
verious times during the time he has been acquainted with them; that
George was working for the above cab company late last fall. Miller
stated that there was another couple who had resided at his hotel on
different occasions in the past twe years, who were quite friendly
with the Thomases, the woman being called "Mickey" or"'l.iﬁ_le Wickey,™
the man being called "Smitty."™ Miller stated that Liickey and Jackie
Thomas were reported to be sisters, although he did not believe this
wes true; that Mickey was also a prostitute who formerly was employed
at the Shelby Hotel, Miller stated that in February when all the houses
of prostitution were closed by the then new city administration, Mickey
and Smitty packed their clothes. For several days Smitth kept inquiring
of Miller whether he had received any telephone calls, Finally a tele-
phone call was received. Mickey answered the telephone and carried on
a conversation overheard by Miller concerning eome money or money order
or ticket. Smitty then went to the telephone and made inquiry of the
party on the other end of the lins whether he could call for it. Miller
gathered from the conversation that there was some objection to Smitty's
obtaining the money or ticket probably because it was not addressed to .
him, or made out in his name. Miller gathered further that Mickey was
awaiting this money that was to be sent by some woman for her transporta-
tion. After the call, Mickey left the hotel presumably to get the money
or ticket, which ever it was. She left the following night by train,
Smitty remaining at the hotel for a few days, He then left also, but
did not advise his expected destination., Miller stated he later learmed
from scme other pecple living et the hotel that lMickey and Smitty bed
gone to Sesulte Ste. Marie, Michigan., About two weeks after thLeir depar-
ture, Jeckie and George Thomes left the hotel in the middle of the night,
owinc a week's rent. They left a ncte saying that they would return

o 30 e
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later or send the room rent, Miller stated thet he heard no more from
any of these people until about two weeks ago, when Jackie and George
Thomas returned to the hotel from Saulte Ste. Marie., They re=zided at
the Francis Hotel until June 17, 1936, and then moved without advising

. Miller of their new place of residence. Miller stated that he and his
wife were out of town when Jackie and George Thomas left for Saulte Ste.
Marie, but Miller's son was in charge of the botel. Miller will ques-
tion his son concerning the circumstances surrounding the departure of
the Thomases for Saulte Ste. Marie. He stated that during the past two
years Jackie has sometimes resided at the Winchester Apartments, 415
Thirteenth Street, and might possibly be residing there at present,
Through friends and acquaintances of Jackie and George,iller stated he
felt certain he can learn their new address and will inform Agent.

Miller stated that he has not seen Mickey and Smitty since
they left Toledo for Saulte Ste. Marie and does not believe they have
returned to towns . : ] i i :

) F

The fdllowing descriptions wei‘; obtained from Edward Miller:

Name - - Mickey, alias Little Mickey
Age - 23 years
Height - 5¢
Weight - 100 pounds
Bair T - Red
Build ’ - Smell
, FTI T IIT

Nm - mitty ’ L h - .-
Age - 26 years
Height - 6°*
Weight - 135 pounds
Buila - Slender
. Hair - " Light brown

- Light ’

Complexion

. Viller was questioned concerning any knowledge he might have
of other prostitutes in Toledo. He stated he has known Sadie Den for
many years; that the Dan woman formerly operated & house of prosti'tution
in Toledo for years end was a powerful influence among other madems and
prostitutes; that she left Toledo about 1926 and went to Mt, Clemens,
Michigan, whers -she and her husband have a large home locatsd about one
Ylock from theXedea Bath House. This bath house is operated by the
\Feldman brothers and Den is employed in it es a rubber. The liedea Bath
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House 1s located almost directly opposite from thJ{"Artrussa Bath House, _

which is on the corner of an intersection, Miller stated that he saw
Sedie Den on the strecet in Toledo about a month ago. He does not know
her present whereabouts, but information has been recently received that
. the Dan woman has gone to Detroit., "It is probable that the suburban
town of t, Clemens was the place intended to be mentioned, - If she
is not now in Toledo it is probeble that Sadie Dan is et her home in Mt.
Clemens, Michigan, .

Agent made 1nquiry under pretext or seeking a Mr. Khight, of
Mrs\k Clinger, Winchester Apartments, 415 Thirteenth Street, and also
at thelPmpire Apartments, Jackson and Fourtcenth Streets. It was
learned that Jackie Thomas had not moved into either of these apartment
houses.

¥k koK K
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Or June 19, 1936 Sergeant !M. Slater, ‘Jomen's Bureau,

Toledo, Ohio Police Depariment, was interviewed by Agents D. P,

Sullivan and R. C. Suran for information that she might have concern-

- ing vice conditions in Toledo. Ceptain Henmneasy previously advised
Agents that Mrs. Slater possessed considerable information end was = *

entirely trustwortby. Mrs. Slater when interviewed furnished some in-

formation, but was either uninformed as to the existing conditions,

or did not care to furnish all of the information in her possession,

She denied having infomation concerning such notorious characters as

Kittyfperry and Maxine Belmont, and stated that she did not know these

women operated houses of prostitution, and further denied she had heard

that a’ number of the women left Toledo, Ohio, at the time the houses of

prostitution were closed by the police in February, 1936,

Mrs, Slater advised that she conducted the investigation of
the case of Rose BelADuncan, age thirteen, who ran eway from home in .
December, 1935, and was located oh or about January 16, 1936 by the
police doing nude dences at theASheridan Hotel. The Duncan girl was
originelly from Florida, but had lived in Toledo for some time prior
to December, 1935, Mrs. Slater stated that prior to going to the
Sheridan Hotel the Duncan girl was teken to the house of prostitution
operated by MauGQQAdams, 818 Cherry Street, ,Toledo, and later taken
from this house by & "pimp" nemed Fredericé*ﬁellington to the house
operated by lMayA0'Dell at 717 Summit Street, Toledo. She stated that
Maude Adems and 0'Dell were convicted in connection with the Duncan
case and are now serving sentences of a year each in the Lucas County
Jail; that Wellington, who hangs around theSﬁappy Hour Clul and another
"pimp" by the name 0f FrankASheldon, were convicted in comnection with
the same case and paid small fines, Sheldon's last knoyn address was
717 _Sumnit Street, Toledo, Ohio. She advised that JoeiHoppe, another
procurer, is a fugitive in connection with the case,

Mrs., Slater advised that there is = notorious house of prosti-
tution located on 17th Street, two doors west of thexullcrest Hotel,
and is operated by Clara Miller; that Clara Miller always has young
girls in her house, who are fairly good looking. She stated that Clara
Miller called her by telephone recently and stated that she desired to
see Mrs, Slater ®nd asked Mrs. Slater to come out to her house, but
Mrs, Slater stated she declined to go and asked Clara to come to her
office which the Miller women has not done to date. Mrs. Slater advised
that Clera Miller complained to her at the time she called that the
hotels in Toledo were taking all of her business in that the hotels
were telephoning to "call" houses for prostitutes and »s she did not
operate a call house she was losing the most of her trade. Mrs. Slater
informed her that the jiomen's Bureau could do nothing about that situetion.
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Mrs. Slater advised that the only call hoyse she knew of
which was being operated was that operated by Je Burke, 1226-34
Monroe Street, end apparently Mrs. Slater d4id not know that this
house was presently not being operated by Jerry Burke, but by a woman
known as ularkie. 3 Lo 3‘ _ .
. Mra. Slater stated that up until the time that Ray‘Allen ’
became Chief of Police in Toledo, all of the prostitutes arrested were
fingerprinted by the Women's Bureau, but now this work is supposed to
be done by the Bureau of Identification, but that she had not checked
to determine if the prostitutes are being fingerprinted. She stated
that she telks to all the prostitutes arrested and endeavors to learn
from them how they spend their time when not working and has learned
that most of them turn their earnings over to their pimps who take them
out to the Little Casino Club, the New Casino Cludb and the Dutch Village
to drink and dance., She stated that numerous prostitutes and pimps
‘hang out at the Casino Club operated by Bert and Ted Angus and also
hang out at the Dutch Village operated by Wilbur‘Hand.

Mrs. Slater stated that some time ago there was a girl by
the name of NellieXBileski, who lived at the Catholic Community House,
Toledo, Ohio, and who was employed as a typist atj arymans College,

a girls*® boarding school, who received numerous cdlls from unknown
persons and upon investigation it was found that she received a call
from a woman who gave her neme as Jerry; that the Bileski girl was
fdlowed to the Secor Hotel and it was apparent that she was answering
calls from call houses. The Jerry was probably Jerry Burke and accord-
ing to !rs. Slater she had heard that Jerry Burke had bragged of the
fact that she could get a girl from Marymans College, '

Mrs, Slater stated that on or about April 2, 1936 she ar-
rested Fred*Shannou alias Johﬂ\Shannon, alies RobertAShannon, in a
local theatre for "leg pinching®” and that Shannon later confessed to
several burglaries and larcenies and on June 5, 1936 was sentenced at
Toledo, Ohio, to serve a sentence of from one to fifteen years in the
Ohio State Penitentiary for these latter, offenses. She stated that
Shannon was a close associate of CharlesiGoulet, alias ChuckAGoulet
and involved this individual in some of the crimes he confessed, but
to her knowledge the Goulet boy never was prosecuted. She geted that
Charles Goulet is the son of Fred Goulet, who is involved in the instant
investigation.

3k ok k a2k 2k akak
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Thd fblldw{ng invést iéation iié’a'edn&ucted by Speciai 'Ageﬁtli .
E. .T. Dowd and Je Vo lmrphy, at Tolodo. Ohio, June 23, 1936- '

Ma contacted and stated that b
Loul ey, & unilormed policeman, who was recently suspended for a- -
"period of six months for being drunk, started working on June 22, 1936, - ‘
for Tom Worland at 129 Maumee Street as night watchman from 8 P, ll.

8 A. M, 1in place of the brother of Joef,Becker, who quit; that Belkey

told him that George Timiney is now "playing"™ Mrs., Jimmie Hayes, as well
as Mrs. Bdith Marks; that Deane Allen was a former sweethesart of George
Timiney, but sued him for breach of promises and ot some money from him,
and after she dbroke with Timiney she became Bert Ford's sweetie, and for
e while lived with Ford; that she is a habitual drunkard and when she gets
drunk she fights and makes a lot of troudble; that Deane Allen and George
Timiney wvisited the Little Casino a mmber of times before Ted Angus :
started operating that place, .

. ”ﬂ Club, 4153 Euron
Street is operated and has been for past two years, by Jack -

McAllester, who formerly was a craps dealer in one of the gambling
pleces in Toledo; that McAllester ceme from St. Louls, Missouri. He
stated the Owl Club is a beer and whiskey drink parlor over a garesge
at 415 Ruron Street, and they sell on Sundays; that the place is rro-
quented by underworld characters, and Joe ‘Lolbert, of New York, an-
0ld time pickpocket with a long eriminal record, and a suspect in the
192]{’1’01960 mil robbery, hanga out at this places

any er information fram Clyde Je prietor oti].'feakle'

Tavern, regarding the men put in his place by "Baldy™ the iiano player

from Roscoe's 42nd Street Cafe. He stated ever since Jake}Xelly, Joe
! end, was at Jeakle's Tavern andtalked to Jeakl -
“ has been unable to get Jeakle to talk about the men,
& not know if he is still there, aw
Joe Roscoe this morning, June 23, 1936, driving a black coupe toward

town, but was unable to get the license nunber. that he heard Roscoe
had dbeen out of town for several weeks, ° : .

-
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Following inveetigation was conducted by Special Agents bq
E. 7. Dowd end 3. V. Murphy at Tolsdo, Obio, Tune zs. 1936 §;7 4

was interviewsd at his residence,

ormation in the past about matiers of the =
underworld, dbut at this time she would not furnish him any informa-

S\
e

houses of prostitution, ilo he 414 not want to put the
*finger" on an offiocer, :

‘ With regard to-tatemont during & former interview
to the effect that at present a policeman was doing the eollecting from
! rclm

t\hgx__gg_mh_th-._mnnx,_that.i.t-h-his opinion the money is spnt up
among members of the liquor and vice squads, and that Captain Fauble,
in charge of these sguads, has no knowledge that the officers are col-

lecting. mauld not state where he received his informa-
tion that an ne are doing the collecting, he indicated to Agent-
that his informant was Mabel Green, - .

mbel Green informed him that the
vice squa ¢heo the automobiles being used by Bureau Agents

at Toledo, and learned they get them from a rental car company in
Toledo, and occasionally parked them on a lot near 17th and Jefferson
Streets; that one of the Agents was living at the Waldorf Hotel and
the othere were living at the Hillcrest Hotol. (This latter is mot
true,) . . ’ -

mauline Neinstein, who operates the

Riversi s @ house ol prostitution at 921 Sumit Street, resides

on 15th Street between Monroe and Washington Streets, next to the ABC
Store; that Bill Coeamen and his woman, Rosq\Smith, whom Coaman claims

is his wife, operate a house of prostitution at €28 Ontario Street;

that Bill Cosman is a week sister and will talk as he is scared to death.

He drives a 1835 or 1936 Studebaker, black eoupe
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Maxine Belmont's sweeti¢ is Johnnie Thomes, alias/ s Who " - ‘574

rates a drink parlor overjDyers' hop House, and drives ick
car, Ohio 1936f1icense }7817 He stated that Bert "Nig'?ieouainl
lives at 28 Wedt Woodruff Street in e duplex house near the corner
of Franklin; that Cousins works and hes a half interest in thé<R. & K.
gambling joint in the 400 dlock on Superior Street, upstairs; that—
Joe Roscoe has a7Buick, four-passenger goupe, which he believes is ‘~--_,’
incoln sedan, bearing Qhio-

bearing Ohio 1936 license F3757F, and a
1936 license F3756F. | ould again contact Mabel Green
and ex}deavoi'“ %o sec tion regarding the pay off,

ok koo kk bk

The following 1nveetigation was oondncted by Special Agents
Ee Jo Dowd and J, V. Murphy on J’une 23, 1936.

Iith reference to verbal statement made by J’ames)éoleman to
Agents on May 26, 1936, as set out on page eleven report of Special
Agent E. J. Wyhn, dated at Cleveland, Ohio, June 13, 1936, ooncerning
Pin ball machines in his place of business, the{Granada Gardens, he
was agein interviewed and stated that in his previous statement he
did not intend to convey the information tbat thejOhio Board of Liguor
Control would refuse him a liquor license if he put in his own pin ball
mechines; that his statement had reference only to slot machines, or
devices used for gambling. He stated that the pin ball machines are
at present not considered gambling devices, and there is a case now
on appeel in the State Supreme Court covering the ruling of the Ohio
Board of Liquor Control regarding the pin ball machines. Hes stated
that in his previous statement to Agents regarding personally owned
machines, he meant that he would not be allowed to put in his personal-
ly owned machines, he meant that he would not be allowed to put in his
personally owned pin ball machines, and the two pip ball machines he
now has in his place are those of Tom Worland, The/{DelLuxe Service Come
pany; that if he ordered them taken out and put im his own machines,
there would be a couple of "toughs®™ drive up to his place and take
the machines awe.y. which would cause him considerablé ].oas.

’ - Coleman exhibited to Agents a mimeographed copy of eircular
1asued by the State of Ohio, Department of Liquor Control, dated
February 14, 1935, quoting Regulation 32 and 32-a adopted by the Board
of Liquor Control in reference to slot machines and other geming de-
vices and gambling. The regulation reads as follows:
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"Conviction in any ecourt of competent jurisdiction
of any holder or holders of permits issued by the
Department of Liguor Control of keeping, exhibiting
for gain, or operating gambling devices in violation
of the laws of the State of Ohio, shall be grou.nda
- for revocation of any such pemit. .

"Soua, !o person anthorized to 3011 boer, 1ntox1cat1ng
liquors or aleohol in Ohio shall have, harbor, keep,
oxhibit, possess or employ or allow to dbe kept, ex-
hibited or used in, upon or adout the premises of the
, permit holder any device, machine or apperatus which may
! or can be used for gaming or wagering.®

The two pin ball machines in the Granada Gardens, operated by
James Coleman, are nickel machines and issue only one ball when a nickel
ie placed in the slot. Should this bell, when shot with a plunger, drop
into the hole numbered the same as indicated by a mmell light, a reward
is peid off by the machine in nickels, which reward varies from time to
time, These machines are, no doudt, a gemdbling device. The Granada
Gardens is located outeide of the limits of the city of Toledo, in Lucas
County, and all pin ball machines operating in Iucas County pay rewards
in cash, while those operated in the city of Toledo pay rewards in five
cent tokens, which are exchanged for cash,

L2 Pl 2t g
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- On June 23, 1936, m.iFlanagan, manager of the Knight Ced
Company, 413 Eleventh Street, Toledo, Ohio, was,interviewed by Special
Agent D. P. Sullivan and he advised that GeorgeiTackson had been em-
Ployed by him off and on for the past eight years and that Jackson had,
on the date of this interview, returned to the employment of the Knight
Cab Compeny as a car tightencr., It will be recalled that one George

Thomas was reported to be the husband of Jackie Thomas, an inmate of the

house of prostitution operated by Kitty Dismond. George Jackson is
fidentical with the George Thomas im question, '

Mre. Flanagan further advised that Jac th had been em-
ployed as a driver at the Knight Cab Company off and on for the past
ten years and was presently employed as a driver at that place., Jack
8mith, whose true name is Gordon{Smith, is identical with the Smitty
who resided at the Francis Hotel in Toledo with the girl named Jerry,
and who was closely asaociated with George J’ackaon and his alleged
wife, Jackie. . _

On the morning of June 25, 1936 Agents Sullivan and Suran
brought George Jackson t0 room number 513, Edison Building, Toledo,
Ohio, where he was interviewed and executed the following signed
statement concerning his travels with his alleged wife Jackie:

"Toledo, Ohio
"June 23, 1936

*I, GEORGE mvmxmcxson, age 31, 4o voluntarily make
the following statement to Special Agents D. P, Sullivan and
Re C. Suran of the Federal Bureau of Investigation. U. 8. -
Department of Justice:
*] was born at Marine City, m::higan on September 3,
1905, My mother Mae P ackson resides at 202 Bagley Ave,,
Detroit, Michigan with my stepfather Rober AJackson. My
father is Frank Melvin]Duffy dbut I do not know his present
whereabouts, When I s about 12 years of age my family
moved to Toledo, Ohio, where I attended the Newton Grade
School, After finishing grade school I was employed as a
truck driver for Kurtz Market and also the lattins Merket,
I worked for these places about seven years, After leaving :
4hs Lattins Market I worked as a truck driver for the Toledo
Hot House Association for about four years, ‘ -
*"On Decembar 20, 1924 I was married to Opal ‘Herron at
Monroe, Michigan and I lived with my wife continuously from
the date of my marriage until about five years ago when Opal
left me without giving me any explanation at the time, I at
that time was working at the Toledo Hot House Association,
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I 414 not learn of the whereabouts of Opal for about two montha .
and then I found her at her mother's home at Y10 GXIve Btreet.™ "
She then explained to me that she had left because she had

heard that I was running around with other women. This was not

true as I had not been going with other women. She told me later

that she had been hustling while she had been away from me but I
do not kmow the house in which she sterted to work. She never

t0ld me that she had been working on the styeets. {fpal 4id tell

me, however, that she had worked for }
of proatitution at 125 Nebraska Ave. HTROY 398 also known
as Jorry, who is Opal's #lster, worke for Wrtlc Scheible for
dbout three years. ,Opal worked for Myrtle Scheible as a proasti-
ttb for about a year and during this time I was living with the
WOtHAF. B Dpal. Later Opal worked for Paulina Neinstein on
Sumit Street for six or eight months., After leaving Pauline's
place Upal who is also known as Jackie Thomas, worked at 4if-
" ferent houses of prostitution, including the place operated by
Kitty Sperry at 311 Nebraska Avenue. In June 19 _Ope
Saulte Ste. Marie, Michigan where her sister THNEHE (Nl
then located, Opal worked as a prostitute for Lec ump?f,
aliag]Stewart, alias)'?ranklln, at 600 Groscep Streel, Saulte Ste,
Marie, Michigan, Opel remained in Saulte Ste. Mearie, Michigan
and was driving & 1934 Chevrolet Tudor sedan. I d4id not go to
Saulte Ste. Marie with Opal but bummed my way up to Saulte Ste.
Marie with & man by the name of Petg]lSeawald of Detroit, Mich.
I 4o not know where Seawald lives and did not know where he
lived at that time, but he was a friend of my brother Robert who
now lives at 2022 Bagley St., Toledo, Ohio, Seawald stayed at
Saulte Ste, Marie for only two or three days. I 4id not stay
at Saulte Ste. Marie at this time but lived with a man who
operated a business of renting boats and fishing equipment at
Cedarville, Michigan, which is about 30 miles from Saulte Ste,

als hoiblo in a house

'“.',
e
2

Marie, Michigan, This men I stayed with at Cedarville was a friend

of Ben Franklin,

*] was in Saulte Ste. Merie and Codarvino. lﬂchigan for
about seven or eight days altogether and then I returned to
Toledo, I tried to get Opal to return to Toledo with me dut
she refused to do so because of the hot climate., I did not .
return directly to Toledo but returned as far as Detroit on a
-boat on which my father is employed and I remained in Detroit
at my mother's home for 3 or 4 days and then returned to Toledo,.
About two weeks later Opal returned to Toledo in her Chevrolet
ear. I got a job at the Knight Cab Company and lived with Opal
at the\Northern Apartments, 413 12th St., Toledo, Ohio. Qpel
got a job as a prostitute at the house of Kitty Diamond, elias
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Sperry, where she remained for about three or four weeks,
Kitty's house at this time was located at 616 Lafayette Street,
Toledo, Ohio, Sometime around the latter part of July 1935
®hal told me that she had received a call and I presume it
was a telephone cal, from Walter Steinhagen, 15 W. Jackson
‘Ste., Battle Creek, Michigan, that he had a job for her. Opal
at this tims was driving a 1935 Ford coupe, which car bolongod
to her, and she drove this car to Battle Creek, Michigan, by
herself and begen working as a prostitute at the house of
prostitution operated by Steinhagen at 15 W. Jackson St,,
Battle Creek, Michigan, About two weeks after Opal left Toledo
for Battle Creek I left Toledo with am Italian boy dy the name
of].ll:ddie who worked for the Toledo Hot House Association, I
rode with Eddie in a company truck as far as Detroit, Wichigan
and from Detroit I rode in & truck of the Boutell's Transfer
Company ¢ Battle Creek, Michigan, The driver of this truck
was Harry, mrers, a neighbor of my mother in Detroit, Michigan,
"When I arrived at Battle Creek, Michigan, Steinhagen would
not permit me to live with Opal at 15 W. Jackson St. and as a
result an argument arose and Steinhagen had e arrested by the
local police., I was held in custody over night and then re-
leased. I had been in Battle Creek about 5 or 6 weeks when this
arrest ocourred. The Chief of Police told me to leave town after
my release but before I was released I had the police to bring

"Opal over to the police station and Upal was instructed to leave

town alsoe I then returned with Opal to Tolede, Ohio, in her
1935 Pord coupe. This trip back to Toledo occurred as noarly
as I can recall now in October or November 1935, )
®After our return to Toledo, Bpal refused to live with me.

She was sore at me because I had the police at Battle Creek,
Michigan, pull her in., About 5 days after our return to Toledo,
Ohio, I got a job at the Knight Cad Company and I began living
at the Francis Hotel, 317 12th St. got a job at Kitty
Diamond's house of prostitution, 616 Lafayette St., Toledo, O,
Just before Christmas 1935 and as she was mad at me she 4id not
visit me until January %, 1936 after I had received an injury
to my band while working for the Enight Cabd Oompany. Opel lived
at Kitty's place %t this time,

. "Sometime about January 7, 1936. the exact dato I cannot
recall, Jerry Charles received a letter from Cecilia Stumpf
in which she advised Jerry that she had a job for Jerry in a
house of prostitution and advised she would send a railroad
ticket for her. Jerry was living at the Francis Hotel at the
time and while I did not see this letter Jerry told me about
it. About two days after the receipt of this letter Edward
Miller of the Francis Hotel got a telephone call for Jerry,
wrote the number down and gave it to Gordon Smith alias Jack
Smith alias Smitty, the boy friend of Jerry. Smitty called the
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number and told me just after he made the call that the call to
Jerry had been from the Union Depot at Toledo, Ohio, and the
man who answered the phone at the station had told him thet == =~
there was a ticket at the depot for Jerry Thomas. Jerr omas '
is identical with Thelma CTharles. Smitty told me that the man

- had told him that Jerry would have to call at the depot in per-
son to get the ticket. I know that Smitty and Jerry then went .

" to the depot in a Enight Cab and picked up the ticket. I do'
not know which of the drivers of the cab company took Smitty
and Jerry to the depot. - I saw the ticket which was in a plain
envelope and was for transportation for one person from Toledo,
Ohio, to Saulte Ste. Marie, Michigan, As I now recall the scme
day that Jerry got the ticket to Saulte Ste. Marie, Smitty re-
ceived a $50,00 money order from his sister in Baltimore, Mary-
land, I 4o not recall the name of Smitty's sister. Smitty
had originally expected to receive transportation for himself from
Cecilia Stumpf but when he learned that Cecilia was not going to
send him transportation he wrote to his sister, -

*The same night that Jerry received the ticket ahe left
alone taking the train that I believed left Toledo, Ohio, at
8:35 P. M. for Saulte Ste, Marie, Michigan, Smitty and I were
both working at the Knight Cebd Company at this time. Smitty
left Toledo, Ohio, the next morning at about 4 A, M. and took °
a bus to Detroit, Michigasn, from which place he toock another
buas directly to Saulte Ste, Marie, Michigan, Smitty told me
about this trip to Saulte Ste. Marie, Michigan,

%opal was at this time working for Kitty Diamond and stay-
ing there at night. The latter part of February, 1936 after the
change in the city administration many houses of prostitution
closed down in Toledo, Ohio, and although Opal continued to

-work with the exception of three or four days, she moved in with
me at the Francis Hotel. About a week after Jerry left Toledo,
"“Dpal received a letter from Jerry in which Jerry told Opal that
" "the weather was very cold snd business was not so good., I
read this letter that Opel received at this time from her sister.
The houses of prostitution in Toledo only remained clossd 4 or §
days and then reopened. Opal continued to work for Kitty Diamond
until the houses closed sometime in March 1936 after which Opal’
wrote a letter to Jerry and told her all of the houses were closed
in Toledo, and asked Jerry if she could get a job for her and to
send her some money for transportation in case Jerry could 1ine
up a job for Opal, Jerry replied to Opal by letter that she had
e job for Opal in the house operated by Cecilia Stumpf. I read
this letter that Opal received from Jerry. Jerry also told Opal
in this letter that she would attempt to get some money for Opal's
transportation from Cscilia., Jerry later wrote to Opal in a letter
which I read that she would talk to Smitty and try and get some
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money for dpel's trensportation end have Smitty sena it to
Toledo.

*Smitty then wrote me a special delivery letter and Cos
enclosed a postal money order for $10,00 purchased by Smitty
and made payable to me., This money was for the transportation
of Opale The night of the same day I received this letter or .
perhaps it was on the following night that Opal and I left -
Toledo, Ohio, in her Ford sedan, bearing Ohio license plates
3463A. Before leaving Toledo we had dinner at Kelly's Restau-
rent, 2nd and Adems Street. Pat\Stack was on duty at this
restaurant and knew we were on our way to Saulte Ste., Marie.

had 1) and I then rode in her car direct to Saulte Ste. Marie,

Opal doing the drivinge. .

- *Opal was doing the driving because I had a bad hand from
the injury I obtained as previously related -in this statement,
We made no stops until we arrived within about two miles of
Sheboygan, Michigan, st which place we had a flst tire. I
tried to fix the flat tire but because of my hand I was un-
able to 4o 80 and we waited until daybreek when a farmer who
lives on the left side of the road as one faces north, came
out and fixed the tire for us, Opal gave bhim 50¢ for his
services. Upal and I had breckfast at the Carnation Restau-
rart in Sheboygen, Michigan. Thke operator of this resteurant
is 2 Greek by the name of Ernie|Pepper whom I have known for
several yeara. We made no more stops until we reached Mackinaw
City, Michigan, where we got the 9 A. M, ferry to St. Ignace, -
Michigan, We arrived in Saulte Ste. Marie, Michigan about
11:30 A. M. and proceeded directly to the house of prostitution
operated by Cecilis Stumpf. Cecilia, Jerry, and another eouple
were at Cecilia's house when we arrived. I 4o not know the ‘
couples' names who were there with Cecilia and Jerry dut Cecilia
is supposed to have known this couple for a long time and they
are supposed to be from Newbe Michigan.

%"Opal then drove me t0 theATravelers Hotel in Saulte Ste.
Marie, Michigan., Some days later Opal paid Smitty the $10,00 he
advanced for transportation. I know that shortly thereafter

'~ Jerry paid Cecilia $32.00 probably for Jerry's and Opal‘'s

transportation but I am not certain the purpose of this pay-
ment was as stated above, Opzl told me of the payments to
Smitty and to Cecilia. Jerry and Opal stayed at the house of
prostitution operated by Cecilia while Smitty and I stayed at
the Travelers Hotel in Saulte Ste., Marie,
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vo‘;g]. and Jerry worked at Cecilia's house until the
Yatter part of May 1936. I have no knowledge of any letter .,
addressed to Kitty Diamond at Toledo, Ohio by Opal from Saulte
Ste. Marie, Michigan, signed George and Jackie. I do recall
that Jerry told me probably about the first of May, 1936, Opal
had telephoned probebly from Cecilia's house to Kitty Diamond
and that Kitty had told Opel that some of the houses of prosti-
tution including her own would reopen in Toledo, Ohio, and that
she would prbably have a job for Opel when she returned, I '
talked with Opal afterwards and she admitted to me that she had
talked with Kitty Diemond on the telephone but indicated she
d4id not desire to return to Toledo., I tried to induce Opel
to return to Toledo but she was unwilling to do so but after
about a week Jackie YOpal) agreed to return to Toledo.

*"During the time we were at Saulte Ste, Marie there was -
quite some dissension dbetween Jerry and Smitty which Cecilia
was mostly responsible for. Cecilia disliked Smitty and con-

- tinually talked about him so Smitty decided to esccompany us
to Toledo, Ohio. Prior to thip time, sometime during April,
1936, Smitty and I drove ‘Pingatore, E4| e and
a relative of Pingatore namedySam to Detroit, LaParee is a
salesman for Wieneke Soo Ford 'Company at Saulte Ste., Marie,
Wo left him off at Detroit where he was to get one or two new
Fords, We drove to Toledo where Sem got a bus to Dover, Ohio,

. where he is employed at a tin plate works, Frank Pingatore
picked up his brother who was attending a meat cutters school
at the Kurtz Market. The following day Smitty and I inquired
about getting a job at the Knight Ceb Company and talked to Mr,
Flanagan at that place. Smitty got a job and I was told I :
would be put back on as soon as my hand was entirely well,

ingators, his brother _S%}e_gtgr, Smitty and myself then
drove to Saulte Ste. Marie, Michigan,

"After we had decided to return to Toledo from Saulte Ste.
Marie Quring the latter part of May, 1936, Smitth told me he had
talked to Jerry and she was unwilling to return to Toledo; that
he was disgusted with the way both Cecilia and Jerry were treat-
ing him; that he was going to return to Toledo, Ohio, with
Jackie and me and leave Jerry in Saulte Ste. Marie, Michigan,

- *During the time we were in Saulte Ste. Marie I worked at
the Manhattan Lunch on Portage Street for 3 weeks and 2 days and
at the Standard 01l station operated by George Wescott on Portage
Street for about 2 months,

"Smitty 414 not work while we were at Saulte Ste. Marie,
but pleyed a great deal of poker and seemed to win money.
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"J‘ackio m Smitty and nulr left Saulte Ste. Marie,
Michigan about 5 o'clock one morning during the latter part of

- May 1936 in Jackie's Ford sedan and drove directly to Toledo,

Ohio, where we ehecked into the Francis Hotel while Smitty
checked into the Milner Hotel. Jackie and I used the name of
Mr, and Mrs., George\Thomas. I suppose Smitty used the name of
Jack Smith at the Milner Hotel, where he is now residing. We
arrived in TQled on a Wednesday,

"For years since Jackie first utarted to practice prostitu-
tion she has promised me she would stop but she has never done so,
Before leaving Saulte Ste, Marie, Michigen, we had no idea that
the local police at Toledo had closed the houses of prostitution,
I had promised Jackie that I would get a job on my return to
Toledo anld she promised not to practice prostitution agsin,

*After our arrival in Toledo Jackie got a telephone call at
the Francis Hotel from Kitty Diamond and Jackie called Kitty back
and told me that Kitty had a job for her. I objected to her going
dback and so we drove to my mother's home in Detroit, Mit dut
returned the same night. The following night Jackie went to work
at Xitty's place where she has been employed as a prostitute since
that time, - B

"About 4 I noved to the home of rorn\aorron, Jackie's
T RSthey, 780 T T secured a job on this date as a
mechanic at the Knight Cab Co,

*] have read the above written statement econtained on five
pages and here sign my name to wvouch for its truth, No threats
or promises have been made to me and I meke this statement
volunterily knowing that it may be used against me,

WITNESSES _ /8/ GEORGE MELVIN JACKSON
R. Co Suran : o .o : .
Des Pe Sullvan

Special Agents,

Federal Bureau of Investigation

U. 8. Department of Justice

1900 Bankers Building

Chicago, Ill."
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Jackson executed an additionel statement concerning information

« with the operation of houses of proatitutrilon in Toledos

®roledo, Ohio
3 ;. o "J'une 23, 1936 .
*I, GIORGB MELVIN .TACKSON, age 31, do make the tollow:lng

statement to Special Agents D, P, Sullivan and R. C. Suren, of
the Federal Bureau of Investigation, U, S. Department of Justice:

* *T have been marri®l to Opal (Jackie Thomas) Jackson since
the year 1924 and Opal has been practicing prostitution for the
past five years working at various houses of prostitution in
Toledo, Ohio, She has worked in the past for Myrtle Scheibdle,
Pauline Neinstein and Kitty Diamond alias Kitty Sperry and is
presently working for Kitty Diamond at 616 Lafayette street, _
Toledo, Ohio. Qpel on several occasions has told me that a men -

by the name of Bernstein is the person who et the present time

MWWHM
O has & n_the Spitzer Building is a the mone

mﬁl aiéarently ob-

nformation from bhearing 1 around K.'Lt'l;yf house,

"When K tty Diamond was operating a house of prostitution
at 311 Nebraska Avenue prior to January 1935° b;pal was working
for Kitty at that place and’Opal told me that on one oceasion
the maid who worked for Kitty by the name of Alice, last name
unknown, had received a telephone call from Ted Angus and re-
quested that Kitty call him; Kitty did not call right away
end Ted Angus called back; that these telephone calle were in
regards to the failure of the Diamond woman t0 pay off promptlx.

"Bpal advisod me that Ted

a co Smtine during the Bummer of 1934, and as near
as I can recall it was in July. I received a call to piock Jackie
up at S11 Nebraska Ave,, and when I went to the place I saw a
large black Cadillac sedan, about a 1929 model, Jjust pulling
away from Kitty's place and Jackie remarked that the man in
i the oar was the pey off men for 'Ted'., I obtained a glance at
sl this man and would state that he was about 40 to 45 years of age
* and would weigh about 200 pounds, I believe I could identify
this man if I were to see him again,

he is alleged to have obteined from Jackie concerning the graft connected _
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. WAbout a year and a half ago Jackie was arrested at Kitty's
place on Nebraska Ave. for soliciting and I wanted to get ber a
lawysr but she told me not to do #0 as Kitty had it fizxed up with

)tittenberg the bondaman., Jackie's case was postponed once and the
ext time it was called she wae roquired to pa: tho costs und
nothing more, - .
*T have read the above statement and 11: is the truth to the
best of my knowledge and recollection.

WITYESSES: /s/ GEORGE JACKSON
Ds Pe Sullivan

R. C. Suran, Speciml Agents,

Fedoral Bureau of Investigation,

Ue. S. Department of Justiee, - e
Cleveland, Ohio." | . ' 5,
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When questioned further concerning the outstanding pimps

Toledo, Jackson advised that the "big shot pimp®™ in Toledo is Nicl:Deamond,
Jackeon stating that Desmond "had a stable of five women™ working for him
in Toledo during September, 1935, but that he does not know how many
prostitutes are working for Desmond at the present time. Be stated that
Deanond stays around Jackson, Michigan a great deal of the time, where
he has a woman name th who works as a prostitute at thoxumsing Botelp
that this 1s his favorite woman and he lives with her at the Lansing Hotel
most of the time; that Desmond hangs around quite a lot at the Moses' Tire
Shop located on Michigan Avenye in Jackason, Michigan, He stated that
Deasmond has two more girls working for him as prostitutes “on the line"
on Elizabeth Street in Jackson, Michigan, Elizabeth Street bdeing the .
place where most of the houses of prostitution are loceted in Jackson,

Michigan,

Jackson stated that Desmond eames to Toledo, Ohio, only occas-
ionally and when he is in Toledo he lives with his brother, whose name
Jackson could mnot recall, but would obtain at a later date.

"~ He stated that enother pimp kmown to him is Ialte%arr. who
is reported to have recently brought a girl nameqMary to Toledo, Ohio,
from Cleveland, Ohio, and this girl is living at the\aam “Hotel in
Toledo, Ohic, end is a prostitute; that Carr's wife, Pegfy, separated
from him about a year and a half ago and is now residing at 422 Twelfth
Street, Toledo, Ohio., He stated that Peggy is & prostitute and hustles
on the streets. .
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. Jackson stated that Georg%arr, the brother of Walter, is
also a pimp, who has & Polish girl living at the Adams Hotel; that this
girl formerly worked as a prostitute at the house operated by another
well known pimp by the name of Bill Coaman at 628 Ontario Street, Toledo,
Ohio, and might still be employed at that pl’ace. Jackson stated that so

" far as he kmows both the girls who aro with the Cm brothera were orisinal-

ly from Toledo, Ohio. P ) K f

On the night of June 23. 1936, Special Agonta Sulllvan and Je Vo
Murphy located Gordon Smith, alias Jack Smith at the Knight Cab Company -~
and brought him to the Edison Building for interview. Smith executed the
followiag signed statement concerning his travels with Thelma Charles,
alias Jerry Thomas, sister of Mrs, Opal Jeckson:

"Toledo, Obio
© . "7ume 23, 1936

"I, GORDON PHILLD"SMIH, make this written statement to
Re Ce Suran and D, P, Sullivan whom I know to be Special Agents
of the Federal Bureau of Investigation., I make this statement
voluntarily, no threats or promises having been made to me
knowing that same can be used against me,
"] am 23 years.of age having been born in Adrian, Mich.

on 7/23/13, When I was three years 0ld my family moved to
Toledo, Ohio, where I was raised. I attended the Arlington
Grade School and the Libby High Schools. My father is dead.
My mother Goldie Smith 1ivea at 4611 CQdar Garden Road,
mtimm. ud. N oy

- %] have known Jerry Thomas whose right name is Thelma

)rron, for about 5 years, When I first met her she was mar-
ried to and living with E¥{1¢{Chd#1ap.~ Eddie and Jerry have
been separated for the past sii Years. Jerry has been work-
ing as a prostitute for the past 8 years, her husband having
turned her out to that kind of work. In about May, 1934 Jerry
and I first began to live with each other as man and wife, I
was then working with the Knight Cab Co. About a month or two
after we began living together, Jerry obtained employment as a
prostitute at the Shelby Hotel, remaining there about six months.
She quit working about the first of December, Around the first
of January, 1935, the local police closed all the houses of
prostitution, throwing Jeckie Thomas sister of Jerry out of a
job., Jackie was then living with her husband George at the
Francis Hotel, Jerry and I were staying at Jerry's mother's
home. At that time George showed me the name and address of
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Walter Steinhagen, 15 West Jackson St., Battle Creek, Mich,,
written on a piece of paper, orge told me he had gotten the
name and address fron clarenceFoth, who now lives with his
mother at about 1123 Avondale St. George told p that Clarence
stated that his girl, whose neme is, I believe, ttle Bits" .
had been working at Steinhagen's place as a prostitute and = -
plenty of money could be made by a woman working there. George .
thought it would be @ likely place to put both Jackie and Jerry,
deorge then telephoned Steinhagen and inquired if he had any
places open for two girls., Steinhagen then told George according
to what George told me to ecome on up to Battle Creek. George,
Jackie, Jerry and myself then drove to Battle Creek, Mich, in
Jackie's 1934 Chevrolet sedan. When we got to Steinhagen's place
he hired Jackie, But told Jerry and I that heg had no place open
for Jerry., He then telephoned a woman namediLucille who runs a
sporting house at 115 E. Courtland St. and asked her if she could
use a girl in her place, She apparently had no use for a girle.
Afterwards Walter Steinhagen drove Jerry and I to Kalamazoo,
Mich, in his Oldasmobile sedan, where we visited several houses of
prostitution trying to locate a spot for Jerry. Cecelia Stumpf,
who was operating a house at 142 North Edwards St. hired Jerry
and put her to work, Steinhagen then returned to Battle Creek.
Jerry and I lived together as man and wife during this time until
about 1/23/35 at 142 N, Edwards St. On the above date Jerry,
Cecelia and another girl who was also working at Cecelia's place
and I weres arrested at the house and Cecelia was charged with
operating a disorderly houss. They fingerprinted me but released
me the following morning. The judge or prossecutor named Chapman
t0ld me leave town, Cecelia said she was going back to Saulte Ste.
Marie, Miche, to reopen the house she had there and asked Jerry
and I to accompany her as she would give Jerry a job in her house
of prostitution, We agreed to go to Saulte Ste. Marie and went
with Cecelia in her car. Cecelia paid our expenses on the trip.
On arriving at Saulte Ste. Marie, Jerry went to work in Cecelia's

"~ house at 600 Groscap where Jerry and I stayed living as man and

wife. About the first of June 1935, Jackie and George came to
Saulte Ste, Marie after Jackie had written to Cecelia asking
whether there was a job open for her. Cecelia sent Jackie a
telegram and t0ld her toome to Saulte St, Marie as she had a jod
for her, Jackie and George likewise stayed at Cecelia's houss,
"George 414 not like Saulte Ste. Marie and Jerry and I were
not getting along so well, As a result we agreed to leave and
Jackie, George, Jerry and I left in Jackie's car and came to
Toledo, Ohio and left some money with Jerry's mother to take
care of Jerry's 7 year old daughter. The four of us then left
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for Jackson, Mich, with the purpose in mind that Walter Steinhagen
‘might put both Jackie and Jerry to work in his house at Battle
Creek, Mich. Although George had high hopes of putting the girls
with Steinhagen I was not very hopoful of getting Jerry a job with
"Steinhagen. We drove direct to Yackson, Mich, and the three of us
- stayed at a woman's house, I believe her name is Biddy and she is
' from Toledo., Jerry worked at this house of prostitution for a day
or two, George went over to Battle Creek and previdled upon stoin-
hagen to give Jackie a job in his house, ‘ L
*Jerry and I stayed at Jackson for only a eonplo or days and
then I beard from a man known only to me asi{Danny about MeClish,
605 Rast Shiwashi, Lansing, Michigan, George, Jerry end I hen
drove over to Lansing in Jackie's car and Jerry got & job at Bee
McClish's. Jerry worked there as a prostitute for eight or nine
days. George went back to Battle Creek after he had taken Jerry
and myself over to lLansing. I stayed in the same building where
Jerry was working but bad a different apartment. After we had
been in Lansing for the eight or nine days, Walter Steinhagen
ceme over to Lansing in his 0Oldamobile car and drove Jerry eand
myself back to Battle Creek, Michigan. Jerry worked for Walter
Steinhagen as a prostitute for 10 or 11 weeks and then Jerry and
I came back to Toledo, Ohio, George brought us over in Jackie's
car. Jackie remained in Battle Creek and George returned to Jackie
after bringing Jerry and myself to Toledo. I went to work at the
Knight Cab after our return to Toledo, Jerry and I lived at Jerry's
mother's house at this time. Jerry was highly nervous and did not
work for a couple of months, but Just before Christmas 1935 Jerry
got a job at a house of prostitution operated by ko ‘ilarkewitz,
805} Monroe St. where she worked for about one month.
) "The latter part of January 1936 Jerry called Cecilia at
Saulte Ste. Marie and asked Cecilia if she had a place for her.
Cecilia told Jerry she would send her a ticket and about January
28th, 1936 I went into the Francis Hotel and there was a slip in
the bdox for Jerry to call a number and I made the call and it was
the ticket office of the Union Station and the man I talked to said
there was a ticket there for Jerry Thomas. That same evening I
went to the station with Jerry and she got the ticket and that
night Jerry went to Saulte Ste., Marie by train. I stayed in Toledo,
Ohio, until February 2, 1936 and then I took a Greyhound bus to
Saulte Ste, Marie. After my arrivel in Saulte Ste. Marie I went
‘ to the Travelers Hotel and got a room and then called Jerry et
Cecilia's place and went on out. Jerry was then working in the
e house of prostitution operated by Cecilia,
PR "About the middle of March 1936 Jackie wrote a letter to June
— Bankers who operetes a house of prostitution at 537 Ridge St.,
aulte Ste, Marie, Michigen, and asked June if she could use her.
In this letter Jackie enclosed one for Jerry. I guess June did not
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answer Jackie's letter because she wrote to Jerry and myself and
wanted tc know if Cecilia could f£ind her a place or give her a

Job, Cecilia then gzve me $10,00 and I bought a money order end =

sent it to George to pay the expenses of George and Jackie to
Saulte Ste. Marie. The money order was made payable to George
Thomas and I sent it special delivery. About two days after I . .-
_went this money Jackie and George arrived in Saulte Ste. Marie . -
“4n Jackie's Ford sedan, Jackie then went to work as a prostitute
at Cecilia's house., Cecilia had a girl working for her by the :
‘name ofiborothy, last name unknown, who was from Green Bay, Wis,
end she quit two days before Jackie arrived in 8oco and I think
she went back to Green Bay, Wis., Dorothy's man was called
)‘,Alabam and was supposed to be from Detroit. He went to Green Bay,
Wis, with Dorothy when she left 800, .
"Jackie, George and myself remained at 800 until June S,
1936 when we returned to Toledo, Ohio, in Jackie's Ford sedan.
Jerry and I had a quarrel and Jerry steayed in Saunlte Ste. Marie,
"¥hen I travel around with Jerry I pay the expenses and if
I am broke Jerry pays the expenses. For the past ten years I
have been employed as a &river for the Knight Cab Compeny but I
was not employed at any time while I was in Michigan with Jerry. .
Jerry paid my expenses while I was in Saulte Ste. Marie, :
"I have read this statement and it is the truth to the best
of my knowledge and recollection.

WITNESSES: - /s/ GORDON PEILLIP SMITH — -
D. P. Sullivan

R. C. Suran, Special Agents,

Federal Bureau of Investigation, .
Ue S. Department of Justice, | , b
Cleveland, Ohio." o

sekokk ok kg

Smith advised that Walter Steinhagen is the "big shot” in Battle
Creek, Michigan and apparently ocontrols prostitution at that place and
probably has an "in" somewhere in the police department at Battle Creek,
Michigan, as he apparently operates unmolested by the police; that Steinhagen
could have anyone run out of town if he 80 desired as he d4id in the case of
George and Opal J’ackson. as related in their statements,

Smith was questioned conceming tho pay ‘off at the houses of prosti-
tution in Toledo, Ohio, and he claimed to have no information in this regard,
but stated he could obtain this fnformation and would endeavor to 4o 80,
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'l'ho following deacription of Gordon snith was obteined by
observation and mterview. )

23 years

Ago - i
* Height - 613" -
Weight - 165 pounds
Build - Slender
Hair - ~ Brown
Eyes - " Bazel
‘ Complexion - Medium
Residence - Milner Hotel, room 102,
Toledo, Ohio
Occupation - Taxi driver
Maritel Status . = . 8ingle o
Relatives . S T *  Mrse Goldie Smith, nothsr.
’ - - : 4611 Ceder Garden Rd.,
Baltimore, M4,
Nativity - . Adrian, Michigan

After obtaining the signed statements from George Jackson
and the statement from Opal Jackson, which will be related hereinafter,
these imividuals were released on the night of June 23, 1936. Gordon
Smith was released on the early morning of June 24, 1936. These per-
sons promised to cooperate in obtaining informestion oconcerning vice
conditions in Toledo, as well as other information of walue in the
instant investigation., A definite understanding was had with each
individual that his assistance would not preclude the prosecution of
any or all of them for violation of the White Slave Traffic Act if
the United States Attorney decided at & later date to institute pmaeeu-
tion against them.

On the afternoon of June 23, 1936 Special Agents D, P,
Sullivan and R. C. Suran located Jackie Thomas at the house of
prostitution operated by Kitty Diamond, 616 Lafayette Street, Toledo,
Ohio, and drought her to room 513 Edison Building, for interview,
The Thomas women stated that her true neme is Mrs, Opal Jackson and
she executed the following signed statement:

- 6l -
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*"Toledo, Ohio
*June 23, 1936

*I, MRS, OPAL JACKSON, also known as Jagueline Thomas
3 ' and Jackie Thomas, age 27 yeers 40 make the following state-
RS - ment to Special Agents D. P. Sullivan and R. C. Suran of the
i : Tedoral Bureau of Investigation, U. S. Depertment of Justice,
of my own free will and aeoord no promiaos or threats having
been made to me,
*I presently make ny home with ny -other l(r.. Fern Herron,
ﬂm"'ﬂﬂgr Btreet, Toled6, ‘Ohio, and em employed in the house
4f prostitution operated by Kitty Diamond alias Kitty Sperry
at 616 x.araqgto Ste., Toledo, Ohio, I was married to George
’ f QO‘DQMb.r m. 1’8‘“

ah pdd Yy I enm still ’Bﬁ‘hd to Jackeson. *
avé no0 children,
~ "I have been praeticing prostitution for approximtely

the last five years and bave worked at wvarious bhouses of prosti-
tution in the city of Toledo. The first house I worked in was
located at 125 Nebraska Ave, operated by Myrtle)chiable, I
worked for Myrtle Sghiadble for about six months., I then started
to work for Paulina’Weinstein who at that time had a house of
prostitution near the Cherry Street bridge but I only worked
for her at this address for about a month. About seven or eight
months after I started practicing prostitution I went to work
for Kitty Diamond at 311 Nebraska streot where I remainded tor
about two and one half years. .

®Around the latter part of December 1934 scme men gave me
the name of Walter Steinhagen who operates a house of prostitue~
tion at 15 W. Jackson, Battle Creek, Michigan. I called
Steinhagen by telephone and asked him if he would give me a job
and he t0ld me that he would call me when he could use a girl,
I 40 not know the name of the taxi driver that gave me the name
of Steinhagen, I was living at that time with my husband at
the Northern Apartments, 413 Twelfth Street, Toledo, Ohio.
Around the lst of January, 1935, Steinhsgen celled me at the
Northern Apartments and told me he had a place for me, On
January 7, 1935 I left Toledo, Ohio, driving my 1934 Chevrolet

coache I want to Battle Creek, Michigan, by myself and started
to work to»%tainhagen and his wife Marge. This was a $2,00
house of whieh the girl who earned the money retained 50%e
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*] had been in Battle Creek, Michigan about a week or two
weeks when my husband, George Jackson ceme to Battle Creek, dut
I 40 not xnow how he got up there. George lived at 15 W, Jackson :
but had a separate room from me. In addition to paying Steinhagen .
504 of my earnings I paid $1.50 per dey for my room and board.
George paid $2.50 a week out of his own money he had when ho
came to Battle Creek. .

*I remained in Battle creek, Michigan until some time 1n
March 1935 when George and I came back to Toledo, Ohio, in my
Chevrolet coach, On my arrivel in Toledo, Ohio, I went to work
in an apartment with a girl by the name}lBetty. I do not kmow
her last name, This apartment was located at 409 1llth St.,
Toledo, Ohio and I lived there under the name of Jackie Thomas.
George was living at the Francis Hotel at that time. I do not ’
fnow where Betty is at the present time but she is operating
two rooming houses somewhere in Toledo. Thess houses so far
as I know are not houses of prostitution.

*I practiced prostitution at this address for about two or
three months, George was driving a Knight Cab at thig time and
I 4id not give him any money, neither did George bring me any
customers of thet I am certain. . .

"My sister Thelma Charles also known as J'erry was during
June 1935 employed as a prostitute at Saulte Ste. Marie, Michigan
in a house of prostitution operated by Cecilia Stumps also known
as Cecilia Stewart. Jerry wrote to me and asked if I would like
to go to Saulte Ste. Marie to work. As near as I can recall I
went to Saulte Ste. Marie, Michigan, in June 1935, driving my
1934 Chevrolet coach to that place traveling alone, Upon my
arrival in Saulte Ste. Marie I went to work at Cecilia Stumpf's
place located at 600 Groscap Ste Cecilie runs a two dollar
house and receives 50% of the girls' earnings. 8he makes no
additional charges. I had been in Saunlte Ste. Marie about one
week when George ceme there., George t0ld me that he dbummed his
way to Saulte Ste. Marie on a furniture truck. When George ar-
rived in Saulte Ste. Marie he liwwd at the Travelers Hotel. My
sister's boyfriend Gordon Smith alias Jack Smith was in Sanlte Ste.
Marie when I arrived there and he had been there with Jerry for
8ix or seven months,

*I remained in Saulte Ste. Marie for about three and a half
weeks when I returned to Toledo in my Chevrolet coach., George
ceme back with me at this time. I peid the bills for gas but
George paid for his own food.

"It was some time in July, 1935 when I returned to Toledo,
Ohio, and George and I went to live at the Frencis Hoteles I
remained in Toledo for about two weeks and solicited on the atreets
and would take the men to my room at the Francis Hotel for dates,
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. ®"pbout the last of July 1935 I again returned to Battle _
croek, Miche driving my 1935 Ford coupe. This trip was made by .
myself and I never received any message from Steinhagen on this .

" occasion dbut merely took a chance on getting a job when I ar-
. rived there., I immediately secured a job at the house of Walter

Steinhagen. I was at this house a few days when George again ap~
peared in Battle Creek and I do not kmow hot he got there. George
again Jived at the 15 W. Jackson in an outside room, I practiced
prostitution at this place until about Septemdber or October 1935,
Jus} before I left there George was arrested and ordered to leave
town. So far as I know George was arrested for investigation.
The officers came out to the house and got me and also ordered
me to leave town., We left Battle Creek, Michigan, in my Ford
coupe. I paid the traveling expenses for this trip dback to Toledo. -

"Upon my return to Toledo I went to work at'a house of
prostitution operated by a woman nanioKRoaq, last name unknown,
at 805} Monroe Street. This was a $1.00 house and I retained
50% of my earnings the other portion going to Rose. I practiced
prostitution at this place about five or six months., Part of the
time I was working for Rose I lived at my mother's home and part
of the time I lived at the Francis Hotel under the name of Thomes.
George was living at this hotel under the name of Thomas but the
manager of the hotel, Ed Miller, knows that George's true name is
Jackson,

After loaving Rose's place I went to work for Lena Winzelberg
for about three days and then I returned to Kitty's place at 616
lafayette Bte

*I worked for Kitty on this occasion until the latter part
of February 1936 when most of the houses of prostitution were
closed at the change of the ¢ity administration.

®At this time I was living at the Francis Hotel and was not
working and I wrote to Saulte Ste. Marie, Michigan to my sister

- Jorry and told her I was not working., Herry then wrote me a

letter and asked me why I 4id not come up to Saulte Ste. Marie,
Michigan. I replied to Jerry's letter and told her I would have
t0 have some money., A few days after I advised Jarry that I.
would have to bhave some money a special delivery letter arrived
at the Francis Hotel sddressed to George, which letter I saw, and
it contained a $10,00 postal money order made payable to me and
was signed by Jack Smith as the purchaser. Jack Smith is fdentical
with Smitty, Jerry's boy friend, George turned this money order
over to me and I cashed it. This was about March 19, 1936 and
George end I left together in my Ford coach bearing 1936 Ohio
license number 3463A. Near Sheboygan we had a flat tire and
George fixed the tire. George drove the car part of the way and
I drove part of the time,
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. "I 40 not recall where we had breakfast the morning after we
left Toledo but I believe it was in a Greek restaurant in Sheboygan,
Michigan, We arrived at Saulte Ste, Marie, Michigan, about 11 AM
on March 20, 1936, and we went directly to the house of prostitu-
tion operated by Cecilia Stumpf, At Cecilia's house when we ar-
rived were Cecilia, Jerry, a girl known to me as Dorothy end her |
man who is called Alabem. George stayed at the Travelers Hotel . -
part of the time and also rented a sottage from somsone but I
40 not know where the cottage was located. I practiced prostitu-
tion at the house of Cecilia Stumpf for about three months and
gave Cecilia 50% of my earnings. At the end of this time I called
Kitty Diamond at her house 616 lLafayette St, and asked her how
things were and Kitty said things were opened up and that I could
g0 to work if I came back. On June 3, 1936 I left Saulte Ste.
Merie, Michigan, with my husband George and Smitty and the three
of us returned to Toledo, Ohio, arriving on the same day. I ar-
rived at Toledo, Ohio, on Wednesday evening, June 3, 1936, and I .
went to work for Kitty on the following Saturday night and I have
been working there ever since. :
slaifé "The ten dollars I received from Smitty prior to going to
m .. Saulte Ste. Marie was used for my expenses in going to that place
from Toledo, I also paid for the gasoline on the return trip to
Toledo and George bought my meals for me. $10,00 that was borrowed
was paid back to Jerry.

"I have read this statement and it is the truth to the best
of my knowledge and recollection,

WITNESSES: : /s/ OPAL JACKSON
Re C. Suran, : : bl : :
D. P. Sullivan, Special Agents,

Federal Bureau of Investigation,

Ue S¢ Department of Justioce,
Cleveland, Ohio.*

kAR EREER

Opal Jackson further advised that Steinhagen keeps girls in
his house for only three months and then employs other girls; that at
the time she went to Steinhagen's place in July 1935 he had a girl work-
ing there by the name ot,{!‘lorenco who is supposed to be in Sendusky, Ohio,
at the present time, He also had a girl named Betty who is now dead, but
her -utexXBilly is working for Steinhagen at the present time and in the
Tl opinion of the Jackson woman, Billy will furnish information concerning
S Steinhagen, She stifed that Bobbie (JacquelinePavis), who was located
at Kitty Diemond's place on Jun#é 12, 1936, and interviewed by Agents,
formerly worked for Steinhagen prior to ocoming to the Diamond woman's
house; thet Bobbie left Toledo after being interviewed by Agents, and is
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believed to have gone to Detroit, Michigan, According to subsequent -
information obtained from Gordon Smith the true ngme of Bobbie is = .

- thought to be Mrs, o8, WhiBé husbanll, Bobd 08, 18 employod
as & waiter at thg‘{cow od, a aight club, in Detroit, luchigan.

" The J’ackn_g%é?gg informed that 5ust prior to June 12, 1936, .
a girl by the name o t, worked for Kitty Diemond and that Pat former- .°
ly worked for Steinhagen at Battle Creek, Michigan, She stated that when
Put, whose trus neme is said to be DGrTyn{Ponalue, left Kitty's plac
lhe weat to Chicago, Illinois, Opal Jackson stated that Pat 1s a
PSPV, She further advised that Kitty Diamond is married to Ben Diamond
and resides with him at either 2725 or 2527 Warren St., Toledo, Ohio, in
an apartment; that Kitty's maiden name was probadly in., She ad-
vised that Ben Diamond left Toledo, Ohio, on the night of June 22, 1936,
for Chicago, Illinois, prosumab]: to avoid being qnaetioned by Agenta ot

the Bureau, . “ N : : e

%?&E»n .tated that when she ﬁret started practicing
prostitution about five years ago she heard rather definitely that Ted
Angus was the pay off man for the houses of prostitution. She was ques-
tioned concerning the statement made by George Jackson that she had ad-
vised George that on one occasion when & black, Cadillac sedan was parked
in front of Kitty's place on Nebraska Avenue, that the driver was the
collector for Ted. She denied knowledge of this incident and further
denied baving any information relative to any telephone calls being made
to Kitty by Ted Angus concerning the pay off. 8She furnished the name of
the maid referrsd to by George Jackson in his statement as being Alice

orge, colored, who is employed by the PWA doing cleaning work in the
school houses in 'Iblodo. but she claimed mot to know this woman's home
address.

. ;“’m Jackson woman informed that two days aftor her return from
8zulte Ste, Marie, Michigan, on June S, 1936, she talked with the girl
Betty with whom she had previously worked at 409 Eleventh Street, Toledo,
Ohio, and Betty advised her that the houses of prostitution had a $210
pay off each month, She stated that one of Betty's rooming houses 1- .
locatod at 12th and Monroe Streets. 'rolodo. E

-

She advised that 1t 1- her informtion that the urious members
of the vice squad have in the past done their own collectingfrom the houses
of prostitution, dbut she never at any time peid money to a police officer,
or any one else for protection and has never seen any money paid. _She

stated that it § tion that Harry Bernstein now calls personally

at thé houses of prostitution to collect the pay off in a Iump sum, but

tha¢_she hES Tiever seen Berusteln in Kitty's house, however, she believed —
The WATAE—

obtaln more deTinlte mfo me - his from
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‘ that she had also heard that Kitty sometimes takes the pay off money to
- the proper person and usually goes in a taxi. Further concerning Bern- s f
stein, Upal Jackson stated that on the night of June 12, 1936, while = = -~ ~
Agents were TR¥erviewing the various inmates of the Diamond house, Barry
Bernstein appeared there, but 4id not come in; that she 4id not know how
Bernstein came to the house, but it was prodbadly in a taxi. She stated : -
~ her source of information as to this was the negro cook now employed at | -
the houss. 8he stated that a Jew by the name of Wittendberg, a dondaman,
furnishes information to Kitty Diamond concerning the activities of law /
enforcement officers; that when Kitty wants to know what is going on, or
when to open up after being closed at interwvals, she goes to Wittenderg'
office, or else Wittenberg telephones to Kitty,

On the night of June 12, 1936, while Agents were conducting
the investigation at Kitty's place, a telephone call was received by
the colored maid, Agent Sullivan took & position by %e telephone so as

to overhear the convereation and the man calling asked for "Kitty" and
when busy the man left the telephone *
41, for the Diamond to cal)l. This number is the telephone num'ber of \/

W ~ She po [(his call came in between 10 30_and
' Jackson stated that after Agentmdecpurted Kitty called the police —

ha Dpal Jackson stated she did not know to whom Kitty Y
had talked at the police department. She further advised that she, Kitty,
had learned that Agents were looking for her husband, George, and that -
Kitty called some policeman, fdentity unknown, and endeavored to find

. ~out the reason the Federal Agents were looking for George Jackson, dbut

Y she had no success. Mrs. Jackson stated that one night during the week

, of June 15, 1936, she had learned from the maid at Kitty's houss that the
night chief at the police department had called at Kitty's house and talked.
with Kitty, the subject of the conversation mot being known, at which time
Kitty offered him a drink, dbut the officer refused to take it as there
was only one drink inm the bottle; that the following night the same of-
ficer returned and Xitty had a full bottle for him on that occasion; that
Kitty and the night chief went into a amall room located on the first
floor of the house and closed the doors, began to 4drink the whiskey and
gave orders that no one was to be permitted to enter the room while he

- was in there and that this included any Federal Agents that might appear
" at the houss., She stated that she did not know the identity of this of- .

ficer as she did not see him, but she promised to obtain this informetion

> from the maid, if possidle. George Timiney is in charge of the police

ER station from 4 P. M, to Midnight, and it is possible that Timiney was the

i officer in question.

" Opal stated that the day following the investigation by Agents
at Kitty's house, Kitty stated to the girls in the house that she hoped
that none of the girls had signed her life away in the statements the
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girls made to the Agents; that she, Kitty, had made contact with some
*big shot*, who had seen some of the statements mede by the girls, and
she knew what the girls had said. 8he stated that contrary to the -~ - -
statement she made to Agents on June 12, 1936, that she only paid Kitty '
Diamond room and board, she (confidentially) in fact pays Kitty 50% of
her earnings and in addition pays her $1.00 a day for board., The state- .:
- 'ment made by Kitty Diamond that some one had seen some of the statements -
mede by the girls, of course, is absolutely false as the statements madse
were in the personal possession of Agents at all times until they were '
forwarded to the Cleveland office to be retained in the file; that dur~
ing the timc these statements were in the possession of the Agents en-
gaged on the assignment, they were exhibited to no onme,

p :

Opal Jackson stated that within the last few days prior to
the date of thie interview, Annie Plummer sold the Oxford Hotel, a house
of prostitution, to Sadio‘Dann (previously roported as Sadie Dam, or
Sadie Dan.)

]

The CINCINNATI OFFICE at the Ohio State Penitentiary, Columbus,
Ohio, will interview Robert Shannon, alies John Sharnon, alias Fred
Shannon, who is presently reported to be confined in that institution.
Shannon is stated to be a friend of Chuck Goulet, son of Fred Goulet,
friend of Harry Campbell. Efforts should be made to obtain information
from Shannon that would indicate that Fred Goulet, Clara Goulet and Chuck
Goulet know the true identity of Harry Canpbell. :

The DL'I'ROIT OFFICE at Battle Creek, Michigan, will eonduct in-
vestigation concerning Walter Steinhagen, as the information 1s to the
effect that he induces women to travel in interstate commerce in viole-
tion of the White Slave Traffic Act. In conducting investigation eoncern-
ing the interstate transportation of Opal Jackson, it is requested that
her name not be mentioned at this time as furnishing information, as ef-
forts are being made to develop her as an informant in connection with
the instant investigation, however, at a later date it might be advisable
to do 80 1f the Jackson woman fails to cooperate. The infomation furnished
dy George and Opal Jackson and George Smith will furnish a basis for a
general investigation concerning White Slave Traffic Act violations by
individuals at Battle Creek, Michigan, The reports covering this in-
vestigation should dbe reported under the title: WALTER STEINHAGEN;
GEORGE MELVIN JACKSON; GORDON PHILLIP SMITH; CECILIA STUMPF, with aliases;
. THEIMA CHARIES, with aliases; OPAL JACKSON, alias Jackie Thomas, alias
Jaqueline Thomas - Victim - WHITE SLAVE TRAFFIC ACT. The office of
origin of the case is Cleveland, Ohio. Copies of the reports should
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also dbe designated for the Brekid file for the Cleveland, Cincinnati,
and Chicago offices.

. At Saulte Ste. Marie, Michigen, will interview Cecilia ,

Stumpf, Jerry Thamas and Sergeant %ﬂim. and odbtain statnenta
eoncerning the interstate tremsportation of Jerry Thomas and Opal
Jeackeon in violation of the White Slave Traffic Act. Efforts should bo
made to obtain all information possible concerning Kitty Diemond and her
connection with these violations. The infomation furnished by Opel

!'ickm. George Jackson and Gordon Smith might also furnish basis for

24

& generel inquiry at Saulte Ste. Ihrio reletive to lhite Slave l‘nrf:le B

Aet v,loht ions,

B o ainas ——— Ao T S o ®

ey are supposed Whave g

!‘he OFFICE at Toledo, Ohio, will nintain eontact-
with o George Jackson, Gordon Smith, and other MOmntl
for the purpose of securing information of value in thu case, - ¥

Will conduct investigation at tho*aetts Apartments, 155 ~
Fourteenth Street, reported to be the forwer residence of Jennie Whitie.

Information ohould be obtained as to who her vigitors might have been.

Further investigation will de confimeea =t T0ledo as to the
entire situation as to harborins ==a alil potential subjects as to this
echarge, ©r s> i=ecsacutal violations over which we have jurisdiction.
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Federal Burean of Intrestigation
. 8. Bepartment of Justice
Post 0ffice Box 4907

Jacksonville, Florida
July 1, 1936.

Director
Federal Bureau of Investigatiom
Washington, D. Ce '

RE: BREXID.

- // Deear Sir:

With reference to Bureau letter dated June 5,

1936, concerning payment for clothing purchased roxjhit-
nesses who attended the trisl of this case at St. Paul,
Minnesota, you are advised that such payment has been made,
and I am forwarding herewith original receipts received
from Frank\{(olkowsky, me\mrk Store, end Terese\carmi-
chael.

Very truly yours,

R. B. Neaethan
Special Agent in Charge.
RBN:C
Enclosures.
Ce: Cincinnati
sSt. Paul
Chicago
Cleveland.
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THE MARK STORE, INC, N¢
MIAMI, FLORIDA (f '/')0 - 193

porM NO. 87-3-38-30 nxs. (280) Yl

e
RECEIVE - 7" L, -

CASH | FROM 7/% / /j ;{ f; ;f/i.z! reriedd

CHECKS /]3 ﬂb ADDRESS /

COLLARS | CENTS

?l
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RECEIVED of R. B. Nathan, Speciel Agent in Charge,
Federal Bureau of Investigation, U. S. Department

of Justice, Jacksonville, Florida, one hundred end
twenty-eight dollars and ninety-seven cents ({128.97)
in full settlerent of obligation incurred by B. F.
Fitzsimons in connection with furnishing clothing

to witnesses necessery at a trial et St, Paul,

Minnesota,

Al Mt 8wt NG,

By Rﬂ M

Cém,of»'e e~

(S5igned)
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RECEIVZD of R. B. Nathan, Special aAgent in Charge,
Federal Bureau of Investigation, U. S. Department

' of Justice, Jacksonville, Florida, twenty-three
dollars ($22.00) in full settlement of obligation
incurred by B. F. Fitzsirons in connection with
furnishing clothing to witnesses necessary at a
trial at St. Paul, Minnesota.

A s
(Sisned)/ £y ;jM A u/a//{

Terese Carmichesel
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RECEIVLD of R. B. Nathan, Specisl Agent in Charge,
Federal Bureau of Investigation, U. S. Department
' of Justice, Jacksonville, Florida, three hundred
and eizkteen dollars end twenty-four cents
(8318.24) in full settlement of oblfgation in-
curred by B. F. Fitzsimons in connpéction with
furnishing clotking to witnesses/hecessary at a
triel st St. Paul, Minnesota.
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MEMBERS:
ARTHUR D. WOOD, CHAIRMAN
CHARLES WHELAN, M. D,
T. WEBBER WALSON

RAY L. WU
PAROLE EXTCUTIVE

Bepartment of Justice
| Mashington ‘-

. July 2, 1936.

Hon. J. Edgar Hoover, Director,
Federal Bureau of Investigation,
U. S. Department of Justice,
Washington, D, C.

( "Dear Stri

Re: Delores\ Delaney, #F-37-MM.
Your letter of June 29, in ;eference to the above
naned subject, has been received during Mr. Wood's absence

from the city and has, therefore, been referred to the writer
for acknowledgment.

This supplementsl report has been placed with the
other records in the case, and you may be assured that the
matters set forth therein will receive careful consideration
at such time as subject's application for parole comes before
us for disposition.

Very truly yours,

RECORDED
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INDEXED TL., ' \-v*u\.!
3 geyreme’ "‘. ¢ jb\‘ A
IO A BT Aﬁ ) \‘
T ' us bl cr!'n- !
|
!

R T R L Y SV T mint VK Bevanieil L aen ant ey vee et g e g, g g YDA T T TSy YT r VA NI R e N T N Y e gty T N Y M T AT e s et gl v g g v




